
 اسرائیل یاغی تر از همیشه
اوباما که در ابتدا به صورت تلویحی از رویکرد اسرائیل علیه 
مردم غزه دفاع کرده بود، حالا متاثر از تصاویر اندوه بار زنان و 
کودکان، نتانیاهو نخست وزیر اسرائیل را به "بیداری اخلاقی" 

توصیه می کند:
"من اعتراف می کنم، غیرممکن است که نسبت به این کشتار بی طرف باشیم. در این شرایط 
امیدوار بودن سخت است. تصاویر خانواده های اندوه زده و بیرون کشیدن اجساد از زیر آوار، یک 

"بیداری اخلاقی" بر همه ما تحمیل می کند."
اما گوش نخست وزیر راستگرا دیگر بدهکار نیست. آمریکا در جنگ غزه، از اسرائیل  تمام 

قد دفاع  می کند. 
نتانیاهو اما یاغی تر از همیشه  دیگر خدا را بنده نیست چه رسد به توصیه های رئیس جمهور 

اسبق آمریکا.
جرمی بوئن؛ سردبیر بخش بین الملل بی بی سی در یادداشتی که به تازگی)۴ نوامبر ۲۰۲۳( 
منتشر کرد، نوشته است" من تمام جنگ های اسرائیل در ۳۰ سال گذشته را گزارش کرده ام. 
به یاد نداریم هیچ یک از دولت های آمریکا چنین علنی گفته باشند که اسرائیل باید به قوانین 
جنگی پایبند باشد. سفر بلینکن نشان می دهد که او معتقد است اسرائیل به توصیه بایدن عمل 

نمی کند."
وضعیت امروز غزه، کودکان و زنان زیر آوار مانده، چیزی نیست که تاریخ بتواند به سادگی از 
کنار آن عبور کند. هر چقدر هم که سنگدل باشیم، وجدان یک روز ما را بی قرار جنایت هایی 

می کند که جلو چشمانمان رخ داد وکاری نکردیم.
همین وجدان است که امروز جمهور پیشین آمریکا را می آزارد. او در پیامی صوتی وبا اشاره 
به جنگ غزه و اسرائیل در توییترمی گوید"با خود فکر می کنم که در دوران ریاست جمهوری ام 
چه کاری می توانستم انجام دهم تا صلح را پیش ببرم؟ اگرچه تلاش کردم اما این تلاش ها به 

نتیجه نرسید."
سازمان ملل هم در حالی که بیش از ۱۰۰ کارمند خود را در جنگ غزه از دست داد نتوانست، 
حتی برای چند روز جنگ را متوقف کند.نشست رهبران و سران ۵۷ کشور اسلامی عضو 
سازمان همکاری اسلامی نیز در هشتمین اجلاس فوق العاده خود هیچ پیام اثربخشی بر روند 

توقف جنگ اسرائیل با غزه برجای نگذاشت.
یاغی، سرکش تر از همیشه می تازد و زندگی هزاران انسان بی گناه در  غزه، یا به پایان رسیده 
است و یا به پایان نزدیک است. وقتی سازمان های بین المللی و دولت های غرب و شرق نمی 
توانند یاغی جنگ را کنترل کنند، بشر چشم به راه یک "بیداری اخلاقی" به انتظار می نشیند.

اما پرسش مهم اینکه اخلاق چه نسبتی با سیاست دارد و آیا می تواند یک دولت سرکش را آرام 
کند ونتایج عملی در میدان داشته باشد؟

شاید نظریه "دست های آلوده" مایکل والزر پاسخی به این پرسش باشد.این نظریه تاکید دارد 
که سیاست می تواند در شرایطی که ضرورت ایجاب کند، اخلاق را دور بزند و بر آن مستولی 
شود. "والزر" اعتقاد دارد دولت ها گاه به دلایل متعددی به خصوص در شرایط جنگی ناگزیر از 
اتخاذ رویه ای می شوند که با عمیق ترین اصول اخلاقی ناسازگار است.  امروز نیز جهانیان می 
بینند که بینش ماکیاولی، در شخصیت نتانیاهو ظهور کرده است. آنجا که ماکیاول با صراحت بر 
دوگانگی اخلاق و سیاست پای می فشارد و به شهریاران توصیه می کند که "برای تحکیم قدرت 
خویش هر محذور اخلاقی را زیر پا بگذارند." اما جنگ ها یک روز تمام می شوند و سیاست 
در ترازوی اخلاق خود را محک خواهد زد. مدار اخلاق نیز حق و حقیقت است و آنجاست که 
وجدان ها هر عنصری را قلقلک خواهد داد. این طور هم نیست که سیاست به توجیه اخلاقی 
نیاز نداشته باشد بلکه آرامش بشریت در این است که سیاست ارزش خود را از اخلاق بگیرد. 

اگر نظام حکمرانی در جهان به این حال وهوا نباشد، باید منتظر یاغی های بیش تری بود.
جامعه شناس و روزنامه نگار

باحضور وزیر کشور؛

نمایشگاه روایت پیشرفت در قم افتتاح شد
ویژه  پیشرفت  روایت  نمایشگاه  اولین 
تبیین دستاوردهای دولت سیزدهم  سه 
شنبه شب با حضور وزیر کشور افتتاح شد. 
نمایشگاه  اولین   ، گزارش  این  براساس 
روایت پیشرفت و خدمات دو ساله دولت 
احمد  حضور  با  شب  شنبه  سه  مردمی 
وحیدی وزیر کشور، سیدمحمد آقامیری 

استاندار قم و برخی دیگر از شخصیت های لشکری و کشوری در باغ موزه دفاع مقدس و انقلاب 
اسلامی در قم افتتاح شد. در این نمایشگاه ۱۰ وزارتخانه همچون وزارت اقتصاد، ورزش و جوانان، 
نیرو، کار، رفاه و تعاون اجتماعی و... مشغول به ارائه گزارش اقدامات خود در دولت سیزدهم 

هستند .

سجاد بهزادی*

معاون تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست کشور: 

تأمین حقابه های زیست محیطی قم باید دراولویت قرار گیرد
صفحه8

ضرغامی درمراسم بهره برداری از دهکده گردشگری دشت بهشت قم:

زیرساخت های گردشگری قم
 متناسب با جایگاه آن نیست

باید بسترهای تفریحات سالم در کشور فراهم شود
با افتخارنسبت به سرویس بهداشتی درجاده ها دغدغه دارم

صفحه 8 

چهارشنبه  24 آبان ماه 1402  30 ربیع الثانی 1445  15 نوامبر 2023  شماره 5849  سال بیست و ششم  5000 تومان مصطفی هاشمی طبا: 
برخی می خواهند ظاهری از انتخابات 

باقی بماند

آیت الله موسوی تبریزی:
ردصلاحیت های بی دلیل انتخابات

را بی اعتبار می کند
مصطفی هاشــمی طبا، تحلیلگر مسائل سیاســی گفت: متأسفانه 
برخی می خواهند ظاهری از انتخابات باقی بماند و ماهیتش کاملا تهی 
شــود البته که تا حدی هم به مقصود خود رسیده اند. سید مصطفی 
هاشمی طبا در این باره فعال سیاسی گفت: »وضعیت انتخاباتی خوب 
نیست. متأسفانه عده ای تصور می کنند در آسمان باز شده است و فقط 
خودشــان بر زمین افتاده اند؛ مثل آن خانم که می گفت مملکت مال 

حزب اللهی هاست. حالا معلوم نیست چه افرادی حزب اللهی ها ...

دادســتان پیشــین انقلاب اســلامی گفت: اگر رد صلاحیت ها 
به دلیل مســائل شخصی باشــد یا بر اســاس برخی گزارشات و 
اتهامات دروغ، فرد یا افــرادی را رد صلاحیت کنند، گناه بزرگی 
اســت و بزرگتریــن خیانت به کشــور این اســت کــه انتخابات را 
بی اعتبار کنند. تنها دشمن نمی تواند انتخابات را بی اعتبار کند، 
همین ردصلاحیت های بی دلیل و بی جهت انتخابات را بی اعتبار 

صفحه7می کند. آیت الله سید حسین موسوی تبریزی در گفت وگو با ... صفحه 2

استاندار قم:

طرح های نیمه تمام 
فرهنگی و ورزشی 
تعیین تکلیف شوند

صفحه 1

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
اسلامی شهر قم :

شهر قم به 300 
دستگاه اتوبوس جدید 

نیاز دارد
صفحه8

معاون اداره کل محیط زیست استان قم هشدارداد:

تغییر درسوخت »نیروگاه 
حرارتی برق« سلامتی 

مردم قم را تهدید می کند
صفحه8

شهردار قم خبر داد:

همکاری مدیریت شهری 
برای ارتقای

 سرانه های ورزشی
صفحه8

آیت الله مکارم شیرازی:

مهمترین وظایف حوزه های علمیه 
جلوگیری از انحرافات فکری است

مرجع تقلید شیعیان گفت: محافظت و نگاهبانی از اعتقاد مومنان، دفع شبهات و 
تردیدها و جلوگیری از انحرافات فکری و اعتقادی بر عهده حوزه های علمیه است.

آیت الله ناصر مکارم شیرازی پیامی برای اختتامیه دومین جشنواره پاسخ برتر صادر 
کرد که متن آن به شرح زیر است:

عن النبی صلی الله علیه و آله: »من خرج یطلب بابا من علم لیرد به باطلا الی حق 
اوضلاله الی هدی کان عمله ذلک کعبا ده متعبد اربعین عاما« )امالی طوسی، ص 

)۶۱۹
در ابتدا لازم است از مسئولین و برگزار کنندگان این همایش قدردانی نمایم و امیدوارم 
این همایش به اهداف و برنامه های مورد نظر دست یافته و گامی مهم در زمینه مورد 

نظر بردارد.
تردیدی نیست که از مهم ترین وظایف حوزه های علمیه و اندیشمندان و عالمان 
دینی، هدایت و راهنمایی مردم نسبت به تکلیف شرعی و فضائل اخلاقی و پاسخ به 
سوالات اعتقادی و فکری ایشان است. علاوه بر این محافظت و نگاهبانی از اعتقاد 
مؤمنین و معتقدین، دفع شبهات و تردیدها و جلوگیری از انحرافات فکری و اعتقادی 

نیز بر عهده آنان است.
به همین دلیل بود که ما در مجالس سخنرانی در سال های پیش از انقلاب برای نجات 
جامعه و خصوصاً جوانان از شبهات و رفع ابهامات ذهنی آنها فضایی برای پرسش و 

پاسخ ایجاد می کردیم که در آن زمان ابتکار آفرینی بود.
امروزه و با گسترش جریان اخبار و اطلاعات خصوصاً در رسانه های اجتماعی و 
ارتباط جمعی، از سویی راه بر انتشار شبهات و افکار منحرف با ظاهری صحیح و آراسته 
گشوده شده و از سوی دیگر اسباب و ابزار پاسخگویی نیز تغییر کرده است. در این میان 

وجود پایگاه های قابل اعتماد، به روز، آگاه و کارآمد بسیار ضروری و لازم است.
مراکز پاسخگویی می بایست ضمن بهره مندی از این خصوصیات، در راه یافتن 

پاسخ های قانع کننده و اطمینان بخش، تلاش بیشتری نمایند.
باید توجه داشت ارزش یافتن یک پاسخ دقیق علمی و اطمینان بخش و نجات یک 

انسان از تردید و وسوسه شیطانی، قابل مقایسه با هیچ عبادت و اطاعتی نیست.
بار دیگر از تلاش های انجام شده در برگزاری این همایش قدردانی نموده و توفیقات 
روز افزون همه کسانی که در اعتلای دین و گسترش معنویت در جامعه اسلامی تلاش 

می کنند را از خداوند متعال خواستارم.
 

معاون راه و شهرسازی استان قم :

خانه های ویلایی شهرک پرنیان 
درمرحله سفت کاری واگذار می شود

طبق  گفت:  قم  استان  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  ساختمان  و  مسکن  معاون 
برنامه ریزی های انجام شده امکان واگذاری خانه های ویلایی شهرک پرنیان قم در 

مرحله سفت کاری و اسکلت به متقاضیان وجود دارد.
مهران اسدی افزود: هدف از تصمیم این است تا متقاضیان بتوانند طبق خواسته و 

سلیقه خود و باتوجه به آورده ای که دارند نسبت به تکمیل آن اقدام کنند.
وی با بیان اینکه متراژ خانه های ویلایی این شهرک ۳۰۰ مترمربع در نظر گرفته 
شده است، اضافه کرد: توجه به سبک معماری اصیل ایرانی و اسلامی و سنت های 

دیرین زندگی اجتماعی در این سایت موردتوجه بوده است.
اسدی با بیان اینکه در طرح های نهضت ملی مسکن در استان قم تلاش شده تا 
مشکلات و معایب طرح مسکن مهر تکرار نشود، عنوان کرد: توجه به پیوست های 
فرهنگی، عرض معابر و معیشت محوری در سایت های ویلایی نهضت ملی مسکن قم 

در طایقان و پرنیان انجام گرفته است.
به گفته معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی قم در مطالعات طراحی 
سایت شهرک پرنیان تمام نیازهای عمومی ساکنان در برخورداری کافی از سرانه های 
آموزشی، تفریحی، بهداشتی، فرهنگی و ورزشی دیده شده و کمبودی در این زمینه ها 

شاهد نخواهیم بود.
اسدی یادآور شد: سایت پرنیان قم به خاطر نزدیکی به نقاط کوهستانی استان از 
نظر شرایط جغرافیایی، ویژگی های دلپذیرتری را برای متقاضیان نهضت ملی مسکن 

به وجود آورده است.

مدیر حوزه های علمیه کشور با ضروری دانستن ورود گسترده و همه جانبه طلاب د رعرصه 
پاسخگویی به شبهات گفت: امروز گستره فضای مجازی دنیای جدیدی را خلق کرده و فضای 
تازه ای را شکل داده است و گاهی بسیار بیش تر از محیط خارجی در تربیت و شکل گیری 

شخصیت ها مؤثر است.
آیت الله علیرضا اعرافی در آئین اختتامیه دومین جشنواره پاسخ برتر که در سالن همایش های 
امین مرکز مدیریت حوزه های علمیه برگزار شد، اظهار کرد: آیت الله مکارم شیرازی 8۰ سال کار 

تحقیقی و مطالعه ای برای پاسخ به شبهات داشته  است.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه او به شیوه ها و قالب های گوناگون به پرسش های 
جوانان پاسخ داده است، مطرح کرد: آیت الله مکارم در جوانی، نیازها و سؤالات جوانان را 
می دانست و به آن ها پاسخ می داد و امروز نیز عالم به زمانه هست که به شبهات پاسخ می دهد.

اعرافی با بیان اینکه حجت الاسلام والمسلمین قرائتی نیز در طی چندین دهه در این عرصه 
فعال بوده  است، عنوان کرد: به عنوان حوزه علمیه بر خود واجب می دانیم از این بزرگان تقدیر 

کنیم.
وی با اشاره به اینکه هدف عمده این جشنواره تقدیر از کسانی است که به پاسخ گویی اهتمام 
دارند، خاطرنشان کرد: این افراد کار علمی را به میدان تبلیغ و گره گشایی از نسل جوان هدایت 

کردند.
مدیر حوزه های علمیه کشور با بیان اینکه بر خود واجب می دانیم حمایت از جریان مقاومت 
را اعلام کنیم، تصریح کرد: از خداوند نیز می خواهیم نعمت و نصرت خود را بر مردم غزه نازل 

کند.
وی با اشاره به اینکه در تاریخ حوزه عالمانی داریم که اگر نبودند معضلات فکری بیش تر بود و 
شاید جریان های جامعه نیز به سمت دیگری می رفت، یادآور شد: این عالمان به زمان خود تعهد 

دارند و به جریانات فکری و انحرافی در زمان خود آشنایی دارند.
اعرافی با بیان اینکه رویکرد شناخت زمانه و پیاده کردن معارف در بستر زمان بسیار مهم است، 
ابراز کرد: وقتی مشکل و مسائل را شناختیم اگر وارد میدان شویم، بستر استفاده از ذخایر 

پژوهشی محیا می شود.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه رویکرد تبیین، پاسخ گویی و نقش آفرینی در میدان 
وظیفه اصلی ما است، بیان کرد: این رویکرد نور دیگری به تمام علومی که در حوزه تدریس 

می شود، می بخشد.
وی با بیان اینکه نگاه میدانی و شناخت مشکلات موجب رشد و گسترش پژوهش خواهد 
با  مواجهه  شعاع  در  آن ها  گسترش  و  علمیه  حوزه های  شکل گیری  داشت:  اظهار  شد، 

واقعیت های خارجی بوده است.
اعرافی با اشاره به اینکه تمام نظامات حوزه باید رویکرد ناظر به میدان پیدا کنند، مطرح کرد: 

این رویکرد خدمتی به نسل جوان و جامعه است و علوم را هدف مند توسعه می دهد.
علما و طلاب باید در عرصه فضای مجازی تحلیل داشته باشند

وی با بیان اینکه جامعه شناسان برای فضای مجازی اقداماتی انجام دادند، عنوان کرد: امروز 
گستره فضای مجازی دنیای جدیدی را خلق کرده و فضای تازه ای را شکل داده است و گاهی 

بسیار بیش تر از محیط خارجی در تربیت و شکل گیری شخصیت ها مؤثر است.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه این محیط نو با سرعت در حال ترکیب باهوش 
مصنوعی و فناوری های نوین است، خاطرنشان کرد: این دنیای جدید با سرعت درحال 

پیشرفت است و شبهات گسترده و محیط سازی جدیدی را با خود به همراه دارد.
وی با بیان اینکه محیط مجازی جدید دارای محاسن و معایب خاص خود است، تصریح کرد: 

یکی از معایب این محیط انقطاع افراد از وقایع است.
اعرافی با اشاره به اینکه متأسفانه حدود 8۰ درصد این محیط جدید دست جریانات غربی 

است، یادآور شد: علما و طلاب حوزه علمیه باید در این عرصه تحلیل داشته باشند.
وی با بیان اینکه تقابل اصلی در انقلاب اسلامی تقابل گفتمانی است، ابراز کرد: گفتمان 

انقلاب اسلامی برآمده از حوزه علمیه است که با گفتمان ساری و جاری غرب تقابل دارد.
مدیر حوزه های علمیه با اشاره به اینکه باید علم کلام در حوزه رشد چندین برابری داشته 

باشد، بیان کرد: علم کلام امروز حوزه پاسخ گوی این جهان جدید نیست.
وی با بیان اینکه علم کلام را باید امروز علوم کلامی بدانیم، اظهار داشت: این خانواده علوم 

کلامی باید دارای شاخه های متعدد باشد و به نوعی این اقدام گام نخست است.
اعرافی افزود: گسترش علوم کلامی و فناوری های تبلیغ و تبیین ازجمله وظایفی است که 

بر دوش ما است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: امیدواریم این جشنواره پیشرانی برای توفیقات بیش تر، جهاد 

تبیین و پاسخ گویی به شبهات با نگاه تهاجمی و بین المللی باشد.

آیت الله اعرافی:

 طلاب برای پاسخ به مردم به عرصه های نوین ورود کنند

استاندار قم بابیان اینکه هر معضلی که منجر به نارضایتی 
و بدبینی مردم می شود را باید رفع کنیم گفت: طرح های 
مختلف نیمه تمام به ویژه در حوزه های فرهنگی و ورزشی 

تعیین تکلیف شوند.
سید محمد آقامیری عصر سه شنبه در جلسه کارگروه 
مولدسازی قم در تالار امام جواد)ع( استانداری در واکنش 
به مصوبه این کارگروه مبنی بر واگذاری طرح نمایشگاه 
فرش به بخش خصوصی اظهار داشت: با توجه به اهمیت 
موضوع مشاغل خانگی، ما از سازمان همیاری  شهرداری ها 
درخواست کرده ایم که محلی را برای این اقدام فراهم کند.

استاندار قم افزود: مکانی که طرح نمایشگاه فرش در آن 
در حال اجراست، شرایط لازم برای استقرار صنایع دستی 
و به کارگیری زنان سرپرست خانوار در این گونه مشاغل را 
دارا می باشد. وی همچنین پتانسیل خوب صنایع دستی 
و مشاغل خانگی برای اشتغال و خودکفایی زنان سرپرست 
همکاری  با  باید  گفت:  و  داد  قرار  اشاره  مورد  را  خانوار 
نهادهای حمایتی به ویژه اداره کل کمیته امام)ره( و اداره کل 

بهزیستی زمینه اشتغال زنان سرپرست را پدید آوریم.
وی همچنین بخش دیگری از سخنان خود با ذکر این 
نکته که هر معضلی که منجر به نارضایتی و بدبینی مردم 
می شود را باید رفع کنیم گفت: طرح های مختلف نیمه تمام 

به ویژه در حوزه های فرهنگی و ورزشی تعیین تکلیف شوند.
اینکه در تخصیص و واگذاری  بر  تاکید  با  استاندار قم 
زمین باید موضوع ایجاد فضاهای ورزشی در اولویت باشد 
استان  در  که  زمینی  واگذاری  هر  در  کرد:  خاطرنشان 
صورت می گیرد باید ۲ هزارمتربع آن به ورزش اختصاص 
پیدا کند، و این مساله از سوی هیات تطبیق مصوبه های 

شورای اسلامی شهر نیز مورد توجه قرار داشته باشد.
توسعه  اهمیت  جهت  به  داشت:  بیان  همچنین  وی 
فضاهای ورزشی و کمبودی که در این خصوص وجود دارد، 
اداره کل ورزش وجوانان فضاهایی که در اختیار دارد را نباید 

به فروش رسانده و یا اجاره دهد.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیز با اشاره به 
طرح نمایشگاه فرش دستباف استان خاطرنشان کرد: این 
طرح از مصوبه های سفر پر خیر و برکت رهبر معظم انقلاب 
در سال ۱۳8۹ به استان است، که ۲ هکتار وسعت و ۶ هزار 

و ۳۰۰ مترمربع زیربنا دارد.
اکبر ابدالی محل اجرای طرح فوق را کیلومتر یک آزاده 
راه قم - تهران ذکر کرد و گفت: این طرح هم اکنون 8۶ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد، و تکمیل آن نیز نیازمند ۴۰۰ 

میلیارد ریال اعتبار است.
برای  استان  دستباف  فرش  فعالان  اینکه  بیان  با  وی 

پذیرش مسئولیت این طرح اعلام آمادگی کرده اند گفت: 
تکمیل  قرارداد  قالب  و در  مزایده،  از طریق  را  این طرح 
واگذار  متقاضیان  به  بی .او.تی  به  موسوم  بهره برداری  و 

می کنیم.
منابع طبیعی برای واگذاری پارک جنگلی ثامن 

آماده است
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری قم نیز دراین جلسه با 
اشاره به طرح پارک جنگلی ثامن الائمه )ع( گفت: اداره کل 
منابع طبیعی آماده است تا این طرح را به شهرداری واگذار 

کند.
محمد شعاعی همچنین افزود: پارک جنگلی ثامن در 
ورودی بزرگراه قم - گرمسار قرار دارد، که با توجه به وسعت 
۴۳۰ هکتاری این طرح، فضای سبز حدود ۱۳۰ هکتار آن 
تکمیل شده است. وی اظهار کرد: منابع طبیعی استان 
مصر است این طرح را مانند بوستان علوی که زمین آن 

برای این اداره کل بود، در اختیار شهرداری قرار دهد.
مهدی اصفهانیان مقدم معاون خدمات شهری شهرداری 
قم نیز در ادامه این سخنان خاطرنشان کرد: مطابق قانون، 
شهرداری فقط ملزم به فعالیت عمرانی و فضای سبز در 
از  خارج  ثامن  جنگلی  پارک  اما  است،  شهری  محدوده 

محدوده شهری قرار دارد.

استاندار قم:
طرح های نیمه تمام فرهنگی و ورزشی تعیین تکلیف شوند

   احمد ظهرابی
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دادستان کل کشور :

خط قرمز نظام امنیت و آرامش کشور است
دادستان کل کشور با بیان اینکه خط قرمز کشور امنیت و آرامش کشور است، افزود: 
انتظار این است که همچون گذشته نامزدهای انتخابات و هواداران آنها از خط قرمز نظام 
که همانا امنیت و آرامش مردم است عبور نکنند و نسبت به مسائل دیگر از قبیل رعایت 

قوانین و مقررات و مبانی اخلاق انتخاباتی پایبندی خود را حفظ کنند.
 حجت الاسلام والمسلمین محمد موحدی آزاد روز سه شنبه در سومین جلسه ستاد 
مرکزی پیشگیری و رسیدگی به جرایم انتخاباتی کشور  خطاب به نامزدان انتخابات مجلس 
شورای اسلامی بر لزوم رعایت اخلاق و موازین شرعی هم اشاره کرد و گفت: نامزدها و 
هواداران آنان همچنان که به الزامات قانونی پایبند هستند باید نسبت به رعایت موارد 

اخلاق اسلامی و حدود شرعی هم حساسیت داشته باشند.
وی در تشریح این موضوع اظهار داشت: این عزیزان علاوه بر این که باید مراقبت کنند 
که گرفتار آلودگی های اخلاقی همچون تهمت، دروغ و افترا نشوند از هواداران خود نیز 
بخواهند که به دنبال تخریب و تضعیف رقبا نباشند و فقط به معرفی خود و بیان برنامه های 
خود بپردازند. موحدی آزاد ادامه داد: نامزدهای انتخاباتی سعی کنند با تشریح و تبیین 
برنامه های خود به دنبال آراء سالم مردمی باشند و تلاش کنند که در یک محیط سالم و با 

یک رقابت درست قدم به عرصه خدمتگزاری بگذارند.
رصد فعالیت های انتخاباتی و برخورد با مرتکبان تخلفات و جرائم

دادستان کل کشور با بیان اینکه تخلفات و جرایمی همچون نشر اکاذیب، تهمت، افترا، 
دروغ، شایعه سازی و تخریب و سخنان چالش ساز از جمله مواردی است که در این ستاد 
رصد خواهد شد، گفت: همه باید بدانند که این موارد علاوه بر اینکه آثار وضعی بر فرد 
مرتکب دارد بلکه ارتکاب این تخلفات و جرایم مسئولیت قانونی را هم درپی خواهد داشت.
وی در تکمیل این تذکر خطاب به اعضای ستاد و دستگاه های امنیتی اطلاعاتی و 
قضایی انتظامی گفت: همه دستگاه های ذیربط باید ضمن رصد فضای رسانه ای کشور 
هرگونه اخبار مهم و حساس و مرتبط را به ستادهای استانی و شهرستانی منعکس کنند تا 

این موارد رسیدگی شده و در صورت لازم اقدامات قانونی انجام شود.
عرضه فیلترشکن موجب تعقیب کیفری است

موحدی آزاد به کمیته فضای مجازی هم پرداخت و گفت: در ابتدا باید این نکته را به 
همه یادآوری کنیم که راه اندازی، تولید، عرضه و فروش فیلترشکن ممنوع است و قابلیت 
تعقیب کیفری خواهد داشت. دادستان کل کشور خاطرنشان کرد: به طور قطع در ایام 
انتخابات در این رابطه رصد فضای مجازی را با دقت بیشتری دنبال کرده و در صورت 

مشاهده دستورهای قضایی سریع صادر و با مرتکبان برخورد جدی خواهد شد.
هر نوع همکاری با شبکه های معاند نظام ممنوع و جرم است

دادستان کل کشور اظهار داشت: حسب وظیفه اعلام می کنم هرگونه تماس با انگیزه 
همکاری و همنوایی با شبکه های معاند ممنوع است و اینگونه اقدامات جرم تلقی شده و 

قابل تعقیب قضایی است.

قالیباف در پاسخ به تذکر یک نماینده مطرح کرد

رئیس مجلس به موضوع رد صلاحیت ها 
ورود می کند

از  درصد  صلاحیت ۲8  رد  به  اشاره  با  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  از  یکی 
نامزدهای انتخابات دوازدهمین دوره مجلس، از رئیس مجلس خواست تا نسبت به این 

موضوع پیگیری های لازم را انجام دهد.
غلامرضا نوری قزلجه نماینده بستان آباد در مجلس شورای اسلامی در جلسه نوبت 
صبح روز سه شنبه ۲۳ آبان صحن مجلس در تذکری با بیان اینکه »اتفاقات مهمی در 
کشور افتاده که از طرف مجلس قابل اغماض نیست«، اظهار کرد: موضوعی که در بحث 
انتخابات است، ۲8 درصد از نامزدها اعم از نمایندگان فعلی و ادوار و شخصیت های 
سیاسی و اجتماعی نتوانستند از هیئت های اجرایی تائید صلاحیت بگیرند؛ البته کار اگر 

بر مبنای قانون باشد کسی اعتراضی ندارد.
وی گفت: تبصره ماده ۶۰ و همچنین ماده ۶۱ که چند ماه قبل تصویب کردیم رعایت 
نشده است؛ در این تبصره آمده که رد صلاحیت ها باید مستند به مدارک معتبر باشد؛ 
اعضا و روسای هیئت های اجرایی موظفند که مستندات لازم را به افرادی که رد صلاحیت 

شدند بدهند تا آنها بتوانند اعتراض کنند و دلایل و مستندات در رد آنها را ارائه دهند.
این نماینده مجلس اصلاح طلب در بخش دیگری از سخنانش خطاب به رئیس مجلس 
گفت: آقای قالیباف به عنوان ریاست مجلس خواهش می کنم به این وضعیت ورود کنید 

تا مردم سالاری دینی که یکی از پایه های مهم و اساسی نظام است آسیب نبیند.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی نیز در پاسخ به این تذکر تاکید کرد: 
حتما به عنوان مجلس در اجرای قانون مساله را دنبال می کنیم؛ پیشتر هم توضیح دادم 
که در حوزه اجرایی موضوع دخالت هایی که مطرح شده است را پیگیری کردیم و خواهیم 
کرد و مصمم هستیم که قانون اجرایی شود. البته بدون شک دوستان شورای نگهبان هم 

حتما به این مساله توجه دارند.
 

رمضان شریف خبرداد:

راهپیمایی سراسری مردم ایران 
در حمایت از کودکان غزه 

رئیس ستاد انتفاضه و قدس اعلام کرد: راهپیمایی سراسری مردم ایران در حمایت از 
کودکان مظلوم غزه شنبه آینده برگزار می شود که سخنران این راهپیمایی در تهران سردار 

سلامی است.
»رمضان شریف«  روزسه شنبه در نشست اضطراری انتفاضه فلسطین که با حضور 
ابوشریف نماینده جهاد اسلامی در ایران برگزار شد، اظهار داشت: قریب به ۴۰ روز 
از عملیات غرورآفرین حماس علیه رژیم اشغالگر قدس می گذرد، علی رغم اینکه ۴۰ 
روز از این عملیات می گذرد و صهیونیست ها هم همه توان خود را برای به دست آوردن 
یک پیروزی به کار گرفته اند، به جرأت می توانیم بگوییم هنوز هیچ تلفات جدی از سوی 

مقاومت مطرح نشده است.
رمضان شریف خاطرنشان کرد: غالب کسانی که در عملیات ابتدایی حضور داشتند 
به سلامت به غزه برگشتند و خودشان را برای حمله زمینی به غزه آماده کرده اند، رژیم 
صهیونیستی نهایتاً توانسته است 8 درصد در خاک غزه پیشروی کنند و همین دیشب 
۱۵ تانک و نفر بر ارتش صهیونیستی منهدم شده است، حماس از روزهای اول اعلام کرد 
که ناظران بین المللی از بیمارستان های غزه بزدید کنند و اگر کاری غیر از درمان صورت 

می گیرد آن را به همه جهان اعلام کنند.
رئیس ستاد مرکزی انتفاضه فلسطین خاطرنشان کرد: صهیونیست ها جنایت خود را 
نه تنها علیه مردم فلسطین بلکه علیه کارکنان سازمان های بین المللی گسترش داده اند، 
امروز خشم همه مردم جهان به ویژه خشم مردم کشورهای غربی از رژیم صهیونیستی 
به اوج خود رسیده است، هیچ گاه به این میزان خشم مردم دنیا نسبت به آمریکا و رژیم 

صهیونیستی وجود نداشته است.
وی افزود: امروز مردم جهان به ویژه مسلمانان آمریکا را مسئول اصلی تداوم جنایت رژیم 
صهیونیستی علیه مردم غزه می دانند، امروز مشاوران نظامی سنت کام مسئول اصلی 
جنایت در غزه است و مشاوران انگلیسی مسئول جنگ روانی است، ما در جمهوری 
اسلامی از ابتدای بحران حمایت همه جانبه خود را اعلام کردیم و از هیچ تلاشی برای 
مردم فلسطین دریغ نکرده ایم، این موضوع هم از حیث دینی و هم از حیث اخلاقی 

انسانی برای ما در ایران موضوعیت دارد.
  

ادعای بلینکن:

 ایران با انتقال بودجه، ارائه تسلیحات و 
آموزش به حماس کمک می کند  

آنتونی بلینکن وزیر خارجه آمریکا با تکرار ادعاهای واشنگتن علیه جمهوری اسلامی 
ایران برغم تکذیب مقامات تهران گفت:»حمایت ایران از جمله از طریق انتقال بودجه و 
ارائه تسلیحات و آموزش عملیاتی که عمدتا از طریق سپاه پاسداران انقلاب اسلامی انجام 

می شوند، به فعالیت های تروریستی حماس و جهاد اسلامی فلسطین کمک می کند.«
آنتونی بلینکن وزیر خارجه ایالات متحده آمریکا روز سه شنبه به وقت محلی در پی 
اعلام سومین دور تحریم های وزارت خزانه داری این کشور علیه رهبران حماس از زمان 
عملیات طوفان الاقصی در هفتم اکتبر، در بیانیه ای اعلام کرد:» ایران نیروهای جهاد 
اسلامی فلسطین را برای تولید و توسعه موشک ها در غزه آموزش داده است و در عین 
حال گروه هایی را نیز تامین مالی می کند که از نیروهای وابسته به جهاد اسلامی فلسطین 

حمایت مالی می کنند.«
وزیر خارجه دولت جو بایدن افزود: »آمریکا امروز سومین دور تحریم های خود را علیه 
افراد و نهادهای وابسته به حماس در ارتباط با حملات تروریستی ۷ اکتبر به اسرائیل اعلام 

می کند. 

معنای بازگشت
دیوید کامرون

وزیر  نخست  سوناک  ریشی  رفت  می  انتظار  اینکه  با 
بریتانیا خانم سویلا براورمن، وزیر کشور را از کابینه اخراج 

کند ولی اصلا انتظار نمیرفت که دیوید کامرون، نخست وزیر پیشین به سمت وزیر خارجه 
منصوب شود.

اظهارات خانم براورمن به عنوان چهره ای تند و محافظه کار ، در یکی دو هفته اخیر 
باعث درد سر برای نخست وزیر بریتانیا شده بود. او در ابتدا پس از تظاهرات هفته پیش 
در اعتراض به کشتار مردم غزه توسط رژیم صهیونیستی اعلام کرد که باید جلوی این 
تظاهرات نفرت انگیز گرفته شود که منجر به اعتراضاتی در داخل بریتانیا شد. او بعد از 
آن در مقاله ای که به یکی از روزنامه های جزیره جهت چاپ ارسال کرد، پلیس انگلیس 
را متهم به طرفداری از تظاهرکنندگان کرد که این امر نخست وزیر بریتانیا را بیشتر مصمم 
نمود که وی را از کابینه خارج کند، بویژه آن که قبل از چاپ مقاله نخست وزیر از وی 
خواسته بود که مقاله مورد نظر را تعدیل کند که وزیر کشور سابق اعتنایی به تذکر نخست 

وزیر نکرد.
به همین دلیل با خروج براورمن از کابینه جیمز کلورلی وزیر خارجه جابجا شد و به 
وزارت کشور رفت. اما هیچکس در بریتانیا تصور نمی کرد که دیوید کامرون نخست وزیر 
پیشین برای وزارت خارجه انتخاب شود.نخست وزیر پیشینی که در زمان انتخاب بعنوان 
رییس اجرایی کشور جوانترین نخست وزیر در ۲۰۰ سال گذشته شناخته می شد و در 

دوره حکمرانی اش سه اتفاق مهم رخ داد.
نخستین مورد خروج بریتانیا از اتحادیه اروپایی که حرف و حدیث های بسیار داشت.با 
اینکه خود دیوید کامرون مخالف خروج کشور از اتحادیه بود ولی در شرایط آن زمان انجام 
انتخابات خروج از اتحادیه را ضروری تشخیص داد و بر خلاف انتظار وی رای دهندگان 
به خروج رای دادند که همین امر سبب شد که وی پس از شش سال زمامداری از پست 

نخست وزیری استعفا دهد.
دومین اتفاق مهم ریسک وی برای برگزاری رفراندوم استقلال اسکاتلند بود که قبل از 
رفراندوم خروج از اتحادیه انجام شد. با اینکه به وی توصیه می شد که دست به این اقدام 
نزند ولی وی ریسک انرا پذیرفت و با خوش شانسی مواجه شد که با یک اکثریت چند 

درصدی مردم به استقلال رای ندادند و خواهان ماندن در چارچوب بریتانیا شدند.
حادثه بعدی سفر وی همراه با رئیس جمهور وقت فرانسه به لیبی در بحبوحه بهار عربی 
بود که بعد از ملاقات با معمر قذافی اعلام کردند  از مخالفین حمایت میکنند و اتفاقات 

بعدی در لیبی رخ داد.
 انتخاب دیوید کامرون توسط  ریشی سوناک به این دلیل مورد تعجب واقع شد که دیوید 
کامرون هم میتواند رقیبی برای خود نخست وزیر باشد و هم  در کابینه فعلی مخالفانی 
دارد. البته بعضی ها فکر میکنند که انتخاب دیوید کامرون به این دلیل است که ریشی 
سوناک در نظر دارد در سیاست خارجی خود تغییراتی را اعمال کند که البته بعید به نظر 
میرسد. زیرا  سیاست خارجی بریتانیا اگر قرار بود تغییری بکند با حضور جیمز کلورلی 
هم این تغییرات قابل انجام بود. حتی خود دیوید کامرون اعلام کرده که در مورد حوادث 
اخیر خاورمیانه از سیاست قبلی پیروی می کند و تغییری در آن ایجاد نخواهد کرد. این 
تغییر بیش از آنکه به سیاست خارجی مربوط باشد بیشتر به سیاست داخلی جزیره برمی 
گردد. به این علت که بر اساس آخرین برآوردها حزب محافظه کار در وضعیت مطلوبی 
قرار ندارد و حدود ۲۰ در صد از حزب رقیب برای انتخاباتی که یکسال دیگر انجام می 

گیرد عقب تر است.
از طرفی بر اساس نظرسنجی ها  بسیاری از رای دهندگان به خروج از اتحادیه اروپایی 
الان از رای خود پشیمانند و اگر در مقطع فعلی رفراندومی صورت پذیرد اکثریت به عدم 
خروج رای خواهند داد. در واقع ریشی سوناک دنبال ان است که با بعضی جابجایی ها و 
اقدامات فاصله خود را از رقیب کمتر کند تا بتواند در انتخابات پارلمانی سال آینده دوباره 

نخست وزیر بریتانیا شود که میتوان گفت کاری سخت در پیش رو دارد.
 استاد دانشگاه و تحلیل گر ارشد سیاست خارجی

مصطفی هاشمی طبا: 

برخی می خواهند ظاهری از انتخابات 
باقی بماند

مصطفی هاشمی طبا، تحلیلگر مسائل سیاسی گفت: متأسفانه برخی می خواهند 
ظاهری از انتخابات باقی بماند و ماهیتش کاملا تهی شود البته که تا حدی هم به مقصود 

خود رسیده اند.
مشارکت حداکثری در انتخابات دغدغه ای است که هم رهبر انقلاب اسلامی دارند و 
هم همه دلسوزان نظام. حالا پرسش آن است که آیا زمینه های تحقق این مهم مهیا شده 
است و آیا تندروی های طیفی خاص چه پیامدهای منفی ای در این راستا خواهد داشت؟
سید مصطفی هاشمی طبا در این باره فعال سیاسی گفت: »وضعیت انتخاباتی خوب 
نیست. متأسفانه عده ای تصور می کنند در آسمان باز شده است و فقط خودشان بر 
زمین افتاده اند؛ مثل آن خانم که می گفت مملکت مال حزب اللهی هاست. حالا معلوم 
نیست چه افرادی حزب اللهی ها هستند و چه افرادی نیستند. اکنون هم که بسیاری 
ادامه مسیر  به منوال سابق  و مشخص است که همین طیف  ردصلاحیت شده اند 
می دهند. آقای پزشکیان هم گفتند دلیل ردصلاحیتم را بگویید اما تصور می کنند 
مصلحت نیست که بگویند. طیفی حضور دارند که تصور می کنند هر کس انتقاد کند 
نباید تأییدصلاحیت شود«. او ادامه داد: »رفتار این گروه خاصِ تندرو که همه چیز کشور را 
برای خودشان می خواهند در تعارض با سخنان رهبری قرار دارد. رهبر انقلاب همواره بر 
ضرورت وحدت سخن می گویند اما این حذف ها در تضاد با سخنان وحدت بخش ایشان 

است و انشقاق را به بار می آورد«.
این فعال سیاسی همچنین بیان کرد: »همان به قول خودشان حزب اللهی ها که کل 
مملکت را می خواهند روزگاری از دیوار سفارت عربستان بالا رفتند و حالا در دولت کنونی 
می خواهند همه جانبه با عربستان ارتباط برقرار شود. من به این طیفِ همه چیزخواه 
می گویم که یک مدتی این شما هستید که می تازید اما در نهایت این مردم هستند که 
برای خودشان تصمیم می گیرید و تصور نکنید تا همیشه می شود با این تندروی ها ادامه 

داد«.
هاشمی طبا در پایان گفت: »متأسفانه برخی می خواهند ظاهری از انتخابات باقی 
بماند و ماهیتش کاملا تهی شود. البته که تا حدی هم به مقصود خود رسیده اند و وقتی 
نماینده  تهران با یک میلیون رأی وارد مجلس می شود و میزان مشارکت در انتخابات به 
۳۰درصد می رسد یعنی همین وضعیت که انتخابات از ماهیتش خالی شده است. ما 

همواره این سخنان را خطاب به مسئولان گفته ایم اما کو گوش شنوا«.
 

امیر سیاری:

ارتش در تأمین تجهیزات دفاعی 
خودکفا است

تأمین تجهیزات  با وجود تمامی تحریم ها در  معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: 
دفاعی، روی پای خود ایستاده ایم و این نشان می دهد که توانستیم شعار »ما می توانیم« 

را تحقق ببخشیم.
امیر دریادار حبیب الله سیاری  روز سه شنبه در مراسم افتتاح نمایشگاه دستاوردهای 
محتوای آموزش الکترونیکی و با تأکید بر اینکه آموزش رمز پیروزی در عملیات است، 
اظهارداشت: هر قدر آموزش و تربیت ما قوی باشد، قطعاً در عملیات ها پیروز خواهیم 

شد.
معاون هماهنگ کننده ارتش افزود: مهم ترین سرمایه هر سازمانی نیروی انسانی است 
و اگر نیروی انسانی کارآمد داشته باشیم، می توانیم در برابر تهدیدات بهترین واکنش را 

داشته باشیم.
وی با بیان اینکه ساخت ناوشکن ها، پهپادها و هواپیماها حاصل تفکر نیروی انسانی 
است، گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمودند که اگر بهترین و مدرن ترین تجهیزات 
را داشته باشیم، اما نیروی کیفی برای استفاده از آن ها نداشته باشیم، قطعاً این تجهیزات 

از بین خواهد رفت.
امیر دریادار سیاری اظهار داشت: نیروی انسانی کیفی در ارتش با وجود تمامی 
محرومیت ها توانسته با اتکا به توان خود به بهترین و مدرن ترین تجهیزات دست پیدا 

کند.
تأمین  در  تحریم ها  تمامی  با وجود  امروز  کرد:  بیان  ارتش  معاون هماهنگ کننده 
تجهیزات مورد نیاز دفاعی روی پای خود ایستاده ایم و این نشان می دهد که ما توانسته ایم 
شعار »ما می توانیم« را به واسطه نیروی انسانی کیفی، تحقق ببخشیم. وی یادآور شد: 
عملیات »حمله به اچ ۳« توسط همین نیروهای شجاع و کیفی انجام شد و دنیا همچنان 
تدریس  را در دانشگاه های خود  آن  و  این عملیات است  انجام  در حیرت چگونگی 

می کنند.

برای  لازم  تدابیر  اینکه  بیان  با  دولت  سخنگوی 
حمایت موثر از صندوق های بازنشستگی اتخاذ شده 
است، گفت: وزارت نفت طی ۲ سال گذشته رشد 

اقتصادی بالای ۱۹ درصد را رقم زده است.
علی بهادری جهرمی در مقدمه نشست خبری خود 
با اشاره به روز کتابخوانی، این روز را به اهالی فرهیخته 
اهل قلم تبریک گفت و اظهار داشت: دولت در طول 
این دو سال و چند ماه سعی کرده اهمیت خاص و 
ویژه ای برای حوزه کتاب و چاپ و نشر قائل باشد و 
در حمایت از تولید کاغذ داخل تصمیمات خوب اتخاد 

شد.
وی در ادامه گفت: دولت در مرحله اول کاغذ کتب 
درسی را از محل تولید داخلی تامین  کرد و حمایت 
های موثری از کارخانجات و رویداد های مختلف در 

حوزه ترویج کتابخوانی انجام شد.
به گفته سخنگوی دولت ۴۰ درصد اعضای صندوق 
اعتباری هنر افزایش یافته و سامانه بازار کتاب فعال 
شده است و تلویزیون اینترنتی کتاب در راستای ترویج 

این فرهنگ فعال شده است.
دولت  فعالیت  مدت  طی  افزود:  جهرمی  بهادری 
سیزدهم میزان چاپ کتاب ۱۱ درصد افزایش داشته و 

۲۵۵ هزار و ۴۳۳ عنوان کتاب چاپ شده است. 
وی بیان داشت: تعداد کتب چاپ شده و فروش 
کتاب در دولت سیزدهم نسبت به دوره پیش از این 

رشد چشمگیری داشته است. 
به گفته سخنگوی دولت میزان فروش کتاب در سال 
۱۴۰۱ نسبت به ۱۴۰۰، ۲۴۷ درصد افزایش داشته 
و آمار فروش تا آبان ۱۴۰۲ نسبت به کل سال ۱۴۰۱ 

حدود ۵8 درصد رشد نشان می دهد.
رکورد پرمخاطب ترین روز سینما در روز ۱۵ 

آبان شکسته شد
وی تصریح کرد: پرفروش ترین روز سینمای ایران 
به سینما  نفر  بود که ۲۷۴ هزار  آبان  سه شنبه ۱۵ 
رفتند و رکورد پر مخاطب ترین روز سینمای شکسته 
شد و جمعه ۱۹ آبان نیز رکورد پر فروش روز سینمای با 

فروش ۱۰۵ میلیارد ریالی بود.
سخنگوی دولت خاطر نشان کرد: ترانزیت کشور در 

حوزه های مختلف در ۷ ماهه ابتدای سال رشد ۲۲ 
درصدی داشت و آمار وزارت صمت نشان می دهد در 
حوزه خودرو سازی ۲۲ درصد رشد را با تولید ۷۶۳ 

هزار دستگاه خودرو شاهد بودیم.
بهادری جهرمی ادامه داد: در هفت ماهه نخست 
امسال در مجموع ۷ میلیون و ۹۱۷ هزار و ۱۳ تن کالا 
از کشور ترانزیت شده که این میزان نسبت به مدت 

مشابه سال قبل، ۲۲ درصد افزایش داشته است.
وی با بیان اینکه تولید ۷۶۳ هزار دستگاه خودرو در 
۷ ماهه امسال منجر به رشد ۲۲ درصدی نسبت به 
مدت مشابه سال گذشته شده است، اظهار داشت:  
دستور  با  دولتی  شرکت  هزار  مالی  صورت های 
رئیس جمهور منتشر شد که منجر به نظارت هشتاد و 

پنج میلیونی می شود.
هیات اجرایی کاملا مردمی است

سخنگوی دولت درخصوص هجمه به دولت درزمینه 
داوطلبان  صلاحیت  احراز  عدم  و  صلاحیت  احراز 
انتخابات مجلس توسط هیات اجرایی تصریح کرد: 
مردمی  کاملا  اجرایی  های  هیات  قانون،  براساس 

هستند و از ۱۱ نفر 8 نفر نماینده مردم هستند.
صلاحیت  رد  با  رابطه  در  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
گسترده نامزدهای انتخابات مجلس و نقش آفرینی 

یکسری  قانونگذار  گفت:  انتخابات  در  دولت 
هیات های اجرایی پیش بینی کرده است شاید چون 
نام هیات اجرایی است تصور می کنید که قوه مجریه 

است.
بهادری جهرمی اضافه کرد: این فرایند سال هاست 
که در قانون وجود دارد و از مظاهر اصلی مردمی بودن 
انتخابات است و درباره داوطلبان از مراجع پنج گانه 
استعلام صورت می گیرد. در این انتخابات بیش از 
۱۷ هزار نفر از سوی هیات اجرایی کشور اعلام احراز 
صلاحیت شدند و به ازای هر یک کرسی بیش از ۵8 

نفر رقابت انتخاباتی دارند.
وزارت نفت رکورد رشد اقتصادی بالای ۱۹ 

درصد را ثبت کرده است
وی با اشاره به اینکه برخی اصرار دارند تا اگر دستاورد 
یا موفقیتی در یک حوزه محقق شد آن را به حاشیه 
ببرند، گفت: وزارت نفت در طول دو سال گذشته در 
دولت سیزدهم رکوردشکنی در رشد اقتصادی فصلی 
داشته و رشد اقتصادی بالای ۱۹ درصد را رقم زده 

است.
بهادری جهرمی عنوان کرد: وزارت نفت در چندین 
حوزه در کشور اولین شده است از جمله اینکه اولین 
وزارتخانه در حمایت از شرکت های دانش بنیان و اولین 
نفت  وزارت  است.  شده  اول  بار  تولید  در  وزارتخانه 

توانسته رکورد رشد اقتصادی را محقق کند.
 وی تصریح کرد: من در پاسخ به سوال دیگری در 
رشدهایی در حوزه تولید گاز صورت گرفت اشاره کردم 
که در مجموعه وزارت نفت در همین دو سال گذشته 
صورت  مختلف  طرح های  بین  که  اولویت بندی  در 
گرفت، ۱۳۲ طرح اولویت گذاری و هدفگذاری شد و 
تمرکز اجرایی برای اجرای آن به میزان ۲8.۵ میلیارد 

دلار صورت گرفت.
سخنگوی دولت گفت: این ۱۳۲ طرح تکمیل شده 
و به بهره برداری رسیدند همزمان با اینکه این اولویت 
قائل شد که بتوانیم در کوتاه مدت افزایش تولید را 
در حوزه های مختلف نفت و گاز هم بالادستی و هم 
پایین دستی داشته باشیم و در دو سال گذشته با ارزش 

۴8 میلیارد دلار آغاز شده است.

سخنگوی دولت:

 نگاه دولت حمایت جدی از بازنشستگان است 

عبدالرضا فرجی راد*

اجرای  و  تعیین  تمرکز  بر  تاکید  با  رئیس جمهور 
و  دخالت  مرکزی،  بانک  در  ارزی  سیاست های 
تصمیم گیری سایر بخش های کشور در سیاست های 

ارزی را خلاف مصالح عمومی دانست.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر سه شنبه 
در جلسه فوق العاده هیات دولت که به منظور بررسی 
کلیات لایحه بودجه ۱۴۰۳ کل کشور تشکیل شده 
برگزاری جلسه اضطراری مشترک  به  اشاره  با  بود، 
سازمان همکاری اسلامی و اتحادیه عرب با موضوع 
فلسطین در ریاض، بر ادامه تلاش ها برای قطع بمب 
باران ها و حقاق حقوق فلسطین، رفع محاصره و آغاز 

امدادرسانی به فلسطینیان غزه تاکید کرد.
رئیس جمهور با اشاره به دیپلماسی فعال و رایزنی 
های فشرده برای مقابله با جنایات صهیونیستها از 
مظلوم  مردم  علیه  جنایات  آغاز  روزهای  نخستین 
غزه، موضع صریح و روشن جمهوری اسلامی ایران 
را با الهام از رویکرد رهبر معظم انقلاب اسلامی نسبت 
به مسئله فلسطین، تشریح کرد. آیت الله رئیسی در 
بخش دیگری از این جلسه با تاکید بر تمرکز تعیین 
و اجرای سیاست های ارزی کشور در بانک مرکزی، 
در  کشور  بخش های  سایر  تصمیم گیری  و  دخالت 
سیاست های ارزی را خلاف مصالح عمومی دانست. 

رئیس جمهور همچنین با تاکید بر ضرورت مقابله با 
مافیای واردات بی رویه، وزارتخانه های جهادکشاورزی، 
صمت، تعاون و بهداشت را مکلف کرد با اتخاذ تدابیر، 
پیش بینی ها و مراقبت های لازم، مانع ایجاد اخلال 
در روند تولید کشور از سوی مافیای واردات بی رویه 
پیگیری  برای  لازم  اقدامات  اتخاذ  ضرورت  شوند. 
مقابله با آسیب های اجتماعی از طریق فراهم کردن 
زمینه های تقویت نهاد خانواده از جمله تلاش بیشتر 
برای رفع مشکلات حوزه مسکن، اشتغال و تسهیلات 
ازدواج از جمله محورهای سخنان رئیس جمهور در 

جلسه امروز هیات دولت بود.

رئیسی درجلسه فوق العاده هیات دولت:

مرجع اصلی تعیین و اجرای سیاست های ارزی بانک مرکزی است

مجلس  انقلاب  فراکسیون  مرکزی  شورای  عضو 
استیضاح  برای  اینکه طرحی  بیان  با  اسلامی  شورای 
وزیر امورخارجه در مجلس مطرح نیست از رایزنی های 
غزه  بحران  در  عبداللهیان  امیر  شجاعانه  دیپلماتیک 

قدردانی کرد.
برای  طرحی  اینکه  بیان  با  عنابستانی  اصغر  علی 
نیست  مطرح  مجلس  در  امورخارجه  وزیر  استیضاح 
گفت: امیرعبداللهیان در خط مقدم جبهه بین المللی 

علیه جنایت صهیونیست ها حضور دارد.
عنابستانی درباره عملکرد وزیر امورخارجه عنوان کرد: 
آقای امیرعبدالهیان در این ایام عملکرد بسیار ارزنده ای 

همسایه،  کشورهای  با  شجاعانه  رایزنی های  و  داشت 
کشورهای مسلمان و حاشیه خلیج فارس انجام داده 
برای  صهیونیستی  رژیم  تلاش  به  اشاره  با  وی  است. 
جلوگیری از سفر وزیر امور خارجه به سوریه گفت: رژیم 
صهیونیستی در زمان سفر وزیر امورخارجه به سوریه، 
فرودگاه دمشق و فرودگاه حلب را بمباران کرد تا مانع سفر 
وی شود. ولی وزیر امورخارجه در اقدامی شجاعانه به 
صورت زمینی و از طریق لبنان به سوریه سفر کرد تا گفت 

و گو با مقامات سوری انجام شود.
داخلی  آیین  تدوین  کمیسیون  رییسه  هیات  عضو 
وزیر  استیضاح  برای  طرحی  اینکه  بیان  با  مجلس 

امورخارجه در مجلس وجود ندارد، اضافه کرد: اینگونه 
ورود شجاعانه وزیر امورخارجه به عرصه دیپلماسی و بانی 
شدن برای برگزاری اجلاس کشورهای اسلامی درباره 
غزه و سایر اقدامات وزیر امورخارجه در ۲ سال گذشته و 
رایزنی های صورت گرفته در سطح بین الملل قابل تجلیل 

است نه اینکه استیضاح وی را مطرح کنیم.
عنابستانی تاکید کرد: در کنار اقدامات ارزنده ای که 
وزیر امورخارجه و دستگاه دیپلماسی کشور در خصوص 
توقف جنگ غزه انجام دادند، ظرفیت برگزاری اجلاسی 
در  غیرمتعهدها  جنبش  خارجه  امور  وزرای  سطح  در 

جمهوری اسلامی ایران وجود دارد.

عضو فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس:
استیضاح وزیرخارجه درمجلس مطرح نیست

سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه گفت: مجلس شورای اسلامی در لایحه 
برنامه هفتم توسعه دولت را مکلف به ایجاد تنوع در سبد سوختی کشور کرده و بحث 

افزایش قیمت بنزین مطرح نیست.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی امروز مجلس بندی از لایحه برنامه 
هفتم توسعه را بررسی کردند که به تکلیف مجلس به دولت برای ایجاد تنوع در سبد 

سوختی کشور به شرح زیر مربوط می شد.
جزء ۲ بند »پ« ماده ۴۶ لایحه برنامه هفتم: به منظور حل ناترازی بنزین، ایجاد تنوع 
در سبد سوختی کشور، اجرای تکالیف پدافند غیرعامل و قانون هوای پاک، سازمان 
برنامه و بودجه مکلف است با همکاری وزارتخانه های نفت، کشور، صنعت معدن و 
تجارت، سازمان حفاظت محیط زیست و سازمان ملی استاندارد، برنامه جامع تأمین 
و تخصیص حامل های انرژی شبکه حمل و نقل جاده ای کشور را شامل بنزین، نفت، 

گاز، گازمایع، برق و گاز طبیعی فشرده، حداکثر ظرف مدت شش ماه پس از ابلاغ این 
قانون تهیه و به تصویب هیأت وزیران برساند.

محسن زنگنه سخنگوی کمیسیون تلفیق در تشریح این بند بیان کرد: دولت در لایحه  
برنامه آورده بود که با سیاست های قیمتی و غیرقیمتی در خصوص تعدیل مصرف 
حامل های انرژی تصمیم بگیرد اما مجلس شورای اسلامی با این موضوع مخالفت 
کرد و بحث سیاست های قیمتی را حذف کرد. وی ادامه داد: واقعیت این است که 
ما اکنون ناترازی برق، ناترازی بنزین و ناترازی در سایر حامل های انرژی را داریم. برای 
این ناترازی ما دولت را مکلف به ایجاد تنوع در سبد سوختی کشور کردیم. در این بند 
می گوییم که براساس ویژگی های جغرافیایی و ظرفیت ها تلاش کنند تا سبد سوختی 
کشور متنوع شود و بحث افزایش قیمت بنزین مطرح نیست.  در نهایت نمایندگان با 

این بند از لایحه برنامه هفتم توسعه موافقت کردند.  

سخنگوی کمیسیون تلفیق:
بنزین گران نمی شود

وزیر دادگستری با اشاره به انعقاد تفاهم نامه بین وزارت اقتصاد و سازمان زندان ها 
برای تفویض اختیار مولدسازی دارایی های مازاد این سازمان برای انتقال زندان ها به 

خارج از شهر، این تفاهم نامه را موجب تسریع در اجرای این قانون برشمرد.
»امین حسین رحیمی« درباره انعقاد تفاهمنامه همکاری بین وزارت امور اقتصادی و 
دارایی و سازمان زندان ها که با مساعدت وزارت دادگستری و به منظور تسریع در اجرای 
قانون انتقال زندان ها و مراکز اقدامات تامینی و تربیتی موجود به خارج از شهرها از 
طریق مولدسازی دارایی های مازاد سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور 
انجام شد، اظهار داشت: سال هاست که طبق قانون و به نام ضرورت، زندان های 
داخل شهرها باید به خارج از شهرها منتقل شوند، اما این امر مستلزم آن است که 
سازمان زندان ها بتواند محلی را فراهم کند تا زندانیان خود را آنجا مستقر کند و پس 
از آن بتواند کار انتقال را انجام دهد. وی افزود: از سویی، طبق قوانین و مقررات اگر 
بخواهیم چیزی را بفروشیم باید پول حاصل از فروش آن را به خزانه واریز کنیم و در عمل 
یک دور ایجاد می شد و به هیچ وجه قابل انجام نبود؛ زیرا زندان را نمی توان تخلیه کرد 
و از آن طرف باید بفروشیم و پول آن را به خزانه واریز کرده و سپس برویم و پول را بگیریم.
رییس  و  اقتصاد  وزیر  که  ابتکاری  و  مولدسازی  مصوبه  با  ادامه داد:  رحیمی 
سازمان خصوصی سازی به کار گرفته اند، قرار شد که سازمان زندان ها با سازمان 
خصوصی سازی به عنوان دستگاه متولی مولدسازی، اقدامات مقدماتی را انجام 
که  شد  تفویض  زندان ها  سازمان  خود  به  کار  این  اختیارات  افزود:  وی  دهند. 
کارهای کارشناسی، قیمت گذاری، تفاهم با دستگاه های دیگر برای ساخت زندان، 
ارزش افزایی و در نهایت به صورت تهاتر یا معاوضه یا خرید، آن هم هم زمان که اقدامات 
واگذاری انجام می شود، از آن طرف هم کارها به شکلی پیش رود که زندان ها قابل 

و سازمان  اقتصاد  وزارت  نامه  تفاهم  با  وزیر دادگستری عنوان کرد:  انتقال شوند. 
زندان ها، کار با واگذاری اختیارات سازمان خصوصی سازی به خود سازمان زندان ها 
تسریع می شود و به زودی می توان این کار را انجام داد و شاهد بود که این آرزو و 
درخواستی که مردم داشتند که بالاخره زندان ها از داخل شهرها به خاج از شهرها 
منتقل شوند، محقق شود. در ادامه »غلامعلی محمدی« رئیس سازمان زندان ها و 
اقدامات تامینی و تربیتی کشور، بیان داشت: ظرفیت مولدسازی اموال و دارایی های 
دولت فرصت بسیار مناسبی است تا بتوانیم از این ظرفیت برای انتقال زندان ها به 
خارج از شهرها اقدام کنیم. وی اضافه  : وجود زندان ها در داخل شهرها هرچند که 
آسیب هایی را برای شهروندان ایجاد کرده ، اما از سویی دیگر ارزش افزایی قابل توجهی 
ایجاد کرده  است که این ظرفیت می تواند فرصت مناسبی را برای سازمان زندان ها در 

جهت ایجاد، احداث و تکمیل پروژه های نیمه تمام ایجاد کند.
محمدی توضیح داد: در مصوبه مولدسازی، اقدامات اجرایی بر عهده وزارت امور 
اقتصادی و دارایی بود که از طریق سازمان خصوصی سازی اعمال می شود و با 
تفاهمنامه ای که منعقد شد، بخش اجرایی کار از سوی سازمان خصوصی سازی و 
وزارت اقتصاد به سازمان زندان ها تفویض شد که سازمان زندان ها از این طریق بتواند 
خیلی سریع تر کار را پیش ببرد. وی ابراز امیدواری کرد: در آینده نزدیک شاهد آن باشیم 
که بخشی از کمبودهای اعتباری را به واسطه این ارزش افزایی و استفاده از ظرفیت 
مولدسازی در جهت احداث، تکمیل و تعمیر پروژه های نیمه تمام خودمان به منصه 
ظهور برسانیم. رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور گفت: این 
ابتکار بسیار خوبی از سوی وزارت امور اقتصادی و دارایی و سازمان خصوصی سازی 

بود که در نهایت موجب تسریع در پیشرفت کار خواهد شد.

وزیر دادگستری:

انتقال زندان ها به خارج از شهر با مولدسازی تسریع می شود
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یک کارشناس علوم گیاهی و تغذیه :

غذا رو به فصلش بخور تا مریض نشی!

یک کارشناس علوم گیاهی و تغذیه با تایید ظهور مشکلات و بیماری ها در انسان با 
تغییر سبک زندگی، معتقد است که رژیم غذایی افراد باید متناسب با منطقه و فصلی 
که در آن قرار دارند تنظیم شود؛ به عبارت بهتر، تغذیه صحیح در هر اقلیمی باید بر 

اساس تولیدات همان اقلیم و متناسب با فصل انجام شود. 
ابوالفضل طالقانی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: متاسفانه در سال های اخیر 
به اشتباه اقلامی جهت تکمیل سبد غذایی خانوار اضافه شده اند که متناسب و 
سازگار با فصل و محیط نیستند. به عنوان مثال حدود ۴۰ سال پیش در مازندران 
صیفی جاتی نظیر گوجه و خیار در فصول سرد وجود نداشت و در فصول سرد 
تولید نمی شد یعنی محصول این فصل نبودند، یا مثلا مصرف هندوانه مخصوص 
روزهای داغ تابستان بود. طالقانی افزود: امروز اما تمامی میوه های مختلف فصول 
و اقلیم های متنوع ایران در یک میوه فروشی مهیاست و میوه هایی که متناسب با 
فصل نیستند عرضه می شوند. این ها اقلامی هستند که به اشتباه وارد سبد غذایی 

خانوارها شده و سبب نقص در سیستم طبیعی بدن می شوند.
وی با تاکید بر اینکه وقتی در فصول سرد، غذایی با طبیعتی سرد مصرف شود، 
سیستم گوارش مختل شده و موجبات انواع بیماری ها فرآهم می آید، گفت: می توان 
گفت که اغلب بیماری ها و امراض ما از سردی است. در واقع زمانی که بدن نیازمند 
غذای گرم است، ما غذایی با طبیعت سرد مصرف می کنیم و این موضوع سبب فشار 

به کبد و مشکلات عدیده دیگر می شود.
این کارشناس علوم گیاهی تصریح کرد: وقتی غذای نامناسب وارد بدن شد، 
سوای بوجود آمدن مشکلات گوارشی، باعث می شود که مواد غذایی مورد نیاز بدن 
تامین نشود و این نقصان موجب بروز اختلال در اعضای مهم و حیاتی بدن می شود.
طالقانی معتقد است که غالب بیماری های رایج کنونی منشاء غذایی داشته و 
عمده امراض از طریق مصرف غذا بوجود می آید.وی در ادامه با بیان اینکه مردم 
می توانند مصرف مواد غذایی را مدیریت کنند، خاطرنشان کرد: ضروری است 
مردم غذاهایی را استفاده کنند که مرتبط با فصل است، غذاهایی با طبیعت سرد 
در این فصول مصرف نکنند، تا جایی که امکان وجود دارد غذای سالم تهیه کنند 
و از خوردن غذاهای ناسالم پرهیز کنند. غذاهای مانده در یخچال را هرگز استفاده 

نکنند.
طالقانی اضافه کرد: غذای سالم این نیست که حتما مرغ و گوشت سالم بخوریم. 
غذای سالم، غذایی است که از صحت مراحل تهیه آن آگاهی داشته باشید و بدانید 

که در شرایط ایمن و مطمئن تهیه شده و دارای ارزش غذایی مفید برای بدن است.
و  حبوبات  سبزیجات،  مصرف  اخیرا  این که  از  تاسف  ابراز  با  کارشناس  این 
صیفی جات در سبد غذایی خانوار کاهش یافته است، بیان کرد: برخی خانواده ها 
غذاهای  و  کرده اند  حذف  خود  سفره  از  را  ارزشمند  غذایی  مواد  این  مصرف 
فست فودی، از پیش تولیدشده، نیمه آماده و آماده رفته رفته در حال جایگزین شدن 

است که این یک هشدار جدی بوده و باید برای آن تمهیداتی در نظر گرفته شود.
طالقانی با گلایه از اینکه امروزه انواع اقسام غذاها و مواد پروتئینی در سوپرمارکت ها 
موجود است تصریح کرد: برخی از این اقلام حتی مشخص نیست که با چه مواد 

غذایی، با چه کیفیت و در چه شرایطی آماده و عرضه شده اند.
وی تهیه و مصرف غذای سالم را نیاز ضروری جامعه دانست و با تاکید بر اینکه این 
موضوع نیاز به فرهنگ سازی دارد، گفت: باید به مردم گفت که اگر قرار هست سالم 
بمانید و هزینه درمانی خود را کاهش دهید، بهتر است که غذای سالم مصرف کنید. 
بهترین روش و مهمترین اقدام این است که از خانواده ها شروع کنیم تا فرهنگ  

مصرف غذای سالم نهادینه شود.

کبد عضوی است که تنها در مهره داران یافت شده و به سم زدایی 
متابولیت های مختلف پرداخته و پروتئین ها و مواد بیوشیمیایی لازم 

جهت گوارش و رشد را تولید می نماید.
به گزارش ایسنا به نقل از »وب ام دی«، سرطان کبد سومین 
علت مرگ ناشی از سرطان در سراسر جهان است. در سال ۲۰۲۰ 
میلادی بیش از 8۳۰ هزار نفر در سراسر جهان بر اثر این بیماری 
جان خود را از دست دادند که تنها در ایالات متحده تقریبا ۳۰ هزار 

بیمار مبتلا به سرطان کبد فوت کرده اند.
در ادامه به برخی از مواد غذایی که برای کبد مفید هستند و برخی 

دیگر نیز که برای این عضو بدن مفید نیستند، خواهیم پرداخت.
 بلغور جو دوسر

غذای حاوی فیبر زیاد می تواند به عملکرد کبد شما کمک کند. 
بلغور جو دوسر را امتحان کنید. تحقیقات نشان می دهد که بلغور 
جو دوسر می تواند به شما کمک کند تا مقدار اضافی چربی شکم را 
از بین ببرید که راه خوبی برای دور نگه داشتن بیماری های کبدی 

است.
 از مصرف غذاهای چرب دوری کنید

سیب زمینی سرخ کرده و همبرگر انتخاب مناسبی برای حفظ 
سلامت کبد شما نیستند. اگر غذاهایی که سرشار از چربی های 
اشباع شده هستند، زیاد بخورید، کار کبد شما سخت تر می شود. با 
گذشت زمان، این وضعیت ممکن است منجر به التهاب شود که به 
نوبه خود می تواند باعث ایجاد زخم در کبد شود که به عنوان سیروز 
مصرف  چرب  غذاهای  کنید  سعی  بنابراین  شود.  می  شناخته 

نکنید.
 کلم بروکلی

زیادی  مقدار  دارید،  نگه  سالم  را  خود  کبد  خواهید  می  اگر 
سبزیجات به رژیم غذایی خود اضافه کنید. کلم بروکلی می تواند 
بخشی از این استراتژی باشد. برخی مطالعات نشان می دهد که 
این سبزی می تواند از شما در برابر بیماری کبد چرب غیر الکلی 
محافظت کند. کلم بروکلی را می توانید به روش های مختلف از 

جمله پختن و ریختن در سالاد مصرف کنید.
 قهوه

اگر نمی توانید بدون نوشیدن قهوه روز را پشت سر بگذارید، 
خوشحال خواهید شد که بشنوید که ممکن است این نوشیدنی 
فوایدی برای کبد شما داشته باشد. مطالعات نشان می دهد که 
نوشیدن دو تا سه فنجان قهوه در روز می تواند کبد شما را از آسیب 
های ناشی از رژیم غذایی ناسالم محافظت کند. همچنین برخی 
تحقیقات نشان می دهد که ممکن است نوشیدن قهوه خطر ابتلا 

به سرطان کبد را نیز کاهش دهد.
 مصرف شکر را کاهش دهید

مصرف بیش از حد مواد شیرین می تواند به کبد شما آسیب 
برساند به این دلیل که بخشی از کار کبد تبدیل قند به چربی 
است. اگر در مصرف قند و شکر زیاده روی کنید، کبد شما بیش 
از حد چربی می سازد. در دراز مدت، ممکن است به شرایطی مانند 
بیماری کبد چرب مبتلا شوید. برای داشتن کبدی سالم تنها هر از 

چندگاهی قند و شکر مصرف کنید.
 چای سبز

چای سبز مملو از نوعی آنتی اکسیدان به نام »کاتچین« است. 
تحقیقات نشان می دهد که ممکن است در برابر برخی از انواع 
سرطان از جمله سرطان کبد از ما محافظت کند. اگر خودتان چای 
دم کنید و آن را گرم بنوشید، کاتچین بیشتری دریافت خواهید 

کرد.
 آب

یکی از بهترین کارهایی که می توانید برای کبد خود انجام دهید، 
حفظ وزن مناسب است. به نوشیدن آب به جای نوشیدنی های 
شیرین شده مانند نوشابه های گازدار عادت کنید. همچنین با این 

کار کالری دریافتی خود را نیز کاهش خواهید داد.
 بادام

آجیل - به ویژه بادام - منابع خوبی از ویتامین E هستند، ماده مغذی 
که تحقیقات نشان می دهد ممکن است به محافظت در برابر بیماری 
کبد چرب کمک کند. بادام برای قلب شما نیز مفید است، پس دفعه 

بعد که تمایل به خوردن میان وعده دارید، یک مشت بادام بخورید.
 اسفناج

نام  به  قوی  اکسیدانی  آنتی  دارای  دار  برگ  های  سبزی 
به عملکرد درست کبد شما  تواند  »گلوتاتیون« هستند که می 
کمک کند. اسفناج را می توان به صورت پخته در غذاها یا در سالاد 

استفاده کرد.
 بلوبری

آنها دارای مواد مغذی به نام »پلی فنل« هستند که ممکن است به 
محافظت از شما در برابر بیماری کبد چرب غیرالکلی کمک کند که 
اغلب با چاقی و کلسترول بالا همراه است. اگر بلوبری مورد علاقه 
شما نیست، دیگر غذاهای غنی از پلی فنل عبارتند از شکلات تلخ، 

زیتون و آلو.
 الکل مصرف نکنید

نوشیدن الکل می تواند کبد شما را بیمار کند. با گذشت زمان می 
تواند منجر به سیروز کبدی نیز شود.

 گیاهان و ادویه جات
و قلب خود محافظت کنید؟  از کبد  آیا می خواهید همزمان 
گیاهان طبیعی و قابل مصرف از جمله رزماری منبع خوبی از پلی 
فنل های سالم هستند. همچنین برخی از ادویه جات از جمله 

دارچین نیز در این زمینه مفید هستند.
 مصرف غذاهای بسته بندی شده را محدود کنید

مشکل چیپس و محصولات پخته شده این است که معمولًا مملو 
از شکر، نمک و چربی هستند. تغییر رژیم غذایی با کمی برنامه 

ریزی میسر است.

گاهی اوقات آسیب کبدی یا حتی نارسایی کبد و علائم مرتبط با 
آن حاد هستند یا به سرعت ظاهر می شوند. این عارضه ممکن است 
در صورت مصرف بیش از حد استامینوفن یا سایر داروها اتفاق 
بیفتد. مکمل های گیاهی، ویروس ها و بیماری های خودایمنی نیز 
می توانند باعث این امر شوند. اما بیشتر اوقات بیماری های کبدی و 
نارسایی کبد مزمن هستند و به تدریج رخ می دهند زیرا کبد به آرامی 
در طول زمان آسیب می بیند. علائم اولیه بیماری کبدی عبارتند 
از: شکم درد، عدم احساس گرسنگی، خستگی یا کمبود انرژی و 
اسهال. اما بعضی مواقع علائم دیگری در بدن ظاهر می شوند که 
شاید ندانید دلیل آنها مشکلات کبدی است. با مشاهده هر کدام 
از علائم زیر باید برای بررسی عملکرد کبد به پزشک مراجعه کنید.

 زردی پوست یا چشم )یرقان(
همانطور که کبد آسیب بیشتری می بیند، علائم دیگری به  غیر از 
علائم اولیه بیماری کبدی ظاهر می شوند. ممکن است پوست شما 
همراه با سفیدی چشم، زرد به نظر برسد. پزشکان به این عارضه 

یرقان می گویند. یرقان ناشی از بالارفتن بیلی روبین خون است.
 خارش پوست

خارش پوست ناشی از بیماری کبدی زمانی اتفاق می افتد که 
شما حتی راش یا چیز دیگری روی پوست خود نداشته باشید. 
خارش می تواند انجام کارهایی مانند خواب را سخت کند و در 

صورت خاراندن پوست هم برطرف نشود.
 آب آوردن شکم )آسیت(

آسیت عارضه ای است که در آن مایعات در فضای داخل شکم 
جمع می شود. این عارضه دلایل گوناگونی از جمله بیماری های 
کبدی مانند سیروز کبدی و سرطان های دستگاه گوارش و نیز 
مسدودشدن سیاهرگ کبدی دارد. در مبتلایان به آسیت، شکم 
ناف فشار می آورد. گاهی آسیت عفونی  به  و  بزرگ شده  بسیار 
می شود و نیاز به آنتی بیوتیک دارد. گاهی اوقات هم آسیت نیاز به 

جراحی دارد.
 تورم مچ پا

در برخی از افراد مبتلا به آسیت، پاها و مچ پاها نیز متورم می شوند 
یا مصرف  نمک کمتر  تجمع می یابد. مصرف  آنها  در  مایعات  و 
داروهایی که باعث ادرار بیشتر شما می شود، به رفع این عارضه در 

پاها کمک می کند.
 مدفوع کم رنگ و ادرار تیره

عملکرد سالم کبد، علت رنگ قهوه ای مدفوع است. این رنگ 
اگر کبد  توسط کبد می آید.  از نمک های صفراوی ساخته شده 
به طور طبیعی عمل نکند، مدفوع کم رنگ به نظر می رسد. مدفوع 
کم رنگ اغلب همراه با پوست زرد )یرقان( است. بیلی روبین اضافی 
که پوست شما را زرد نشان می دهد نیز می تواند ادرار را به طور 

غیرمعمول تیره کند.
 خستگی و سردرگمی

بسیاری از افراد مبتلا به بیماری کبد از خستگی طولانی مدت 
رنج می برند. این امر ممکن است به دلیل تجمع سموم باشد زیرا 
کبد آن طور که باید آن ها را پاک نمی کند. تجمع سموم در بدن و 
جریان خون نیز می تواند بر عملکرد مغز تأثیر بگذارد. بنابراین 

ممکن است گیج شوید یا به سختی تمرکز کنید.
 کبودی پوست

مستعد  کبدی  پیشرفته  بیماری  به  مبتلا  افراد  که  حالی  در 
خونریزی هستند، احتمال لخته شدن خون و کبودی پوست نیز در 

آنها بیشتر است.

عواملی که متابولیسم را کُند می کند

متابولیسم به این معناست که چگونه بدن شما غذا را به انرژی تبدیل 
می کند. 

تغذیه کلید متابولیسم است. مسیرهای متابولیسم تکیه بر مواد مغذی دارد 
که برای تولید انرژی تجزیه می شوند. این انرژی به نوبه خود توسط بدن برای 
تولید پروتئین های جدید و ... مورد نیاز است. مواد مغذی ضروری انرژی و 

مواد شیمیایی ضروری که بدن خود نمی تواند سنتز کند را تامین می کنند.
غذا مواد مختلفی را مهیا می کند که برای ساخت، نگهداری و ترمیم 

بافت های بدن و همچنین عملکرد مناسب آن به کار می رود.
در ادامه به نقل از »وب ام دی«، به چند مورد از عواملی که متابولیسم را کند 

می کنند، خواهیم پرداخت.
 ژن های شما

اگر بدن شما در سوزاندن کالری هنگام استراحت یا خواب کند است، 
احتمالًا این ویژگی را از والدین خود و از طریق ژن هایتان دریافت کرده اید.

کاری که می توانید انجام دهید: از آنجایی که نمی توانید ژن های خود را 
تغییر دهید، روی عادات خود تمرکز کنید. یکی از بهترین راه ها برای تقویت 
متابولیسم، ورزش بیشتر است. به دنبال راه هایی باشید که فعالیت های 

روزانه خود را بیشتر کنید.
 هورمون ها

تغییر در هورمون های شما می تواند مصرف انرژی بدن شما را کند، کند 
که می تواند شما را خسته کند. برخی از شرایط مانند کم کاری یا پرکاری 
تیروئید و دیابت، بیماری های هورمونی هستند که بر متابولیسم شما تأثیر می 

گذارند. همچنین استرس نیز در این زمینه موثر است.
کارهایی که می توانید انجام دهید: اگر شرایط خاص پزشکی دارید به 

درمان خود ادامه دهید و استرس خود را نیز کاهش دهید.
 کم خوابی

خوب خوابیدن به متابولیسم شما کمک می کند تا ثابت بماند. وقتی شب ها 
بیدار بمانید، برای بدنتان سخت تر می شود که از انرژی به خوبی استفاده کند 

که می تواند احتمال ابتلا به شرایطی مانند دیابت و چاقی را بیشتر کند.
آنچه می توانید انجام دهید: بیشتر بزرگسالان به ۷-۹ ساعت خواب در 
طول شبانه روز نیاز دارند. اگر روزانه این مقدار نمی خوابید، یک هفته آن را 

امتحان کنید و ببینید چقدر احساس بهتری خواهید داشت.
 رژیم های غذایی سخت

نحوه کاهش وزن مهم است. اگر به اندازه کافی غذا نمی خورید، متابولیسم 
شما به آرامی تغییر می کند. رژیم های غذایی سخت به خصوص زمانی که 
ورزش می کنید به بدن شما می آموزد که به کالری کمتر بسنده کند. این 
وضعیت می تواند نتیجه معکوس داشته باشد، زیرا بدن شما به سختی آن 

کالری را از دست می دهد که کاهش وزن را سخت تر می کند.
کاری که می توانید انجام دهید: اگرچه ممکن است بیشتر طول بکشد اما 

برنامه کاهش وزن خود را به جای شدید، واقع بینانه تنظیم کنید.
 نمک دریا

نمک دریا مورد علاقه بسیاری از افراد است. نمک دریا فاقد ید است که 
تیروئید برای مدیریت متابولیسم به آن نیاز دارد.

کاری که می توانید انجام دهید: تنها کمی نمک خوراکی یددار این نیاز را 
برآورده می کند. همچنین می توانید از یک غذای غنی از ید مانند میگو نیز 

استفاده کنید.
 کم آبی بدن

بدون H۲O کافی، متابولیسم شما می تواند متوقف شود. برخی مطالعات 
نشان می دهد که به بدن در سوزاندن انرژی کمک می کند و باعث کاهش 
وزن می شود. در هر دمایی، آب همچنین به سیر شدن شما کمک می کند، 

بنابراین کمتر غذا می خورید.
کاری که می توانید انجام دهید: آب کافی در طول روز بنوشید. همچنین 
می توانید غذاهایی که به طور طبیعی غنی از آب هستند مانند هندوانه یا 

خیار، بیشتر بخورید.
 کافئین زدایی

زیاد  مصرف  صورت  در  و  شود  می  متابولیسم  افزایش  باعث  کافئین 
محصولاتی که کافئین زدایی شده اند، کافئین را که موتور متابولیک شما را به 
کار می اندازد از دست خواهید داد. با این حال به یاد داشته باشید که باید در 
مصرف کافئین هم محتاط بود چون برخی تحقیقات نشان می دهد که قهوه 
می تواند بر سطح قند خون تأثیر بگذارد. بنابراین اگر دیابت دارید، ممکن 

است لازم باشد تا مصرف آن را محدود کنید.
کارهایی که می توانید انجام دهید: اگر نمی توانید مصرف کافئین را 
مدیریت کنید، روی توصیه های دیگر تمرکز کنید. عوامل زیادی می توانند به 

متابولیسم شما کمک کنند.
 کمبود کلسیم

کلسیم یک ماده مغذی کلیدی برای متابولیسم سریع است. با این حال، 
بسیاری از مردم آن را به اندازه کافی دریافت نمی کنند.

کاری که می توانید انجام دهید: می توانید کلسیم را از طریق مصرف شیر و 
لبنیات دریافت کنید. همچنین از طریق مصرف بسیاری از غذاها نیز می توان 

کلسیم دریافت کرد.
 داروها

شامل  اینها  دهند.  کاهش  را  شما  متابولیسم  توانند  می  داروها  برخی 
بسیاری از داروهای ضد افسردگی و برخی از داروهای ضد روان پریشی است 
که پزشکان برای درمان اسکیزوفرنی تجویز می کنند. بسیاری از داروهای 
دیگر مانند داروهایی که ضربان قلب را کاهش می دهند نیز می توانند چنین 

تأثیری داشته باشند.
چه کاری می توانید انجام دهید: اگر فکر می کنید داروهای های شما 
ممکن است مشکل ساز باشند، به پزشک خود اطلاع دهید. ممکن است 

چیزی وجود داشته باشد که بتوانید به جای آن دارو استفاده کنید.
 کاهش کربوهیدرات ها

مطمئنا کاهش کربوهیدرات های ناسالم می تواند به شما در مدیریت وزن و 
سوزاندن سریعتر چربی کمک کند اما بدن شما برای ساختن انسولین به آنها 
نیاز دارد. اگر همیشه از کربوهیدرات کم استفاده کنید، این هورمون کلیدی را 
کمتر می سازید. در نتیجه متابولیسم شما متوقف می شود و به اندازه گذشته 

کالری نمی سوزانید.
کاری که می توانید انجام دهید: کربوهیدرات های خود را از میوه ها، 
سبزیجات و غلاتی که سرشار از مواد مغذی هستند مانند سیب زمینی 
شیرین و آرد گندم کامل دریافت کنید. آنها متابولیسم شما را کنترل می کنند.

 شب گرد بودن
شب گردی چرخه طبیعی خواب و بیداری بدن شما را به هم می زند. این 
تغییرات می تواند منجر به متابولیسم کند و مشکلات دیگری مانند دیابت 

و چاقی شود.
کاری که می توانید انجام دهید: ساعت بدن خود را تنظیم کنید. با پزشک 

خود در مورد حل این عارضه و روش های بهبودی مشورت کنید.
 تغییر زمان غذا خوردن

»زمانِ« غذا خوردن به اندازه نوع مواد غذایی که می خورید، مهم است. 
نادیده گرفتن وعده های غذایی یا خوردن یک لقمه در حال حرکت باعث 
ایجاد مشکل می شود. تغییر تایم وعده های غذایی می تواند متابولیسم شما 

را خراب کند و خطر ابتلا به بیماری قلبی را افزایش دهد.
کاری که می توانید انجام دهید: وعده های غذایی منظم با خانواده خود در 

نظر بگیرید و به آن پایبند باشید.
 استرس مزمن

نام  به  هورمونی  شما  بدن  هستید،  زا  استرس  شرایط  در  که  هنگامی 
»کورتیزول« می سازد. این به معنای افزایش سریع انرژی است اما اگر در 
یک موقعیت پراسترس گیر کرده اید، بدن فکر می کند هنوز باید بجنگید، 
بنابراین به تولید کورتیزول ادامه می دهد. سطوح بالای این هورمون استفاده 
از انسولین را برای بدن دشوارتر می کند. این شرایط متابولیسم شما را کند 

می کند و باعث افزایش وزن می شود.
کاری که می توانید انجام دهید: راه هایی را بیابید که بتوانید استرس را از 

بین ببرید. نفس عمیق بکشید و کاری را که دوست دارید، انجام دهید.
 رژیم غذایی پرچرب

خوردن غذاهای چرب مانند همبرگرهای چرب و شیرینی ها هرگز ایده  
خوبی برای یک رژیم غذایی سالم نیست. غذاهای چرب چگونگی تبدیل 
غذاها و مواد مغذی را در بدن شما تغییر می دهند. توانایی بدن شما برای 
استفاده از انسولین نیز تحت تأثیر قرار می گیرد. این وضعیت، مقاومت به 
انسولین نامیده می شود و با چاقی و دیابت مرتبط است و در نهایت این 

اختلال به کند شدن متابولیسم منجر می شود.
کاری که می توانید انجام دهید: میوه ها و سبزیجات بیشتری بخورید و آب 

بیشتری بنوشید. لوبیا و فلفل نیز گزینه های خوبی هستند.

نکاتتغذیهایبرایمدیریتپیشدیابت چه مواد غذایی برای سلامت کبد مفید هستند؟
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رئیس شورای شهر قم:

احداث 3 خانه موزه شهدای قم 
در دستور کار است

رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه اقدام شهرداری قم برای ایجاد خانه 
موزه شهیدان زین الدین، به الگویی برای همه شهرداری های کشور تبدیل شده 
است، گفت: ساخت ۳خانه موزه جدید شهدای قم نیز در دستور کار شورای 

اسلامی شهر و شهرداری قم قرار گرفته است.
به محسن محرری در دیدار اعضای شورای اسلامی شهر قم با حاجیه خانم زینب 
اسلام دوست مادر شهیدان زین الدین که در محل خانه موزه شهیدان زین الدین 
و درآستانه سالروز شهادت شهید مهدی زین الدین فرمانده لشگر ۱۷ و برگزاری 
یادواره شهدای استان قم برگزار شد اظهار داشت: ما به عنوان شورای اسلامی 
شهر قم در دوره ششم و شهرداری کلان شهر قم این توفیق را داشتیم که در تمام 

برنامه هایی که با یاد و نام شهدا گره خورده است، مشارکت فعال داشته باشیم.
شهرداری قم پای کار ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 

وی با بیان اینکه مجموعه مدیریت شهری قم در مراسمات مختلف مربوط 
به شهدا از جمله کنگره ها، یادواره های هر شهید، هفته دفاع مقدس، برپایی 
نمایشگاه ها با هدف ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و ... مشارکت فعال داشته و 
پای کار بوده است، گفت: شهرداری قم با همین ایده مروج فرهنگ ایثار و شهادت 
بود که برای ایجاد خانه موزه شهیدان زین الدین پای کار آمد و افتخار می کنیم که 
چنین مکانی با مشارکت فعال شهرداری قم و خانواده شهید زین الدین آماده شده 
است و به یادگار ماند و قطعاً این مکان الگویی برای کارهای مشابه در سطح شهر و 

استان قم و حتی تمام شهرهای ایران است.
رئیس شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: شهرداری قم این مسیر را 
ادامه می دهد و در همین راستا، سه خانه موزه دیگر با تابلوی شهدا در شهر قم در 
حال آماده سازی است تا در نهایت این مکان ها، محلی برای حضور نسل جدید و 

آشنایی ایشان با فرهنگ ناب دفاع مقدس و سیره شهدا باشد.
به گفته وی، خوشبختانه راویان دفاع مقدس فعال و سرزنده ای در شهر قم 
داریم که می توانند از فرصت حضور دانشجویان، جوانان و نوجوانان در این خانه 
موزه های شهیدان استفاده کرده و خاطرات ناب از شهدا و ایثارگران را برای نسل 

جدید بیان کنند.
محرری اضافه کرد: به دنبال آن هستیم که محتواهای غنی برای خانه موزه 
شهیدان زین الدین و دیگر خانه موزه هایی که ایجاد آن ها در دست اقدام است، 

آماده باشد تا نسل جدید به راحتی با فرهنگ دفاع مقدس انس بگیرند.
وی با بیان اینکه یادواره بیش از ۶هزار شهید استان قم برگزار خواهد شد، گفت: 
شهرداری قم از ابتدا پای کار این یادواره بزرگ بود و زمینه سازی فضاهای شهری را 

برای این برنامه و رویداد مهم آغاز کرده است و ادامه هم خواهد داشت.
رئیس شورای اسلامی شهر قم در پاسخ به دغدغه مادر شهیدان زین الدین برای 
هیئت امنایی شدن خانه موزه شهیدان زین الدین و ثبت ملی این خانه موزه، گفت: 
کاربری خانه موزه شهیدان زین الدین در شورای اسلامی شهر قم مصوب قانونی 
شده و حتی تغییر شهردار هم خللی به آن وارد نمی کند و اینجا برای همیشه مکانی 

برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت به نسل جوان و نوجوان باقی خواهد ماند.
وی مطرح کرد: موضوع هیئت امنایی شدن خانه موزه شهیدان زین الدین نیز 
ابلاغ شده و ثبت ملی این خانه موزه نیز، توسط سازمان فرهنگی، اجتماعی، 
ورزشی شهرداری قم از نهادهای مربوطه همچون میراث فرهنگی در حال پیگیری 

است و ان شالله انجام خواهد شد.
بازدید بیش از ۱7هزار نفر از خانه موزه  شهید زین الدین

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی، ورزشی شهرداری قم نیز در این دیدار با 
بیان اینکه در دو سال گذشته بیش از ۱۷هزار نفر از خانه موزه شهیدان زین الدین 
بازدید کردند، گفت: خانه موزه شهیدان زین الدین به یک مکان محبوب برای 

بسیاری از شهروندان قم تبدیل شده است.
فرهنگی  سازمان  داشت:  اظهار  نژاد  طباطبایی  سیداحمد  حجت الاسلام 
شهرداری قم افتخار می کند که برای ایجاد خانه موزه شهیدان زین الدین وارد شد 
و حمایت همه جانبه ای داشت، چراکه امروز می بینیم این اقدام، به الگویی برای 
همه شهرداری های کشور بدل شده تا به این طریق و ایجاد خانه موزه شهدای 

شاخص شهرهای خود، به ترویج بیش ازپیش فرهنگ ایثار و شهادت اقدام کنند.
به گفته وی، در ایجاد نمادهای خانه موزه شهیدان زین الدین، نگاه مادر این 
شهیدان والامقام که گفتند این مکان، فضایی برای معرفی همه شهدا باشد و نحوه 
نگاه ایشان به لشگر ۱۷ علی ابن ابیطالب)ع( و دیگر دغدغه های ایشان، انجام 

شد.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی، ورزشی شهرداری قم اظهار داشت: 
خانه موزه شهیدان زین الدین، خوشبختانه هر روز بیش از گذشته به مردم شهر 
قم و حتی زائران حرم حضرت معصومه)س( معرفی می شود به نحوی که از کودکان 
خردسال تا افراد میانسال و مسن برای بازدید به خانه موزه شهیدان زین الدین 
می آیند و در حال و هوای شهید و شهادت قرار می گیرند و به نظر می رسد راه خوبی 

برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت ایجاد شده است.
وی با بیان اینکه شاهد حضور گروه های مختلف دانشجویی و دانش آموزی در 
خانه موزه شهیدان زین الدین هستیم، ابراز کرد: در دو سال گذشته، بالای ۱۷ 
هزار نفر از خانه موزه شهیدان زین الدین بازدید کرده و از برنامه های مختلفی که در 
این مکان نورانی و مقدس، مثل روایتگری راویان دفاع مقدس و سخنرانی هایی با 
مضمون ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و دیگر برنامه های فرهنگی، استفاده کردند.

خانه موزه شهیدان زین الدین، قرارگاه فرهنگی نوجوانان  شده است
فرهنگی،  سازمان  اهتمام  از  تمجید  با  قم،  استان  اسلامی  شورای  رئیس 
اجتماعی، ورزشی شهرداری قم نیز در این دیدار به ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
در شهر قم و همچنین ایجاد خانه موزه شهیدان زین الدین، گفت: خانه موزه 

شهیدان زین الدین، به قرارگاه فرهنگی نوجوانان قم تبدیل شده است.
ماشاالله سعادتمند در دیدار اعضای شورای اسلامی شهر قم با حاجیه خانم 
زینب اسلام دوست مادر شهیدان زین الدین که در محل خانه موزه شهیدان 
زین الدین و در آستانه سالروز شهادت شهید مهدی زین الدین فرمانده لشگر ۱۷ 
علی ابن ابیطالب)ع( قم و برگزاری یادواره شهدای استان قم برگزار شد، اظهار 
داشت: خانه موزه شهیدان زین الدین، به مکانی محبوب برای نوجوانان شهر قم 
بدل شده و برای آشنایی نسل جدید با فرهنگ ایثار و شهادت، فرصت خوبی را 

مهیا کرده است.
سعادتمند در پایان گفت: شهادت دو فرزند، هیچ خللی در ایمان و اعتقاد 
مادر شهیدان زین الدین ایجاد نکرد و امیدواریم ما به عنوان مسئولان شهری، 
بیش ازپیش قدر و منزلت مادران و پدران شهدا را دانسته و از وجود ایشان بهترین 

بهره ها را ببریم.
تبدیل خانه موزه شهیدان زین الدین به مکانی فرهنگی 

مادر شهیدان زین الدین نیز در این دیدار گفت: با تلاش های شهرداری قم، خانه 
موزه شهیدان زین الدین به مکانی فرهنگی تبدیل شده است.

شهید حاجیه خانم زینب اسلام دوست پس از سخنان محسن محرری رئیس 
شورای اسلامی شهر قم و برخی دیگر از اعضای شورای اسلامی شهر قم، خطاب 
به آنان گفت: در ابتدا از شهرداری قم تشکر کنم که با ایجاد خانه موزه شهیدان 
زین الدین، باعث شد به وصیت شهید مهدی زین الدین که خواسته بود این خانه 

تبدیل به مکانی فرهنگی شود، تشکر کنم.
وی افزود: آقای سقائیان نژاد شهردار قم خدمات بسیار زیادی به قم کرد و 
شهرداری قم در دوره ایشان همیشه پای کار ترویج فرهنگ ایثار و شهادت بود و 

قداست شهدا و قداست شهید زین الدین را با ایجاد این خانه موزه حفظ کرد.
اسلام دوست، با بیان اینکه دغدغه ما این است که این خانه به عنوان خانه 
موزه شهیدان زین الدین، برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و انتقال این فرهنگ 
مقدس به نسل جدید، باقی بماند، گفت: در راستای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
می خواهیم که با تغییر شهردار این خانه موزه تغییر کاربری پیدا نکند و به همین 

صورت و مکانی برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت باقی بماند.
زین الدین  شهیدان  موزه  خانه  اگر  راستا  همین  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
هیئت امنایی شده و از طرف دیگر ثبت ملی شود، دغدغه ما برای اینکه این مکان 
به همین صورت خانه موزه شهیدان و مکانی برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت 
باقی بماند، برطرف خواهد شد و لذا از سرپرست سازمان فرهنگی شهرداری قم 

می خواهیم بحث ثبت ملی این خانه موزه را پیگیری و به نتیجه برسانند.

مسئول بسیج رسانه استان قم خبرداد:

رونمایی از پوستر جشنواره ابوذر
در جوار مزار شهید زاهدلویی 

مسوول بسیج رسانه استان قم گغت:آیین رونمایی از نهمین پوستر جشنواره رسانه ای 
ابوذر در جوار مزار شهید مدافع امنیت »مهدی زاهدلویی« برگزار شد.

داوود شمس درابتدای این آئین که در آستان مقدس امامزاده ابراهیم )ع( برگزار شد، با 
بیان اینکه موضوعات اصلی جشنواره رسانه ای ابوذر در حوزه جهاد تبیین و امیدآفرینی 
است، مطرح کرد: امیدواریم بتوانیم در این زمینه در جامعه اثرگذاری داشته و مطالبات 

مقام معظم رهبری را عمل کنیم.
مهدی کبیری پور جانشین فرماندهی سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( نیز در این مراسم 
اظهار کرد: اصحاب رسانه و تریبون که برای معرفی مظلومیت و جریان تاریخی تلاش 
می کنند، در مسیر آگاه سازی مردم گام برداشته اند و این اقدام، کاری شبیه به انبیا و 

اولیای الهی است.
در ادامه نیز حجت الاسلام والمسلمین حجت الله مشی مسؤول دفتر نمایندگی ولی 
فقیه در بسیج اقشار با اشاره به اینکه طبق فرموده مقام معظم رهبری امروز کار فرهنگی 
مشکل تر از نبرد در جبهه است، تصریح کرد: در این عرصه سخت، حقیقتاً رسانه در خط 

مقدم قرار دارد.
علی علیزاده، دبیر نهمین جشنواره رسانه ای ابوذر قم در این مراسم، رسانه را یکی از 
مهم ترین عرصه ها در جامعه دانست و ادامه داد: مقام معظم رهبری در بیانیه گام دوم 
انقلاب اسلامی به عنوان یک سند بالادستی ماموریت هایی برای رسانه و اصحاب رسانه 
تعریف کرده اند. دبیر نهمین جشنواره رسانه ای ابوذر قم با اشاره به اینکه در بیانیه گام 
دوم انقلاب اسلامی سه مرتبه از کلید واژه رسانه استفاده شده است، مطرح کرد: اهالی 
رسانه و افرادی که در فضای رسانه ای فعال هستند مخاطب خاص مقام معظم رهبری در 
بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی هستند. علیزاده با بیان اینکه رسانه قوی ترین ابزار برای 
تسخیر افکار عمومی و تصویرسازی برای مخاطب است، خاطرنشان کرد: بر این اساس، 
مقام معظم رهبری ما را به جهاد رسانه ای برای مقابله با دشمن مأمور کرده اند. وی با اشاره 
به اینکه بسیج با راه اندازی جشنواره رسانه ای ابوذر فعالیت در این مسیر را آغاز کرده 
است، تصریح کرد: این جشنواره در حقیقت آغاز عملیات رسانه ای برای پیگیری و تحقق 

مطالبات ولی امر مسلمین است.
دبیر نهمین جشنواره رسانه ای ابوذر قم با بیان اینکه جشنواره به دنبال گفتمان سازی 
مطالبات و دغدغه های مقام معظم رهبری است، یادآور شد: اهداف اصلی جشنواره 

رسانه ای ابوذر جریان سازی، فرهنگ سازی و در نهایت تحقق مطالبات است.
وی با اشاره به محورهای ده گانه جشنواره، بیان کرد: این محورها شامل شعار سال، 
جهاد تبیین، پیوند رسانه و صنعت، مقابله با آسیب های اجتماعی، دستاوردهای انقلاب 
اسلامی، بسیج و حوزه های اقدام، امید و نشاط آفرینی، خانواده، جامعه و فرزندآوری، 
سبک زندگی ایرانی اسلامی با محوریت عفاف و حجاب و انتخابات، اقتدار ملی و مردم 
سالاری دینی است. علیزاده با بیان اینکه تقریباً تمام محورها ناظر به مطالبات مقام معظم 
رهبری است، ابراز کرد: یکی از رویکردهای جشنواره رسانه ای ابوذر معرفی دستاوردهای 
انقلاب است. وی افزود: مقام معظم رهبری در دیدار با اعضای دولت ضمن تقدیر از 
زحمات دولت نقدی بر اطلاع رسانی اقدامات انجام شده داشته اند. دبیر نهمین جشنواره 
رسانه ای ابوذر قم با اشاره به اینکه در این راستا کار ویژه هایی تعریف شده است، اظهار 
داشت: این کار ویژه ها شامل ایجاد فضای رقابتی سالم، شناسایی استعدادهای رسانه ای 
جبهه انقلاب، ارتقای دانش اصحاب رسانه با برگزاری نشست های تخصصی و روایت گری 

دستاوردها است.

رئیس اداره حمل ونقل مسافر راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

اجرای طرح ضربتی کنترل و بازرسی 
دفاتر فروش بلیت اتوبوس 

رئیس اداره حمل و نقل مسافر این اداره کل از اجرای طرح ضربتی کنترل و بازرسی 
دفاتر فروش بلیت اتوبوس برون شهری استان خبر داد.

هادی عمو سلطانی اظهارداشت: طرح مذکور با حضور بازرسان ادارات کل راهداری 
و حمل ونقل جاده ای، صمت، تعزیرات و اصناف درسطح دفاتر فروش بلیت اتوبوس 

شهرستان قم به اجرا درآمد.
وی  هدف از اجرای طرح ضربتی کنترل و بازرسی دفاتر فروش بلیت اتوبوس که 
براساس برنامه ای مستمر، بدون اطلاع قبلی و بطور سرزده اجرا می شود را ساماندهی و 
انتظام فرایند ارائه و فروش بلیت ناوگان اتوبوسی و درراستای صیانت از حقوق مسافران و 

دیگر کاربران جاده ای دانست.
عمو سلطانی درادامه به سرفصل های مورد بازدید درطرح ضربتی کنترل و بازرسی دفاتر 
فروش بلیت اتوبوس درشهر قم اشاره و افزود: طی بازرسی ها، موارد موضوعه ای همچون 
گرانفروشی) دریافت وجه اضافه از فروش بلیت اتوبوس(، صدور بلیت دست نویس، 
فعالیت فاقد مجوز، فعالیتهای غیر مرتبط و... بررسی و درصورت مشاهده هرنوع تخلف، 
مدیر دفتر جهت اعمال قانون به مراجع ذی صلاح معرفی و با شرکت طرف قرارداد نیز در 

کمیسیون تخلفات سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای برخورد می شود.
احرازتخلفات 7 دفتر ومعرفی برای اعمال قانون به مراجع ذی صلاح 

رئیس اداره حمل ونقل مسافر اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
دربخش دیگری از این خبر عنوان کرد: طی اجرای طرح ضربتی کنترل و بازرسی دفاتر 
فروش بلیت اتوبوس برون شهری در سطح شهرستان  قم، تخلفات ۷ دفتر احراز و مدیران 

این دفاتر جهت اعمال قانون به مراجع ذی صلاح معرفی شدند.
هادی عمو سلطانی غالب تخلفات صورت گرفته دراین هفت دفتر را شامل گران فروشی 
بلیت، صدور بلیت به صورت دست ، فعالیت های غیر مرتبط و فعالیت فاقد مجوز کسب  
دانست و گفت: بی تردید درصورت تکرار تخلفات توسط دفاتر، قانون باشدت بیشتری با 

متخلفان برخورد و نسبت به تعطیلی دفاتر اقدام خواهد شد.
وی ضمن قدردانی از همراهی خوب مردم فهیم کشورمان که درانعکاس موارد مشهوده 
تخلفات ساعی ظاهر شده اند اظهار داشت: کاربران گرامی عنایت داشته باشند سامانه 
تلفن گویای ۱۴۱ مرکز مدیریت راهها به صورت شبانه روزی آماده دریافت پیشنهادات، 

انتقادات و ثبت تخلفات اعلامی می باشد.
عمو سلطانی درخاتمه یادآور شد: دفتر نمایندگی اداره حمل ونقل مسافر راهداری و 
حمل ونقل جاده ای استان قم، مستقر در پایانه مرکزی شهرستان قم )پایانه کوثر(، درطول 

روز آماده پاسخگویی به مراجعات مستقیم کاربران و پی گیری شکایات آنان است.
 

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم:

تأمین ساختمان برای ملاقات اطفال طلاق 
دراولویت  قراردارد

سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم، مرکز ملاقات 
فرزندان طلاق شهر را نامناسب دانست و تصریح کرد: مرکز ملاقات اطفال محدودیت هایی 

دارد و ملاقات بیش از ۴۰۰ فرزند طلاق تنها در دو اتاق و در دو روز انجام می شود.
سعید کاویانی در جلسه شورای اسلامی شهر قم ضمن ارائه گزارشی از شرایط اجتماعی 
شهر، اظهار کرد: دادگستری در حال اجرای ۲۰ کد برنامه در سه حوزه کالبد شهر، 
مدیریت شهری و شهروندان است که در این میان تصادفات به عنوان یکی از کد برنامه ها 
مورد توجه بوده، نقاط حادثه خیز شهر شناسایی شده، اصلاح روشنایی معابر مورد توجه 

قرار گرفته و اجرای فضای سبز و حاشیه نشینی نیز یکی دیگر از مسائل مورد توجه است.
به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی دادگستری قم، کاویانی ادامه داد: در حوزه 
پیشگیری نیز کارگروه های زیادی در حوزه اجتماعی تشکیل شده و رویکرد ما در اجرای 

برنامه ها حضور و همکاری تمام دستگاه ها است.
وی با بیان اینکه مرکز ملاقات فرزندان طلاق محدودیت هایی دارد و ملاقات بیش از 
۴۰۰ فرزند طلاق تنها در دو اتاق و در دو روز انجام می شود، تاکید کرد: همچنین در 
حمایت از خانواده های طلاق نیاز به ارائه خدمات مشاوره ای داریم و نظام مراقبت از 

فرزندان نیز یکی دیگر از برنامه هایی است که نیاز به حمایت دارد.
کاویانی به برگزاری دوره های آموزشی در حوزه شهری مانند تصادفات اشاره و اظهار 
کرد: بخشی از برنامه های ما با مدیریت شهری مشترک است و همکاری این دو نهاد 

می تواند در حوزه پیشگیری در تخلفات شهری کمک بسیاری کند.
وی خواستار حمایت مدیریت شهری در پیشگیری از وقوع جرم شد و تاکید کرد: تأمین 
ساختمانی برای ملاقات اطفال طلاق یکی از اولویت های ما است و نیاز به حمایت داریم.
سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم استان قم ادامه داد: ساختمان 
مشاوره و ارائه خدمات اجتماعی نیز یکی از نیازهای ما است و این ساختمان اگر ساخته 
پرونده  به جای تشکیل  و  بدهیم  به مردم  شود می توانیم خدمات مشاوره ای وسیعی 
کیفری، با تعامل و همکاری با شهرداری، نیروی انتظامی، سازمان فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و دانشگاه علوم پزشکی به ارائه دوره های آموزشی و ارتقاء آگاهی های عمومی 

و حقوقی شهروندان بپردازیم.

در گفت وگو با یک روانشناس و مشاور پیش از ازدواج مطرح شد؛

ازدواجتان را به جواب استخاره گره نزنید! 

گاهی برخی افراد در ازدواج، تنها به دلیل بد آمدن استخاره، جواب منفی 
می دهند و با همین روش، فرصت های مناسب ازدواج را از خود می گیرند؛ این در 
حالی است که به گفته یک مشاور پیش از ازدواج،  افراد نباید با یک "خوب است 

یا بد است" راه عقل و مشورت و تحقیق و بررسی را بر خود ببندند.
برای هرکسی پیش می آید که در زندگی روزمره اش نیازمند تصمیم گیری های 
مهمی باشد و برای این مسئله دچار تردید شود. برخی بهترین راه برای رهایی 
از این تردید و دودلی را استخاره می دانند. گاهی افراداحساس می کنند که با 
گرفتن استخاره می توانند راهگشای مشکلاتشان باشند و با جواب استخاره، 
آینده بهتری را برای خود رقم بزنند. یکی از مواردی که افراد خوشبختی و آینده 

زندگی شان را به جواب استخاره گره می زنند، هنگام ازدواج است.
گاهی شاهدیم که افراد در امرازدواج، باوجود تفاهم و کفویت، تنها به دلیل 
بد آمدن استخاره، به طرف مقابل جواب منفی می دهند و با همین روش، 
فرصت های مناسب ازدواج را از خود می گیرند. این در حالی است که به گفته 
حجت الاسلام والمسلمین حسین محمودی، روانشناس، مشاور پیش از ازدواج 
و استاد دانشگاه، استخاره مفهوم، شرایط و زمان خاصی دارد و افراد نباید با 
یک "خوب است یا بد است" راه عقل و مشورت و تحقیق و بررسی را بر خود 

ببندند.
با استخاره از خداوند طلب خیر کنید

به اعتقادحجت الاسلام محمودی، اگرچه استخاره گرفتن در ازدواج جایز است 
اما پی بردن به مفهوم استخاره بسیار حائز اهمیت است. او در رابطه با مفهوم 
دقیق و درست استخاره می گوید:» استخاره به معنای طلب خیر از خداوند 
است. به این معنا که فرد از خدا بخواهد تا خیر را در کاری قرار دهد که تصمیم 
بر انجام آن گرفته است؛ مثلًا می خواهد ازدواج کند برای اینکه شکست نخورد 
از خداوند طلب خیر می کند و می گوید "خدایا در این کاری که انجام می دهم 
خیر قرار بده." لذا به وسیله خواندن نمازِ استخاره یا دعا کردن از خداوند خیر 

طلب می کند.«
این استاد دانشگاه با اشاره به معنای رایج استخاره در میان مردم می گوید: 
»متأسفانه برخی افراد برای انتخاب تصمیمات زندگی شان استخاره می گیرند 
نه برای طلب خیر. بر این اساس، گاهی فرد از خدا می خواهد که به او توفیق 
انتخاب کاری را بدهد که او برایش برمی گزیند؛ یعنی وقتی در انتخاب همسر 
یا هر تصمیمی تردید دارد و نمی داند کدام گزینه را انتخاب کند از خداوند 
می خواهد که او را راهنمایی کند و به سمت انتخاب گزینه ی خوب دلالت کند 
و هدایت نماید. لذا این کار را با قرآن یا تسبیح یا کاغذ انجام می دهد. اگرچه 
این نوع استخاره در میان مردم رایج شده است اما اصل استخاره به معنای خیر 

خواستن از خدا در امور است.«
تاحدامکان به عقلتان رجوع کنید

به گفته محمودی، اسلام دین عقلانیت است. با توجه به دعوت قرآن کریم به 
تعقل و فکر و علم و آگاهی، جایز نیست که انسان این ها را رها کند و به سراغ 
خوب است یا بد استِ جواب استخاره رود. به تعبیر حضرت علامه جوادی آملی، 
استخاره کردن رجوع به عقل منفصل است. با این اوصاف، آیا ما باید عقل متصل 

را رها کنیم و به عقل منفصل تکیه نماییم؟!
او تصریح می کند: »خداوند می خواهد ما با اندیشه کردن " رشد" کنیم و الا 
خداوند با "بله و خیر" جواب همه چیز را به ما می گفت. بنابراین در ازدواج، اول 

باید از خداوند طلبِ خیر کرده و به عقلمان رجوع کنیم.«
در ازدواج از مشورت کردن غافل نشوید

این مشاور پیش از ازدواج با تأکید بر اهمیت مشورت گرفتن از دیگران در ازدواج 
می گوید: »در ازدواج، از مشورت کردن به ویژه مشورت با اهل خبره و مشاورین 
ازدواج که الحمدلله در جامعه رواج پیداکرده، غافل نشوید. البته باید از مشاوران 

کم تجربه یا غیر دلسوز یا منطبق بافرهنگ غرب اجتناب شود.«
با توکل، کارهایتان را به خدا واگذار کنید

محمودی با اشاره به توصیه قرآن و روایات به توکل بر خدا می گوید: »با توکل 
کردن، خداوند خودش کار را به عهده می گیرد و کفایت می کند، حتی اگر در 
ابتدا خوب نباشد در آن خیر قرار می دهد. آنچنانکه خداوند در آیه ۳ سوره طلاق 
هِ فَهُوَ حَسْبُهُ؛ و هرکس بر خداوند توکل کند،  لْ عَلَی اللَّ می فرماید " مَنْ یَتَوَکَّ

کفایت امرش را می کند".«
چه زمانی برای ازدواج استخاره کنیم؟

حجت الاسلام محمودی استخاره در امر ازدواج را در صورتی جایز می داند که 
فرد با تعقل، مشورت و توکل بر خداوند به نتیجه نرسد. او می گوید: »اگر فرد 
بعدازاین سه کار مهم، بازهم شک و تردید داشت، در این صورت می تواند برای 
مشورت باخدای سبحان، استخاره با قرآن یا تسبیح انجام دهد. البته لازم به ذکر 
است که استخاره حتماً باید توسط یک عالم دینی یا یک کارشناس فهم قرآن 
انجام شود نه هرکسی.« این استاد دانشگاه تأکید می کند: »جالب است بدانید 
در قرآن کریم هیچ توصیه ای به استخاره نشده است درحالی که به تعقل و مشورت 
و توکل، تأکید شده است. البته در روایات معصومین )علیهم السلام( آمده است. 
حدیثی از حضرت امام جعفر صادق علیه السلام از رسول اکرم صلوات الله علیه 
نقل شده است که آن حضرت به اصحاب خود استخاره می آموخته، همان طور 

که قرآن مجید را تعلیم می داده است.«
بی توجهی به نتیجه استخاره برای ازدواج مشکل شرعی ندارد

حجت السلام محمودی در پاسخ به این سؤال که آیا می توان به نتیجه استخاره 
برای ازدواج بی توجهی کرد یا حتماً باید به آن عمل شود، می گوید: »این سؤال را 
از مراجع تقلید ازجمله مقام معظم رهبری پرسیده اند و در جواب فرموده اند الزام 
شرعی در عمل به استخاره وجود ندارد ولی بهتر است برخلاف آن عمل نشود.«
او در تفسیرِ پاسخ مراجع تقلید می گوید: »بهتر است برخلاف استخاره عمل 
نشود یعنی شرعاً مشکلی ندارد، به ویژه اینکه وقتی دلیل منطقی و عقلی بر 

مخالفت وجود دارد.«
با استخاره مانع ازدواج فرزندتان نشوید

گاهی باوجودآنکه دختر و پسر در ملاک های مهم همچون اعتقادات مذهبی، 
اقتصادی، ظاهری و فرهنگی تناسب دارند اما خانواده ها تنها به دلیل بد آمدن 
جواب استخاره، مانع ازدواج فرزندشان می شوند. محمودی دراین باره می گوید: 
»برای ازدواج پسند دختر و پسر کافی نیست. دختر و پسر باید از تعقل، تحقیق 
و بررسی و مشورت با اهل خبره ازجمله والدین بهره ببرند؛ چراکه در اغلب موارد 
والدین، بدون احساسات و با تعقل راهنمایی می کنند اما در مقابل، والدین نیز 
باید با استدلال و منطق فرزندان خود را قانع کنند یا به مشاور دلالت کنند و نباید 
صرفاً به استخاره اکتفا نمایند؛ زیرا ممکن است استخاره متناسب با شرایطی که 

در ذهن دارند، تغییر کند.«
او تأکید می کند: »در استخاره، فرد استخاره کننده، روز و ساعت، مکان و فهم 
آیه بسیار حائز اهمیت است؛ لذا افراد نباید با یک "خوب است یا بد است" راه 

عقل و مشورت و تحقیق و بررسی را بر خود ببندند.«
در این دو مرحله از ازدواج استخاره نکنید

محمودی استخاره در دو مرحله از ازدواج را اشتباه می داند و می گوید: »افراد 
قبل از آمدن خواستگار و قبل از اینکه دیدار و گفت وگویی انجام شود و بعد از 

چندین جلسه دیدار و گذشت زمان و ایجاد دل بستگی نباید استخاره کنند.«
او ادامه می دهد: »معمولًا پس از سه چهار جلسه دیدار، علاقه نسبی بین دو 
طرف شکل می گیرد، به ویژه وقتی دیدارها بیرون از منزل و در محیطی آزاد و 
صمیمی باشد؛ بنابراین توصیه می کنم دختر و پسر پس از یکی- دو جلسه دیدار 
و تعقل و بررسی و تحقیق، سپس به مشاور مراجعه کنند و چنانچه هنوز تردید 
و دودلی داشتند، استخاره کنند.« این مشاور پیش از ازدواج تأکید می کند: 
»چنانچه جواب استخاره خوب آمد، دختر و پسر دیدارهای بیشتری داشته باشند 
و حدود یک تا دو ماه زیر نظر خانواده و مشاور باتجربه دوره آشنایی را سپری کنند 
و اگر بعد دو ماه مشکل خاصی مشاهده نکردند، عقد موقت یا دائم اجرا شود و 
چنانچه پس از حدود دو ماه، مشکل جدی و مهمی دیدند، رابطه را قطع کنند؛ 

هرچند خلاف استخاره باشد و هرچند علاقه نسبی هم ایجادشده باشد.«
همه چیز را به استخاره گره نزنید

محمودی در پایان به جوانان و خانواده ها توصیه می کند: »با سخت گیری های 
بی مورد و بهانه تراشی و دخالت غیر کارشناسانه و حرف های این وآن، ازدواج را به 
تأخیر نیندازند. اگر استخاره با شرایط و توسط اهلش انجام شود، خیلی ارزشمند 
است اما همه چیز را به استخاره گره نزنید و راه تعقل و توکل و مشورتِ درست را 

برخود نبندید.«

تو  دنبال  به  همه جا  نورعلی؛  یاری  /فاطمه  ایمان 
بیابان های  المبین،  فتح  دوکوهه،  شلمچه،  می گردم؛ 
اردوگاه های بزرگ قمی ها... همه جا التماست می کنم 

شیشه ی عطر عالم! کجایی تو... کجایی تو...؟
روی خاک های نرم ساحل علقمه، روبه روی ام الرصاص 
با  به گور کردند،  را زنده  و پنج فرشته  که صد و هفتاد 
دست های بسته که حتی نتوانند راحت دست و پا بزنند 

و جان بدهند...
هنگام هم قدم شدن با خاک های نرم و گرم فتح المبین 
که نردبانِ رهایی نخبه ای به نام محسن، از این دنیا بود...

روی خاک های داغ و سوزان شلمچه، روبه روی مرزی 
جدّت...  سکونت  محل  و  بود  عراق  آن طرف ترش  که 
که هرکس می فهمید آن جا کجاست آه می کشید که ما 
طالبیم و کاش آن یک کف دست دفترچه را برای رد شدن 
از مرز و رفتن پیش او، همین حالا در دستمان بود... بین 
آفتاب سوزان، کنار رودهای خشک  و روبه روی  شیارها 
از سیم خاردارها و میلگردهای  پر هستند  شده ای که 

خورشیدی...
و حالا،  از شهدا  بوده اند  پر  زمانی  حسینیه هایی که 
و  سربازها  از  پر،  شاید  و  چهاردیواری  هر  از  خالی اند 

شهدای آینده  این سرزمین...
معراج شهدایی که سه شهید تازه تفحص شده را در دل 

خود جای داده بود و پر بود از عکس عاشقان تو...
برای  می رفتیم  حسینیه  سمت  که  تاریکی  هنگامه 
گذاردن دوگانه ای بدرگاه یگانه عالم، خیره به تاریکی 
بیابان های اردوگاه بنده ی پاکی به نام مهدی... هم نام 

خودت!
آدم لرزش می گیرد وقتی پا می گذارد روی خاک های 
نرم و سخت، خشک و تر. آدم می لرزد وقتی فکر می کند 
این جا پر بوده از جانباز و شهید و حالا خالی ست از هر 
کسی که درد جسمی می کشد؛ اما پر است از روح هایی 
که آمده اند تا خودشان را به دست همان ها بسپارند من 
بابِ طبابت... غافل از این که طبیب همان ها هم خودت 
تو شده ای طناب  این که خود  از  بوده و هستی، غافل 

اتصال و رهایی شان از زندان این کالبد سنگین...!
دور  از  حتی  وقتی  می لرزد  و  می سوزد  درون  از  آدم 
فضای  می کند؛  تماشا  را  دوکوهه  پادگان  دست ها 
سنگینی که هزاران هزار پروانه همان جا برای رهایی از 

پیله ی تن آماده شده اند و راهی...
هویزه ای که دانشجوهای نخبه همه چیز را رها کرده 

بودند و به جنگ تن با تانک رفته بودند ...
همه جا به دنبال تو می گردم! به دنبال نگاهی از تو که آن 
را گسترانده ای روی سر تمام لاله های پرپر شده ؛ همان ها 
که خونشان، ضامن باز شدن همین راه ها برای رسیدن 

ما شده... همه جا به دنبال تو می گردم؛ یابن الحسن...!

به مناسبت آغاز اردوهای راهیان نوردانش آموزی؛

به دنبال گل نرگس دروادی نور
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یک فعال کارگری :

ترمیم دستمزد کارگران یک ضرورت است 
یک فعال کارگری گفت: ترمیم دستمزد کارگران یک ضرورت است و نمی توانند 

بگویند انشالله سال آینده! 
فرامرز توفیقی با بیان اینکه حتی در جوابیه های وزارت کار، ناآگاهی از قانون و 
الزامات قانونی مشخص است؛ به خبرنگار ایلنا گفت: آقایان به متن ماده ۴۱ 
قانون کار که گفته »شورایعالی کار موظف است هر ساله نسبت به تعیین دستمزد 
اقدام کند....« استناد می کنند؛ اما نمی گویند کجای قانون گفته فقط سالی 

یکبار؟
به گفته وی، تفسیر قانون، برعهده ی قانون گذاران و حقوق دانان است و روابط 

عمومی وزارت کار در جایگاه تفسیر قانون نیست آنهم تفسیر به مطلوب!
توفیقی با اشاره به مدل های مختلف تعیین دستمزد قبل از انقلاب اسلامی گفت: 
با توجه به اینکه قبل تر مدل های مختلفی برای تعیین دستمزد وجود داشت و 
گاهی دو سالی یکبار یا پنج سالی یکبار مزد تعیین می شد، قانونگزار بر عبارت »هر 

ساله« تاکید کرده تا مشخص شود که تعیین مزد باید هر سال صورت بگیرد.
این فعال کارگری با بیان اینکه »اما متن صریح قانون دست مجریان را برای تعیین 
دستمزد سالی چند بار باز گذاشته« افزود: اگر به بندهای یک و دو ماده ۴۱ دقت 
کنیم، می بینیم شرایطی را برای تعیین دستمزد مشخص کرده که این شرایط 
می تواند در طول سال تغییر کند؛ مثلًا تورم افزایش یابد یا هزینه های حداقلی 
زندگی زیاد شود و از آنجا که مزد باید با توجه به این شاخص ها تعیین شود، پس با 
تغییر آن ها ملزم به چانه زنی مجدد در شورایعالی کار برای تعیین دستمزد هستیم.
توفیقی اضافه کرد: در همان قانون شورایعالی کار به صراحت آمده که این شورا 
باید هر ماه حداقل یک جلسه داشته باشد و در صورت تشخیص رئیس شورایعالی 
کار یا سه عضو از شورا باید جلسه فوری تشکیل شود؛ بنابراین نامه نگاری های 
مکرر سه عضو کارگری این شورا برای ترمیم مزد سال جاری کاملًا قانونی بوده و 

عدم تشکیل جلسه،  قانون شکنی از سوی دولت و وزارت کار است.
او به گره زدن مزد کارگران به افزایش حقوق کارمندان پرداخت و گفت: افزایش 
مزایای مزدی کارمندان که البته حق شان است، در طول سال اتفاق افتاده اما 
دستمزد کارگران ریالی زیاد نشده؛ اینجا باید از آقای صورت مرتضوی پرسید »پس 

عدالت مزدی که به آن استناد می شود کجاست«؟
به اعتقاد این فعال کارگری، مساله بعدی قول کاهش تورم است که به هیچ وجه 
برآورده نشده و هم کارمندان و هم کارگران از افزایش هزینه های زندگی متضرر 

شده اند و قدرت خرید حقوق ماهانه شان کاهش یافته است.
توفیقی با استناد به همه ی اینها می گوید: به نظر می رسد مجموعه ی وزارت کار 
به جای تمکین به قانون، به دنبال تفسیر به نفعِ قانون است و پایبندی به الزامات 
قانونی ندارند؛ ترمیم دستمزد کارگران یک ضرورت است و نمی توانند بگویند 

انشالله سال آینده!
 

وزیر صمت: 

خودروسازان انتظارات  مردم را 
برآورده نکرده اند

کیفیت  گر  مطالبه  وزارتخانه  این  اینکه  بیان  با  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
محصولات خودروسازان است، گفت: مردم انتظار بیشتری از خودروسازان دارند و 

این انتظارات برآورده نشده است. 
»عباس علی آبادی« روز )سه شنبه( در دومین نمایشگاه تحول صنعت در جمع 
به  که  صورتی  در  ایم  کرده  اعلام  خودروسازان  به  داشت:  اظهار  خبرنگاران 
استانداردهای جهانی نرسند از آن ها حمایت نخواهیم کرد، چرا که شأن مردم 
ما کمتر از مردم کشورهای دیگر نیست و استفاده از محصولات با کیفیت حق 

آنهاست.
وی اضافه کرد: خودروسازان باید به این خواست ملی اهتمام داشته باشند، رهبر 
معظم انقلاب اسلامی موضوع را به صورت جدی مطرح کردند و ما نیز در وزارتخانه 

موضوع را مطالبه می کنیم.
صنعت  به  خودروسازان  توجه  لزوم  بر  تاکید  با  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 
خودروهای برقی، گفت: با توجه به قدمت مان در خودروسازی باید زودتر در تولید 
خودروهای برقی ورود می کردیم، زیرا برقی سازی ٧٠ سال است که در جهان 

مورد توجه است.
وی افزود: امروز شهر تهران از لحاظ آلودگی هوا قابل تحمل نیست و زمستان 
روزهای آلوده بیشتری خواهیم داشت، از این رو نگران سلامتی مردم هستیم و 

دولت هم برای حل این معضل برنامه ریزی می کند.
این عضو کابینه دولت سیزدهم با اشاره به اینکه یکی از راهکارهای کاهش آلودگی 
هوا برقی سازی خودروهاست، گفت: اقتصاد انرژی ما به خاطر صرف انرژی ها در 
حال کوچک شدن است، در این زمینه باید سرمایه گذاری ها در جهت سودآوری 
و بهبود اقتصاد کشور انجام شود و اتومبیل های برقی انرژی ها را به سمت پاک 

می برند.
علی آبادی عنوان کرد: خودروسازان متوجه شده اند که باید به سمت برقی سازی 
حرکت کنند، در این زمینه خودروسازان اصلی کار را آغاز کرده اند، اما به محصول 

نهایی دست نیافته اند.
آینده  سال  نخست  ماه  در ۶  که  اند  داده  قول  خودروسازان  کرد:  اضافه  وی 
ساخت خودروهای برقی محقق شود، وزارت صمت نیز پیگیر مطالبه مردم و از 

خودروسازان در ساخت خودروهای برقی حمایت می کند.
وزیر صمت تاکید کرد: این حق مردم است که خودروهای در شان و با کیفیت را 

انتخاب کنند که در اقتصاد ملی اثر مثبت ایفا کند.

رئیس کمیسیون تحول، نوآوری و بهره وری اتاق بازرگانی : 

احتمال گرانی ارز، دولت را در واردات 
کالا محتاط می کند

رئیس کمیسیون تحول، نوآوری و بهره وری اتاق بازرگانی گفت: البته این نخستین 
باری نیست که واردات کالاهای ICT با مشکل عدم تخصیص ارز روبه رو می شود 
اما هیچ گاه به این اندازه طول نکشیده بود، تجربه نشان داده هر زمان که قرار 
است ارز گران شود، در تخصیص ارز برای واردات سختگیری هایی اعمال می شود. 
مازیار نوربخش، رئیس کمیسیون تحول، نوآوری و بهره وری اتاق بازرگانی تهران 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا به موضوع عدم تخصیص ارز برای واردات کالاهای 
»فن آوری اطلاعات و ارتباطات« ICT اشاره کرد و گفت: یک ماه و یک هفته است 
که از زمان وعده داده شده برای تخصیص ارز کالاهای ICT گذشته و این اتفاق 

شرایط بلاتکلیفی را برای شرکت های فعال در این حوزه رقم زده است.
وی در توضیح اقدامات بانک مرکزی برای حل این مشکل اظهار کرد: بانک مرکزی 
تنها اعلام می کند موضوع به وزارت صمت ارجاع داده شده تا آنها در این زمینه 
تصمیم گیری کنند، وزارت صمت هم از قبول مسئولیت سرباز می زند. در پی 
این اتفاق امکان ترخیص کالاهای واردشده که بیشتر آنها در گمرک امام خمینی 
معطل مانده وجود ندارد، در واقع تا تسویه ارزی اتفاق نیفتد امکان ترخیص کالا 

نیست و این جریان یک ماه است که برقرار است.
نوربخش خاطرنشان کرد: در صورت طولانی شدن تاخیر در تخصیص ارز و فراهم 
آمدن امکان ترخیص، کالاها از رده خارج می شوند و کارکرد خود را از دست 

می دهد.
رئیس کمیسیون تحول، نوآوری و بهره وری اتاق بازرگانی تصریح کرد: البته این 
نخستین باری نیست که واردات کالاهای ICT با مشکل عدم تخصیص ارز روبه رو 
می شود اما هیچ گاه به این اندازه طول نکشیده بود، تجربه نشان داده هر زمان 
که قرار است ارز گران شود، در تخصیص ارز برای واردات سختگیری هایی اعمال 

می شود.
وی درباره پیامدهای تاخیر در ترخیص این کالا بر صنعت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات کشور گفت: در شرایطی که دیگر هیچ سازمانی را نمی توان سراغ داشت 
که مبتنی بر فناوری اطلاعات و ارتباطات )ICT( پیش نرود، پیش بینی می شود 
اختلال در عملکرد سامانه های ICT برای همه صنایع مشکل آفرین باشد، اما 

بانک ها بیش تر از بخش های دیگر آسیب پذیر هستند.

مهدی پازوکی اقتصاددان : 

دولت استراتژی مشخصی برای توسعه اقتصادی ندارد

استاد سابق دانشگاه علامه طباطبایی گفت: استراتژی توسعه اقتصادی دولت 
مشخص نیست . 

مهدی پازوکی با تاکید بر این نکته که این برنامه با ضعف های ساختاری متعددی 
مواجه است، حوزه انتقاد خود را متوجه استراتژی های دولت سیزدهم کرد و 
گفت: اگر این برنامه شبیه برنامه توسعه ای نیست به این دلیل است که توسط 

دولتی فاقد استراتژی توسعه تدوین شده است.
هفت صفحه برنامه از دولت ندیدیم

وی تاکید کرد: آقای رییسی در تبلیغات انتخاباتی می گفت هفت هزار صفحه 
برنامه دارد اما ما هفت صفحه برنامه از او ندیدیم. این دولت تمام تلاش خود را 
کرده تا بگوید هر آنچه از دولت پیشین مانده بد است، خوب اگر این طور است چرا 
این قدر دیر برنامه هفتم را تدوین کردید؟ چرا بودجه ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ را بر اساس 

برنامه ی ششمی دادید که دولت پیشین تدوین کرده بود؟
او در توضیح این مطلب ادامه داد: همه  این موارد نشان می دهد که این دولت 
اصلا استراتژی ندارد و نمی داند چه می خواهد چرا که اگر به خواسته هایش آگاه 
بود، در شرایطی که همه ارکان کشور با او هماهنگ هستند، کار خود را پیش 
می برد و کشور را آماده توسعه می کرد اما متاسفانه هیچ سیگنالی دال بر اینکه ما 

در مسیر توسعه قرار داریم ، به جامعه و نخبگان مخابره نمی شود.
جهت گیری برنامه هفتم دخالت در زندگی خصوصی مردم است

وی گفت: برنامه هفتم درگیر روزمره گی های شدید است، به جای آن که مسیر 
توسعه و سیاست های توسعه ای روشن شود، مسیر دخالت دولت در زندگی مردم 

مشخص شده است.
پازوکی افزود: یکی از ویژگی های یک برنامه توسعه ای این است که باعث ایجاد 

عزم ملی برای حل بحران شود. ما ابرچالش هایی که با ابربحران تبدیل شده اند 
روبرو هستیم. مساله آب، صندوق های بازنشستگی، محیط زیست ، تورم و ... هر 
کدام بحران های بزگی هستند، در این برنامه کدام بحران قرار است حل شود؟ 
پاسخ من این است که هیچ کدام چون جهت گیری و اولویت اصلا روشن نیست 
در عوض دولت روشن کرده که قصد دارد در ریزترین امور زندگی مردم دخالت 

کند.
او گفت: ماهیت دولت ها را باید از اهدافشان شناخت، دولت توسعه گرا کاری به 
زندگی مردم ندارد. یک دولت توسعه گرا به جای دخالت در سبک زندگی مردم، 
اهداف و استراتژی مالی و پولی و سیاست خارجی و فرهنگی و ... را تدوین می کند 
تا بر اساس ان سبک زندگی مطلوب در جامعه را شکل دهد نه اینکه وظایف خود 

در این حوزه را فراموش کند و بعد بگوید مردم چنین کنند و چنان کنند.
او تاکید کرد: با تفکر سنتی نمی توان جامعه را صنعتی کرد. هرقدر ابزارها مدرن 
باشد، تا وقتی تفکر مدرن نشود، این بازارها در خدمت تفکر سنتی قرار می گیرد و 

امکان حرکت را از جامعه سلب می کند.
مدیریت میانی و مدیریت کلان ما قبیله ای شده است 

اینکه ما در این سال ها عقب رفته ایم واقعی است، متاسفانه مدیریت میانی و 
مدیریت کلان ما قبیله ای شده است. اگر کسی در این قبیله باشد، خوب می تواند 
پست بگیرد و اگر در این قبیله نباشد، قادر به استفاده از علم و دانش خود نیست. 
یکی از اشکالات دولت رییسی دلبستگی به مدیریت قبیله ای است به عنوان مثال 
کسی که از دانشگاه امام صادق فارغ التحصیل شده باشد، در این قبیله است 
اما کسی که در این گروه نباشد، قادر به استفاده از تخصصش برای خدمت به 

کشور نیست.
پازوکی در توضیح این مطلب ادامه داد: مثلا سی و پنج سال قبل مسعود نیلی 
که فازغ التحصیل دانشگاه منچستر بود و عضو هیات علمی دانشگاه شریف 
رییس دفتر اقتصاد کلان بود اما امروز جوانی فارغ التحصیل دانشگاه امام صادق 
بر این مسند تکیه زده که حرف های غیرعلمی می زند و معتقد است با اقدامات 

امنیتی باید مشکل تورم را حل کرد.
فرصت استثنایی برای دولت رییسی

این کارشناس اقتصادی تاکید کرد: هیچ رییس جمهوری اندازه احمدی نژاد 
و رییسی از همراهی مجلس و قوه قضاییه و حتی صدا و سیما برخوردار نیست 
اما چون استراتژی توسعه ندارند و قصدشان توسعه نیست و تنها به رشد اندک 
اقتصادی فکر می کنند نتیجه می شود وضعیتی که درگیر آن هستیم . او گفت: 
یغرعلمی  کنند، حرف های  کنترل  را  اقتصاد  فرمان  و  با دستور  می خواهمد 
می زنند و از وضعیت فعلی درس هم نمی گیرند . همین نگرانی جامعه دانشگاهی 

را بیش از پیش افزایش می دهد.

 در نشست شورای اقتصاد به ریاست معاون اول رئیس جمهور 
اعلام شد که بر اساس آمارهای موجود روند کاهشی تورم ماهانه، 
نقطه به نقطه و سالانه از ابتدای امسال روند کاهشی داشته است 
و پیش بینی می شود چنانچه متوسط تورم ماهانه در پنج ماهه آخر 
سال در رقم فعلی ۲ درصد باقی بماند، تورم سالانه به زیر چهل 

درصد کاهش خواهد یافت.
شورای اقتصاد به محمد مخبر ریاست معاون اول رئیس جمهور 
گزارشی از اقدامات دولت در اجرای شعار سال و برنامه اقدام کنترل 

تورم تا پایان سال جاری ارائه کرد.
مخبر در این جلسه با اشاره به سیاست های تثبیت اقتصادی و 
برنامه رشد تولید و کاهش تورم در تیم اقتصادی دولت سیزدهم، 
تاکید کرد: برنامه های مهار تورم و رشد تولید باید همچنان بصورت 
مستمر توسط وزاری دولت و سازمان های مربوطه پایش، رصد و 
عملیاتی شود تا نتایج بدست آمده در تثبیت شاخص های کلان 

اقتصادی در سال جاری ادامه یابد.
معاون اول رئیس جمهور با تاکید براینکه نظارت بر حسن اجرای 
برنامه های اقدامی کنترل تورم دولت حائز اهمیت اساسی است، 
درخصوص برنامه های متنوع شورای اقتصاد برای تامین مالی دولت 
و بخش تولید افزود: با همکاری وزارت اقتصاد و سازمان برنامه و 
بودجه تیمی برای مشخص کردن وظایف و تکالیف دستگاه های 
و بخش  تامین مالی دولتی  برای تمرکز کامل در زمینه  مربوطه 

تولیدی تشکیل شود.
اینکه تلاش برای تحقق شعار سال یک مطالبه  بیان  با  مخبر 
جدی مردمی است، اظهار داشت: در دیدارهایی که با مردم داریم، 
بصورت مستمر آن را پیگیری می کنند و دولت خود را مکلف می داند 
با تمام ظرفیت برای تحقق خواست مقام معظم رهبری و مطالبه 

مردمی تمام تلاش خود را به کار ببندد.
وی در ادامه تلاش مجدانه دولت برای مهار تورم و رشد تولید بر 

تمرکز جدی همه دستگاههای اجرایی برای رسیدن به نقطه مطلوب 
در تحقق شعار سال در ماه های باقی مانده هم تاکید کرد و از 
سازمان برنامه و بودجه خواست تکالیف دستگاههای اصلی موثر در 

مهار تورم و رشد تولید را بصورت مستمر پیگیری کند.
جهاد  وزاری  جمهور،  رئیس  دفتر  رئیس  که  جلسه  این  در 
رفاه  و  کار  تعاون،  نفت،  تجارت،  و  معدن  صنعت،  کشاورزی، 
اجتماعی، نیرو و همچنین روسای بانک مرکزی و سازمان برنامه و 
بودجه حضور داشتند، سازمان برنامه و بودجه تحلیلی از وضعیت 
شاخص های کلان اقتصادی و گزارشی از اقدامات در اجرای شعار 

سال که به صورت مشترک در تیم اقتصادی دولت انجام شده است، 
ارائه کرد.

بر اساس این گزارش در حالی که متوسط رشد تولید ناخالص 
داخلی در دهه ۹۰، تنها هفت دهم درصد بوده، متوسط رشد در دو 

سال اول دولت سیزدهم به ۵ درصد رسیده است.
همچنین نرخ بیکاری در پایان تابستان ۷,۹ و خالص اشتغال 
ایجاد شده در نیمه نخست امسال 8۲۳ هزار نفر بوده، بطوری که 
جمعیت شاغلین ۱۵ ساله و بیشتر در این فصل به ۲۴ میلیون ۶8۶ 
هزار نفر رسیده است. در همین خصوص تعداد مجوزهای کسب و 

کار صادر شده از ۶۹۰۵ مجوز در مهرماه سال ۱۴۰۱ به ۱۱۱۹۱۵ 
مجوز در سال جاری افزایش یافته که نشان دهنده واکنش مثبت به 

رشد اقتصادی است.
بر اساس این گزارش در هفت ماهه اول سال جاری با افزایش 
وزن و ارزش واردات روبرو بوده ایم اما به رغم افزایش وزن کالاهای 
صادراتی، ارزش آن به نسبت مدت مشابه کاهش یافته که اغلب به 
دلیل کاهش قیمت های جهانی است. اما در همین خصوص آمارها 
نشان می دهد سهم واردات کالاهای سرمایه ای با حدود ۲۰درصد 
افزایش به نسبت کالاهای مصرفی در سال جاری بیشتر شده که 

می تواند تاثیر مثبتی بر رشد تولید داشته باشد.
از سوی دیگر شاخص ترکیبی مدیران خرید )شامخ( بطور متوسط 
در سال جاری بالای ۵۰ درصد بوده که نشان دهنده رونق کلی 

فعالیت های اقتصادی و خوش بینی نسبت به آینده است.
این گزارش نشان می دهد تسهیلات پرداختی در شش ماهه اول 
امسال ۲۵درصد به نسبت مدت مشابه رشد داشته و از ابتدای سال 

۳۳۹ هزار میلیاردتومان تسهیلات ایجادی پرداخت شده است.
همچنین بطور کلی بر اساس آمارهای موجود روند کاهشی تورم 
ماهانه، نقطه به نقطه و سالانه از ابتدای امسال روند کاهشی داشته 
است و پیش بینی می شود چنانچه متوسط تورم ماهانه در پنج ماهه 
آخر سال در رقم فعلی ۲ درصد باقی بماند، تورم سالانه به زیر چهل 

درصد کاهش خواهد یافت.
در ادامه این جلسه هم بانک مرکزی گزارشی از برنامه اقدام کنترل 
تورم تا پایان سال جاری ارایه کرد. همچنین وزارت امور اقتصادی و 
دارایی در گزارشی به بررسی میزان سرمایه گذاری مورد نیاز برای 
تحقق رشد اقتصادی هدف گذاری شده و ظرفیت تامین مالی 
کشور در سال جاری پرداخت و برنامه کاهش شکاف سرمایه گذاری 
مورد نیاز و ظرفیت های تامین مالی با حضور اعضای جلسه مورد 

بررسی قرار گرفت.

در جلسه شورای اقتصاد به ریاست مخبر مطرح شد:

تورم ماهانه، نقطه به نقطه و سالانه همچنان کاهشی است

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳۵۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۰۲ مربوط به تقاضای 
آقای سید هاشم موسوی فرزند سید مرتضی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۵/۱۷ 
مترمربع پلاک شماره ۲۴ فرعی از ۱۹۵۰ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از علی احسانی ورثه ابوالفضل احسانی صفحه ۲۵۹ دفتر ۲۱۶ )م الف۱8۶۲۲(
۲- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۲۶۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۲۶۷ مربوط به تقاضای 
آقای محسن اله مرادی فرزند علی مدد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 8۲/۴۰ 
مترمربع پلاک شماره ۴۷ فرعی از ۲۳۴۰ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از بیاضعلی 
میرزائی طی سند قطعی شماره ۲۴۳۹ مورخ ۱۳8۶/۴/۱۳ دفترخانه ۵۳ قم بمیزان ۲۳/۲ سهم مشاع و الباقی را خریداری 

مع الواسطه از علی مدد اله مرادی طی سند قطعی شماره ۳۵۱۲۷ مورخ ۱۳۶۱/۱۱/۲8 دفترخانه ۷ قم )م الف۱8۶۲۳(
۳- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۳88 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۰۱ مربوط به تقاضای 
آقای ابوالفضل احمدی سعادت فرزند ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۵/۲۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۴۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه ۵۷ دفتر ۵۲۶)م الف۱8۶۲۴(
۴- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۴۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۰۹ مربوط به تقاضای 
آقای احمد قربانی فرزند سبز علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۱/۶۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱8۵۲ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حمداله بیرامی)م الف۱8۶۲۶(
۵- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴8۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۲۱ مربوط به تقاضای 
آقای احمد یعقوبلو فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶8/۵۵ مترمربع 
پلاک شماره۶۴ فرعی از ۱8۷8 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از فاطمه ملکی صفحه ۳۰۴ دفتر ۲۶۷ )م الف۱8۶۲۷(
۶- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۶8۴۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۱۰۴ مربوط به تقاضای 
آقای محمدعلی آقا محمدی پناهنده فرزند احمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۳8/۶۳ مترمربع پلاک شماره ۳۶۱ فرعی از  ۱8۷8 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی شماره ۶۴8۲8 مورخ ۱۳۶۹/۱۱/۱ دفترخانه ۶ قم )م الف۱8۶۲۹(
۷- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۵۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۱۲ مربوط به تقاضای 
آقای جواد رحیمی رحمت آبادی فرزند ابوالفضل در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۱8 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۶۰۴/۱۳ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه ۴۴8 دفتر ۲۰۵ )م الف۱8۶۳۰(
8-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۲۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۰۵۵ مربوط به تقاضای 
آقای مهدی حاجی احمدی فرزند یداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع 

پلاک شماره فرعی از ۲۱8۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 
غریب رضا زند )م الف۱8۶۳۱(

۹- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۰۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰8۰۰ مربوط به تقاضای 
آقای جواد فرمانی فرزند صحبت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 8۲/۲۲ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۷۴۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

وراث عبدالحسین اسلامیان)خوردچیان()م الف۱8۶۳۲(
۱۰- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۶۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰8۲۶ مربوط به تقاضای 
خانم خورشید جوادی فرزند اسحاق علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۰ 
مترمربع پلاک شماره ۲8 فرعی از ۲۷۲۴  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از حمیده خلیلی صفحه ۲۹۳ دفتر ۳۷۰ )م الف۱8۶۳۳( 
۱۱- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۱۵۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۳۲ مربوط به تقاضای 
آقای سید ابراهیم طباطبائی اردستانی فرزند سید حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱۱۹ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۳۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی 

سند قطعی صفحه ۳۷۱ و ۵۳۰ دفتر ۶۱ و ۴۱)م الف۱۵۹۴۱۵۶(
۱۲-رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۴۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۱۷ مربوط به تقاضای 
خانم منصوره دارایی فرزند محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک 
شماره ۳۷ فرعی از ۲۵۵۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

فاطمه مطیع فرد ثبت دفتر الکترونیکی ۳۳۶۴- ۱۳۹۷)م الف۱۵۹۴۱8۳(
۱۳- رأی شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳۳۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۵۳ مربوط به تقاضای 
آقای حمزه علی فرمانی کسجین فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۴/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱8۴۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
وخریداری مع الواسطه از سید مصطفی و ابوالفضل و منصوره اعظم شریفی وراث سید رضا شریفی صفحه ۲8۹ دفتر ۲۴  )م 

الف۱۵۹۴۱8۴(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱402/08/0۹
نوبت دوم: ۱402/08/24
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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نگاهی به دومین بازی نونیو در لیگ دست سوم فوتبال ایران ؛

شکست تلخ نوینو  در وقت اضافه

گزارش / ایمان /رضا ملکی ؛شایستگان قمی تیم نونیو در دومین پیکار خود در 
مسابقات لیگ دست سوم فوتبال ایران با سد بزرگی به نام تیم هدف دشت طلایی 
حسن آباد تهران برخورد کردند و با توقف در این دیدار شکست تلخی را در میدان 

حریف تجربه نمودند.
 به گزارش خبرنگار ما ،ورزشگاه حسن آباد پذیرای گام های مقتدر شیر بچگان 
قمی نونیو در این دیدار بود.نونیو حمله کرد اما دشت طلایی حسن آباد به گل رسید 
پنالتی از جناح چپ هافبک رونده میزبان در حالی با اشتباه مدافعین نونیو تکمیل 
شد که تور دروازه نونیو در شرایط تک به تک با جواد سیجانی دروازه بان جوان و 

آینده دار این تیم فرو ریخت.
دامنه حملات بسیار قمی ها در نیمه دوم با ضربه سر زیبای عرفان شهسواری 
مهاجم جوان و جویای نام نونیو به قم دروازه میزبان فرو افتاد تا حلقه شادی برای 

یاران قمی شکل گیرد.
قمی ها بارها تا آستانه فروپاشی حریف پیش رفتند.

حتی یک پنالتی صددرصد برای نونیو گرفته نشد تا در لحظات پایانی وقتهای 
تلف شده در اثر اشتباه مدافعین قمی و برخورد ناگهانی توپ به دست سوت داور به 
نشانی پنالتی دمیده شد تا نگاه حسرت انگیز قمیها شاهد فروریختن قفس توری 

دروازه شان باشد.
دوبازی و یک امتیاز در آغاز راه برای شاگردان علیخانی حاصل شده که با توجه 
به روند روبه رشد بازیکنان خوب نونیو و پیروزی در بازی این هفته درقم نونیو بتواند 
در کورس بالا نشینان جدول قرار گیرد که این اتفاق حتما برای تیم خوب نونیو در 

فوتبال قم رقم خواهد خورد.

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران:

 از نبودن تیم های قدیمی بغضم گرفت
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران با اشاره به از بین رفتن تیم های بازیکن ساز در 
فوتبال ایران گفت: بغضم گرفت از اینکه تیمی مثل پاس که قهرمان آسیا شده دیگر 

وجود خارجی ندارد.
امیر قلعه نویی در حاشیه تمرین عصر امروز تیم ملی فوتبال ایران گفت: ابتدا به 
بازیکنان تیم نوجوانان تبریک می گویم که کار بزرگی انجام دادند. امروز هم شایسته 
پیروزی بودند اما با بدشانسی به انگلیس باختند. ولی مهم نیست چون نشان دادیم 

تیم بزرگی هستیم.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران افزود: نکته دوم خوشحالم آقایان حسین فرکی و 

رجبی و بقیه دوستان امروز سر تمرین تیم ملی آمدند.
قلعه نویی ادامه صحبت هایش را به خواهش از مدیران باشگاه های ریشه دار 
قدیمی فوتبال کشور اختصاص داد که بازیکن ساز بودند. او در این خصوص تصریح 
کرد: امیدوارم مسئولان کشور فکر جدیدی برای تیم های سازنده قدیمی مانند پاس 
تهران، شاهین بوشهر، تهرانجوان، هما و… کنند چون آنها بازیکن به تیم ملی تحویل 

می دادند.
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران ادامه داد: وقتی به زمین چمن باشگاه پاس آمدم 
بغضم گرفت. تیمی مثل پاس که قهرمان آسیا شده الان معلوم نیست کجاست. 
از مسئولین خواهش می کنم به عنوان یک عضو کوچک از فوتبال دنبال احیای 
باشگاه پاس باشند. هما دنبال احیای تیم فوتبال خودش باشد. حیف است این 

تیم ها در عرصه فوتبال نیستند.

به دلیل نتایج اخیر؛

بازیکنان وکادر فنی پرسپولیس 
10 درصد جریمه شدند

باشگاه پرسپولیس خبر از جریمه ۱۰ درصدی بازیکنان و مربیان این تیم بابت 
نتایج هفته های اخیر داد.

در خبر باشگاه پرسپولیس پیرامون این موضوع آمده است: » به دنبال نتایج 
هفته های اخیر، مدیرعامل باشگاه و اعضای هیأت مدیره تصمیم گرفتند اعضای 
تیم فوتبال را به میزان ۱۰ درصد قرارداد جریمه کنند. همچنین از حسین بادامکی، 

سرپرست معاونت ورزشی نیز در این رابطه نظرخواهی شد.
اعضای هیأت مدیره بر این باور بوده و هستند که نتایج فعلی تیم تناسبی با 
پتانسیل فنی مجموعه تیم و توانمندی های بازیکنان ندارد و این به معنای باور نسبت 
به ارزش های فنی و شخصیت قهرمانی اعضای تیم و تاکید بر آن است. بر همین 
اساس با نظر مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره مقرر شد، در صورت نتایج مناسب 
تیم در بازی های آینده به ویژه راهیابی سرخپوشان ایران به مرحله یک هشتم لیگ 
قهرمانان آسیا، این جریمه لغو شود. همانگونه که جرایم قبلی به دنبال نتایج مناسب 

تیم در هفته های ابتدایی لیگ بخشیده شد.
همچنین بر خلاف شایعات و حاشیه سازی های صورت گرفته با توجه به عملکرد 
روشن در سال های گذشته، بر توانمندی کادر فنی پرسپولیس به عنوان بهترین 

گزینه موجود و در نتیجه اعلام حمایت از سرمربی تیم تاکید شد.«

در مرحله نهایی لیگ برتر کشتی فرنگی ؛

فرنگی کاران قمی ۹ آذرماه به مصاف 
حریفان می روند

تیم »دانشگاه آزاد قم« در مرحله نهایی بیست و سومین دوره رقابت های لیگ 
برتر کشتی فرنگی باشگاه های کشور، جام یادگار امام )ره( روز پنجشنبه ۹ آذرماه 

با حریفان روبرو می شود.
براساس این گزارش ؛تیم »دانشگاه آزاد قم« در مرحله نهایی بیست و سومین 
دوره رقابت های لیگ برتر کشتی فرنگی باشگاه های کشور، جام یادگار امام )ره( روز 

پنجشنبه ۹ آذرماه با حریفان روبرو می شود.
این بازی ها در سالن شهدای هفتم تیر تهران پیگیری می شود و فرنگی کاران قمی 
در نبرد بر سر قهرمانی با تیم های گروه ملی فولاد ایران نفت و گاز زاگرس و رعد 

پدافند ارتش سر شاخ می شوند.
تیم دانشگاه آزاد قم به عنوان تیم دوم گروه الف، از مرحله مقدماتی به جمع چهار 

تیم برتر صعود کرده بود.

تیم فوتبال نوجوانان ایران دومین دیدار خود در مرحله گروهی جام جهانی زیر ۱۷ 
سال را با شکست دو بر یک مقابل انگلیس به پایان رساند.

بر اساس این گزارش، دیدار تیم های نوجوانان فوتبال ایران و انگلیس از هفته دوم 
رقابت های مرحله گروهی جام جهانی ۲۰۲۳ اندونزی از ساعت ۱۵:۳۰ دقیقه روز 
سه شنبه در ورزشگاه بین المللی جاکارتا با قضاوت گوستاوو تجرا برگزار شد که در 

نهایت این دیدار با برتری ۲ بر یک انگلیس به پایان رسید.
در گروه C این رقابت ها تیم های نوجوانان انگلیس، برزیل، ایران و کالدونیا حضور 
دارند. سه شیرها که یکی از ۹ قهرمانان این رقابت ها محسوب می شوند، توانستند 
با اقتدار این مسابقات را آغاز کنند. شاگردان رایان گری موفق شدند با نتیجه پرگل 

۱۰ بر صفر تیم کالدونیا را تحقیر کنند.
در مقابل یوزهای ایران موفق شدند یکی از خارق العاده ترین کامبک ها را در تاریخ 
جام جهانی زیر ۱۷ سال فیفا به ثبت رساند و در حالیکه در نیمه نخست مقابل 
برزیل مدافع عنوان قهرمانی ۲ بر صفر عقب بود، در یک شب دراماتیک در جاکارتا، 

این تیم را با نتیجه ۳ بر ۲ شکست داد.
این اولین رویارویی تاریخ فوتبال ایران و انگلیس در این رده سنی است. شاگردان 
حسین عبدی در پنجمین دوره حضور در رقابت های جام جهانی به دنبال تکرار 
شگفتی سال ۲۰۱۷ بودند، جایی که تیم نوجوانان تحت هدایت عباس چمنیان 

موفق شد تا مرحله یک چهارم نهایی صعود کند.
این بار خبری از شگفتی نبود؛ شکست لحظه آخری شاگردان عبدی مقابل 

انگلیس
بازی در حالی برگزار شد که بارش شدید باران کار را برای هر دو تیم سخت کرده 
بود وکیفیت چمن ورزشگاه بین المللی جاکارتا به دلیل برگزاری مسابقات پیاپی 

پایین آمده بود.
دقایق حساس:

دقیقه ۹: اولین موقعیت جدی این دیدار را بازیکنان ایران خلق کردند، جایی 
که ارسال صادقی در محوطه جریمه به قلی زاده رسید و ضربه سر این بازیکن را 

ستفورد مهار کرد.
دقیقه ۱8: حرکت بازیکنان انگلیس از سمت راست خط دفاعی ایران با یک پاس 
در عرض تبدیل به موقعیت جدی برای سه شیرها شد که دفع ناقص ذلخیایی توپ 
را در محوطه ۶ قدم مقابل اتان انوانری رساند، اما ضربه این بازیکن را آرشا شکوری 

با واکنش زیبا و تماشایی دفع کرد.
این بار خبری از شگفتی نبود؛ شکست لحظه آخری شاگردان عبدی مقابل 

انگلیس
دقیقه ۲۲: ارسال ذلیخایی از جناح چپ با ضربه سر موردی همراه شد که این 

ضربه را ستفورد مهار کرد.
دقیقه ۳۱: ارسال کرنر تند و تیز نیما اندرز، در شلوغی محوطه جریمه بعد از عبور 
از بازیکنان به پای کریستوفر ریگ برخورد کرد و در آستانه دروازه توسط ابوالفضل 

زمانی تبدیل به گل اول یوزهای ایرانی در این دیدار شد.
دقیقه ۲+۴۵: بازیکنان ایران روی یک ضدحمله سریع قصد داشتند قبل از پایان 
نیمه نخست اختلاف را به ۲ گل افزایش دهند. پاس در عمق ماهان صادقی در 
بین مدافعین انگلیس به اسماعیل قلی زاده رسید و ضربه تماشایی این بازیکن با 

پای غیرتخصصی به شکل خطرناکی از کنار دروازه ستفورد به بیرون رفت.
دقیقه ۶۳: سرانجام فشار حملات انگلیس در نیمه دوم جواب داد. راسل دنی 
پس از چهار دقیقه حضور در میدان موفق شد، روی پاس متیو وارهرست از پشت 
محوطه جریمه با یک ضربه فنی، دور از دستان آرشا شکوری گل تساوی را به ثمر 

برساند.
دقیقه ۷۴:شوت زمینی اندالا را شکوری با واکنش به موقع راهی کرنر کرد.

دقیقه ۷۵: حرکت سریع اندالا در سمت چپ محوطه جریمه ایران با یک سرتوپ 

همراه شد و در نهایت ضربه این بازیکن با فاصله بسیار کمی از کنار دروازه ایران به 
بیرون رفت.

دقیقه 8۱: آمیاو نیز قصد داشت همانند راسل دنی بعد از ورود به میدان گلزنی 
کند که ضربه پای چپ این بازیکن به تور کنار دروازه ایران برخورد کرد.

دقیقه 8۴: اشتباه مقولا، قلی زاده را در موقعیت گلزنی قرار داد که شوت محکم 
این بازیکن را ستفورد به زیبایی دفع کرد.

دقیقه ۹۰: جوئل اندالا سرانجام زهر خودش را به ایران ریخت، اشتباهات سریالی 
خط دفاعی و آرشا شکوری، این بازیکن را در زاویه بسته در مقابل دروازه خالی ایران 

قرار داد که ضربه تماشایی این بازیکن به زیبایی به تور دروازه ایران رسید.
با این حساب، انگلیس ۶ امتیازی شد و به صدر گروه رفت و برزیل و ایران هرکدام 

با ۳ امتیاز در رتبه های بعدی قرار گرفتند. کالدونیا هم امتیازی ندارد.
تیم ایران در آخرین دیدار خود به مصاف کالدونیا می رود و در صورت کسب برتری 

در این بازی، شانس زیادی برای صعود خواهد داشت.
گروه داوری: گوستاوو تجرا )اروگوئه(، کارلوس باریرو و آندرس نیئواس؛ داور 
چهارم: یودی نورچایا )اندونزی(/ داور و کمک داور VAR : جان پردومو )کلمبیا( 

و رودریگو کارواخال )شیلی(.
ترکیب ابتدایی تیم فوتبال نوجوانان ایران:

آرشا شکوری، عرفان درویش عالی، حسام نفری، نیما اندرز، ابوالفضل ذلیخایی، 
امیر محمد رزاق نیا، ابوالفضل زمانی اسماعیل قلی زاده، یعقوب براجعه، ماهان 

صادقی و ابوالفضل موردی
سرمربی: حسین عبدی

این بار خبری از شگفتی نبود؛ شکست لحظه آخری شاگردان عبدی مقابل 
انگلیس

ترکیب ابتدایی تیم فوتبال نوجوانان انگلیس:
تامی ستفورد، جو جانسون، لاکیله ساموئل، جاش آچمپونگ، ایشه ساموئلز 
اسمیت، کریستوفر ریگ، مایکل گلدینگ، مایلز لوئیس اسکلی، جوئل اندالا، اتان 

انوانری، متیو وارهرست
سرمربی: رایان گری

این بار خبری از شگفتی نبود؛ شکست لحظه آخری شاگردان عبدی مقابل 
انگلیس

در جمع نفرات اصلی انگلیس سه بازیکن از منچستر سیتی، سه بازیکن از 
چلسی، دو بازیکن از آرسنال و یک بازیکن از تیم های آژاکس، لوتون و ساندرلند 

دیده می شوند!
عبدی: از مردم عذرخواهی می کنم

 سرمربی تیم فوتبال نوجوانان ایران با عذرخواهی از مردم به دلیل شکست در 
دیدار مقابل انگلیس گفت: انگلیس خوش شانس بود؛ می توانستیم برنده شویم 

که متاسفانه نشد.
حسین عبدی پس از شکست ۲ بر یک شاگردانش مقابل انگلیس در دور دوم 
مرحله گروهی جام جهانی زیر ۱۷ سال اظهار داشت: ابتدا باید از مردم عذرخواهی 

کنم که نتوانستیم برنده شویم و واقعا شرمنده آنها هستم.
وی افزود: انگلیس در دستان ما بود و شانس آورد. هرچند آنها قهرمان جهان 
هستند اما می توانستیم به پیروزی برسیم. یک گل زدیم و بازی را اداره کردیم و مهم 

نبود که آنها بخواهند هزار پاس رد و بدل کنند.
سرمربی تیم فوتبال نوجوانان ایران با بیان اینکه بارش شدید باران و شرایط زمین، 
کار شاگردانش را سخت کرد، افزود: انگلیسی ها به باران شدید عادت دارند اما برای 

ما خیلی دشوار بود.
عبدی اضافه کرد: بعد از بازی سنگین مقابل تیم قدرتمند برزیل، تنها ۲ روز 
ریکاوری داشتیم. دوست داشتم بازی اول ما برابر کالدونیا انجام می شد، اما برنامه 
مسابقات مطابق میل ما نبود. وی افزود: باید بازی آخر را پیروز شویم تا با صعود به 

مرحله بعدی، موفقیت مان را به مردم ایران تقدیم کنیم.  

شکست لحظه آخری شاگردان عبدی مقابل انگلیس؛

شگفتی تکرار نشد

پیشکسوت پرسپولیس معتقد است یحیی گل محمدی در 
شرایط فعلی دستش خیلی خالی است و از بدشانسی چند 
بازی سخت و سرنوشت ساز پشت سر هم افتاده و پرسپولیس 

روزهای سختی را سپری می کند.
مرتضی کرمانی مقدم در ارزیابی از عملکرد پرسپولیس برابر 
سپاهان اظهار کرد: در شرایطی  که پرسپولیس بازیکنان آسیب 
دیده دارد نیمکت این تیم خیلی ضعیف شده اما با تمام توان 
برای قهرمانی می جنگد. به هر صورت وقتی تیمی بازیکن 
نداشته باشد دچار مشکل می شود. بازی با سپاهان نیز پایاپای 
بود و سپاهان در شکل غافلگیرکننده گل کاشته را زد که در ادامه 

بازی پرسپولیس نتوانست آن را جبران کند.
وی افزود: اگر در این بازی نیمکت سپاهان با پرسپولیس را 

مقایسه می کردید کاملا مشخص بود که سپاهان با مهره هایی 
که داشت امکان بردش بیشتر از پرسپولیس بود و اگر عادلانه 
بخواهیم ارزیابی کنیم می بینیم که سپاهان مستحق این ۳ 

امتیاز بود.
با  بازی  در  کرد:  خاطرنشان  پرسپولیس  پیشکسوت  این 
دیگر  سوی  از  و  طرف  یک  بازیکنان  مصدومیت  سپاهان 
که  دارم  اعتقاد  داشت.  مشکل  نیز  پرسپولیس  جلوی  خط 
گل محمدی در شرایط فعلی دستش خیلی خالی است و از 
بدشانسی اش چند بازی سخت و سرنوشت ساز پشت سر هم 

افتاده و پرسپولیس روزهای سختی را سپری می کند.
وی گفت: با تمام مشکلات، پرسپولیس تیمی است که می 
تواند جبران کند، سال گذشته نیز  از کورس قهرمانی عقب بود 

اما قهرمان شد به اعتقاد من پرسپولیس مرد بزرگ سختی هاست  
و می تواند امتیازات از دست رفته را جبران کند.

اصلی  مشکل  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  مقدم  کرمانی 
پرسپولیس چیست؟ تصریح کرد: به جز خط جلو در هافبک نیز 
مشکل وجود دارد. ترابی بعد از مصدومیت هنوز مثل روزهای 
قبل نیست، البته پرسپولیس اگر بخواهد دوباره می تواند به 

شرایط ایده آل خود برگردد.
این پیشکسوت پرسپولیس در پاسخ به این پرسش که به نظر 
او نبیل باهویی به درد پرسپولیس می خورد یا خیر؟ گفت: تا 
امروز که چیزی از این بازیکن خارجی ندیده ایم. زمانی که بدون 
اطلاع سرمربی، بازیکن خارجی می آورند باید شاهد چنین 
بازیکنانی باشیم. متاسفانه طبق معمول به پرسپولیس بازیکن 

انداختند.
وی با بیان اینکه »عملکرد ضعیف در فصل انتقالات سبب افت 
پرسپولیس شده است،« افزود: تا نیم فصل فرصت داریم و اگر 
پرسپولیس چند بازیکن تاثیرگذار جذب کند می تواند به روزهای 
اوج خود برگردد و قهرمان شود. سال گذشته نیز این تجربه را 
داشت و قهرمان شد. پرسپولیس مرد روزهای سخت است و 
هواداران باید تحمل داشته باشند. به اعتقاد من چیز خاصی 
رخ نداده است. این تیم چند سال قهرمان شده و هواداران را 
خوشحال کرده و امسال تا حدودی عقب افتاده که مطمئنم 

جبران می کند.
وی در پایان گفت: جام را آخر فصل می دهند نه الان بنابراین 

جای هیچ گونه نگرانی برای پرسپولیس وجود ندارد.

پیشکسوت پرسپولیس:

 به پرسپولیس بازیکن انداختند!

سرمربی تیم ملی وزنه برداری گفت: رکوردهای کیانوش رستمی خوب نبود که 
بخواهیم او را به تیم ملی دعوت کنیم.

نواب نصیرشلال سرمربی تیم ملی وزنه برداری  درباره اعلام اسامی ملی پوشان 
اعزامی به مسابقات قطر کاپ و اهمیت این رقابت ها اظهار داشت: این رویداد یکی 
از مراحل اصلی گزینشی المپیک است و حضور آنهایی که می خواهند در المپیک 
شرکت کنند، در آن الزامی است. با توجه به اهمیت این موضوع، برنامه ریزی لازم را 

انجام داده ایم تا نفرات مدنظر در این مسابقات شرکت کنند.
وی درباره عدم دعوت از کیانوش رستمی پس از اظهار نظرهای این ورزشکار 
در فضای مجازی گفت: موضوع اصلی برای ما رویداد پیش رو و حضور نفرات در 
آن و بحث آماده سازی آنها است. با این وجود مسائلی در فضای مجازی از سوی 
این ورزشکار مطرح شد و او درخواست  هایی را داشت. رستمی درخواست تمرین 
کرد و گفت که تمرینات خوب و حرفه ای را دنبال می کند. ما هم خواستیم که در 
رکوردگیری شرکت کند و در حد حریفانش وزنه بزند، اما وزنه هایی که او زد و در حد 
۱۰۰ و ۱۲۰ کیلوگرم بودند، واقعاً عجیب بود. آیا با این رکوردها می توان یک نفر را 

به اردو دعوت کرد؟
نصیرشلال درخصوص اینکه آیا امکان اضافه شدن نام رستمی به لیست اعزامی 
وجود داشت یا خیر؟ عنوان کرد: لیست بلند نفرات ۳ تا ۴ ماه قبل از هر مسابقه 

به فدراسیون جهانی و کمیته مسابقات ارسال می شود. در آن زمان که لیست را 
فرستادیم، رستمی هنوز در فضای مجازی فعالیت نکرده و صحبت هایش را مطرح 
نکرده بود. او اخیراً در فضای مجازی فعالیت کرده و درخواست هایی را از سران قوا 
کرده تا در مسابقه شرکت کند، اما زمان ثبت نام گذشته است. ما با وجود از دست 
رفتن زمان، مکاتباتی با فدراسیون جهانی و کمیته مسابقات داشتیم، اما آنها نیز 
موضوع اضافه شدن نام وزنه بردار جدید را رد کردند. ضمن اینکه شرایط رکوردگیری 
او اصلًا خوب هم نبود. سرمربی تیم ملی وزنه برداری گفت: متاسفانه روی موضوع 
فعالیت ورزشکاران زیر نظر کادر فنی، حمایتی در سال های قبل صورت نگرفته 
است؛ چه در رسانه ها، چه در وزارت ورزش. در واقع دخالت هایی می شد و از کادر 
فنی در این باره حمایت صورت نمی گرفت. چند کادر فنی در طول سال های قبل 
با این موضوع دچار مشکل بودند و همان شرایط باعث شده تا الان نیز انتظار رقم 
خوردن دوباره اش از سوی ورزشکار به وجود بیاید. من معتقدم که هر ورزشکاری 
باید در اردو باشد و زیر نظر کادر فنی به تمریناتش ادامه بدهد. ما با این مسئله کنار 
نیامدیم. او شرایطی در گذشته داشته و سعی کرده بر آن از طریق فشارهای سیاسی 

و بیرونی پافشاری کند، اما زیر بار این فشارها نمی رویم.

نواب نصیرشلال: 

زیر بار فشارهای سیاسی و بیرونی برای دعوت از کیانوش رستمی نمی روم

مهدی پاشازاده درباره پیروزی دو بر صفر استقلال مقابل 
تراکتور اظهار داشت: استقلال فوق العاده خوب ظاهر 
شد. انتظاری که از تیم استقلال می رفت چیزی جز این 
نبود. ما در طول هفته های گذشته دیده بودیم که استقلال 
در مسابقات با انسجام ظاهر می شود و خودش را به حریف 
دیکته می کند. در این بازی هم توانست مقابل تراکتور یک 

فوتبال قدرتی و با برنامه را به نمایش بگذارد.
وی درباره عملکرد تیم تراکتور توضیح داد: تیم تراکتور 
یک تیم پر مهره است که انتظار می رفت بازی بهتری را به 
نمایش بگذارد اما مشخص شد که سرمربی اسپانیایی این 
تیم هنوز نتوانسته حال و هوای فوتبال کشورمان را خوب 

درک کند و با آن کنار بیاید.
خودش  خاص  سیاق  و  سبک  ما  فوتبال  افزود:  وی   
بازیکنان در شرایطی می توانند عملکرد خوبی  را دارد. 
داشته باشند که سرمربی تیم رابطه درستی با آنها داشته 
باشد. ما در این دیدار دیدیم که تراکتور با وجود داشتن 

مهره های پرشمار و با تجربۀ سابق استقلال و پرسپولیس 
اما آن انسجام و هماهنگی کافی را نداشت. پاشازاده درباره 
عملکرد استقلال در فاز تهاجمی گفت: متاسفانه باز هم 
بازیکنان استقلال در زدن ضربات آخر تا حدی کم دقتی 
می کردند. اگر این کم دقتی ها برطرف شود و بازیکنان با 
تمرکز بیشتری درون محوطه جریمه حریف به توپ ضربه 
بزنند، قطعاً نتایج بهتری هم برای این تیم رقم خواهد 

خورد.
مدافع اسبق تیم ملی و باشگاه استقلال درباره عملکرد 
ایمان سلیمی که در بازی های گذشته گل به خودی زده و 
در دیدار مقابل سپاهان مرتکب خطای دست و پنالتی شده 
بود خاطرنشان کرد: این قبیل اشتباهات برای مدافعان 
بزرگ جهان هم رخ می دهد و چیز عجیب و غریبی نیست 
اما ایمان سلیمی در این دیدار نشان داد که آمده بود تا 
تلافی کند. پرش خیلی خوب و ضربه دقیقش به توپ که 
منجر به گل شد ثابت کرد او انگیزه های زیادی برای این 

درباره  استقلال  بازیکن سال های گذشته  بازی داشت. 
بهترین بازیکن استقلال در این مسابقه گفت: قطعاً ایمان 
سلیمی یکی از بازیکنان خوب استقلال در این دیدار بود. 
سیدحسین حسینی هم عملکرد خوبی داشت که 
می توان گفت در خیلی از صحنه ها ناجی دروازه شد اما 
عملکرد گوستاوو بلانکو را نمی توان نادیده گرفت. بازیکن 

جام جهانی رفته سال های قبل باشگاه استقلال افزود: 
این بازیکن که در این دیدار از ابتدا به میدان رفته بود ثابت 
کرد هرچه به لحاظ بدنی در شرایط بهتری قرار بگیرد و 

با تیم هماهنگ شود عملکردش هم بهتر خواهد شد. 
من پیش بینی کرده بودم که با قد و بالای خوبی 

که دارد و تایمینگ درستی که می تواند روی 
ضربات سر و پرش هایش داشته باشد حتماً 

به درد استقلال می خورد. او در این دیدار 
خیلی خوب و در خدمت تیم ظاهر شد.

پاشازاده: 

استقلال بازی خودش را به حریف دیکته می کند
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کارشناس مسایل آمریکا تشریح کرد:

سفر»شی« به آمریکا در میانه بحران  
غزه و اوکراین

کارشناس مسایل آمریکا گفت: اگر دیدار بایدن و شی  جین پینگ در هفته 
جاری به نتیجه مطلوب به ویژه در حوزه معیشت و اقتصاد منجر نشود و برای 
دولت بایدن آورده ای در آستانه انتخابات نداشته باشد، قطعا شرایط برای بایدن 

و دموکرات ها در انتخابات سخت می شود.
»امیرعلی ابوالفتح« در گفت وگو با ایسنا درباره سفر رئیس جمهور چین به 
آمریکا که قرار است فردا )چهارشنبه( انجام شود، گفت: چین و آمریکا روابط 
متشنج متعدد دارند و این روابط بعد از ماجرای بالون های چین و سفر رئیس 

وقت مجلس نمایندگان آمریکا به تایوان سردتر از گذشته بوده است.
وی با بیان اینکه این سفر نشان دهنده آن است که نوعی از کاهش تنش در 
دستور کار هر دو طرف قرار دارد اظهار کرد: با وجود تنش های زیادی که بین 
دو طرف وجود دارد، این سفر نشان می دهد که دو طرف در شرایطی هستند 
که ترجیج می دهند به جای دوری از هم، به یکدیگر نزدیک و تنش ها را تا 
جایی که امکان دارد کاهش دهند. طبیعی است که این سفر بی دلیل انجام 
نمی شود و هر دو کشور برنامه خاصی برای آن دارند. می توان گفت که این سفر 
تلاشی است برای ترمیم روابط، در عین حال که اختلافات شان به قوت خود 

باقی است.
این کارشناس مسائل آمریکا تصریح کرد: اختلافات آمریکا و چین خیلی 
فراتر از آن است که تصور کنیم با این سفر و در یک وقفه کوتاه حل شود و 
روابط شان بهبود یابد. عوامل مختلف سیاسی، اقتصادی و امنیتی است که 
مانع کار است از جمله آینده تایوان، کره شمالی، جزایر مورد مناقشه بین 
چین و همسایگانش، مسائل خاورمیانه و منطقه، فعالیت های رو به گسترش 
چین در حوزه های اقتصادی، تجاری و امنیتی. در عین حال ما شاهد بودیم با 
وجود اینکه ترامپ با رهبر کره شمالی سه بار دیدار کرد و با رئیس جمهور روسیه 
هم دیدار کرد اما این دیدارها سبب نشد که بین آمریکا و رقبای منطقه ای و 
بین المللی اش دوستی ایجاد شود، حداکثر این است که این رویدادها برای 
زمانی کوتاه بحران میان دو کشور را مدیریت می کند. الان هم نمی توان گفت 
که با دیدار مقامات ارشد چین و آمریکا با یکدیگر این تنش ها میان دو کشور 

کاهش می یابد یا خیر.
بایدن  رای  افزایش  و  میزان محبوبیت  در  دیدار  این  تاثیر  درباره  ابوالفتح 
در انتخابات پیش رو گفت: صحبت ها درباره تاثیر این دیدار بر رقابت های 
انتخاباتی از همین الان که دیدار هنوز انجام نشده و معلوم نیست چه توافقاتی 
در این سفر انجام شود، شروع شده است. در عین حال طبیعی است که 
جمهوری خواهان به بایدن بر سر این سفر بتازند و دعوت از رییس جمهور چین 
را زیر سوال ببرند و آن را ضد دموکراسی و  امنیت ملی آمریکا بدانند. به هر حال 
جمهوری خواهان انتقادات تندی را به بایدن در سیاست خارجی اش نسبت 
به روسیه، ایران و چین دارند و معتقدند که بایدن در برابر رهبران این کشورها 
همواره کرنش کرده است و سیاست قوی در مقابل آنها ندارد. آنها معتقدند که 

باید به ویژه در برابر چین تهاجمی برخورد کرد.
وی ادامه داد: اگر این دیدار به نتیجه مطلوب منجر نشود به ویژه در حوزه 
معیشت و اقتصادی برای دولت بایدن آورده ای در آستانه انتخابات نداشته باشد 
قطعا شرایط برای بایدن و دموکرات ها در انتخابات سخت می شود و فرصتی 

برای رقبای انتخاباتی بایدن فراهم می کند.
این کارشناس مسائل بین الملل و آمریکا درباره برخی اتهامات از سوی آمریکا 
به کشورهایی از جمله چین، روسیه مبنی بر دخالت در انتخابات آمریکا و تلاش 
برای مهار این تلاش ها اظهار کرد: این نگرانی همواره از سوی آمریکا مطرح 
شده و این کشورها را به دخالت متهم می کنند. ادعایشان این است که روسیه 
و چین و حتی ایران اطلاعات غلط می دهند و موجب فریب رای دهندگان 
می شوند. الان یک دهه است این حرف را می زنند و این را بعد از این هم 
می گویند البته خودشان استاد دخالت در انتخابات دیگر کشورها هستند ولی 

این مساله را چند دوره ای است که مطرح می کنند.
وی در پاسخ به این پرسش که این سفر در این مقطع چه توجیهی به لحاظ 
اقتصادی و تجاری برای چین و آمریکا دارد؟ گفت: رابطه بین آمریکا و چین 
 ـشریک است، اینها رابطه شان با رابطه ای که آمریکا با ایران  یک رابطه رقیب 
و روسیه دارد متفاوت است. آمریکا از یک طرف از جانب چین احساس خطر 
می کنند، از یک طرف اقتصادشان به چین وصل است و مجبور است با آن 
تعامل کند. ابوالفتح درباره تاثیر این دیدار بر مناقشه آمریکا و اروپا با روسیه بر 
سر اوکراین اظهار کرد: درباره اوکراین چین تلاش کرد میانجی گری کند، اما 
در واشنگتن حرف شان خریدار ندارد و به طور کلی باید گفت که چین در این 
موضوع تعیین کننده نیست. در عین حال این سفر تک بعدی نیست و درباره 

موضوعات جهانی از جمله غزه و اوکراین هم بحث می شود.
وی درباره موضوع تایوان و اختلافات بر سر این موضوع تصریح کرد: چینی ها 
یک خط قرمز درباره تایوان اعلام کردند. موضوع تایوان از خطوط قرمزی است 
که چین مطرح کرده و از سوی آمریکا در سال ۱۹۷۹ این خط قرمز به رسمیت 
شناخته شد که تایوان هم بخشی از چین است. البته آمریکا از خط قرمز آنها 
نگذشته است و علاقه ای هم ندارد که استقلال تایوان را به رسمیت بشناسند و 
خود تایوان هم علاقه ای به این کار ندارد؛ چرا که حجم تعاملات تجاری  چین و 
تایوان سالانه صد میلیارد دلار است. از این رو معتقدم جنگی بر سر تایوان رخ 
نمی دهد مگر اینکه سیاست آمریکا تغییر کند و تایوان را ترغیب کند که از چین 
جدا شود، اما با توجه به تجربه اوکراین و حمایت آمریکا از این کشور در مقابل 
روسیه، تایوان باید در اطمینان به آمریکا احتیاط کند و اشتباه اوکراینی ها را 
نکند که رو در روی چین بایستد. الان آمریکا و چین تنش مدیریت شده بر سر 

تایوان دارند و اوضاع تحت کنترل است.

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
۶ فرعی از ۲ فرعی از ۱۰۳۱۳ اصلی واقع در بخش یک ثبت قم به آدرس قم ، نوبهار 
، کوچه ۲۹ ، پلاک ۲۰ که بنام خدیجه عادل پور فرزند عادل میباشد در جریان 
ثبت است بعلت تبصره ۳ ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف به عمل نیامده از طرفی 
مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود ، لذا بنا به تقاضای کتبی نامبرده 
وارده به شماره ۱/۵۰۹۲۲ – ۱۴۰۲/۰8/۱۷ تحدید حدود پلاک مذکور در روز یک 
شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۹/۱۹ ساعت 8:۳۰ الی ۱۲ صبح در محل وقوع ملک انجام 
میگردد بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی 
آنها اعلام میدارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت 
قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس بمدت یکماه خواهد بود و اعتراضات مجاورین 
طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا" تبصره ماده مصوب 
۷۳/۲/۲۵ متعرض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست 
گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید.

)م الف ۱۶۹۹8(
تاریخ انتشار: چهارشنبه ۱402/08/24
مهدی زارع شحنه
ریاست ثبت و املاک منطقه یک قم

معاون سیاسی وزارت امور خارجه :

گذر زمان دوراندیشی ایران در موضوع فلسطین را ثابت کرد
معاون سیاسی وزارت امور خارجه گفت: با ترویج تحریم کالاهای اسراییلی و 
تحریم صادرات نفت و دیگر کالاهای اساسی به این رژیم باید عزم جدی دولت های 

اسلامی برای حمایت از حقوق بشر و دفاع از مردم مظلوم غزه نشان داده شود.
علی باقری کنی مذاکره کننده ارشد جمهوری اسلامی ایران و معاون سیاسی 
امور  امور خارجه در جمع دانشجویان دانشکده روابط بین الملل وزارت  وزارت 
خارجه حضور یافت و درباره آخرین تحولات در عرصه سیاست خارجی از جمله 

موضوع فلسطین و کشتار مردم در غزه با دانشجویان به گفتگو پرداخت.
استفاده از سیاست خارجی در بازی  سیاسی داخلی

 جفا به منافع ملی است
باقری با اشاره به ویژگی های دیپلمات تراز اظهار داشت: هنر دیپلمات حرفه ای 
آن است که همه توان و ظرفیت خود را برای تأمین منافع ملی در عرصه خارجی 
به کار گیرد، اما انحراف از این مسیر و تلاش درجهت استفاده از ظرفیت سیاست 
خارجی در بازی های سیاسی داخلی، جفا به منافع ملی و بازی در مسیر تحقق 

اهداف بیگانگان است.
گذر زمان دوراندیشی ایران در موضوع فلسطین را ثابت کرد

معاون سیاسی وزارت امور خارجه با تاکید بر این که فلسطین از جمله موضوعات 
مهم سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران است، تصریح کرد: تجربه چهار دهه 
گذشته ثابت کرده نگاه راهبردی ایران به مسأله فلسطین در جهت منافع ملی است 
و امروز بازیگران منطقه ای و بین المللی، آشکار و پنهان به درایت و دوراندیشی ایران 

در ایستادن کنار مردم فلسطین و مقابله با اشغالگران و متجاوزان اذعان دارند.
ترفند  ارزش ها،  به  پایبندی  با  دیپلماسی  کارآمدی  میان  ناسازگاری  ادعای 

بیگانگان است
وی با اشاره به این که برخی جریان هایی که دغدغه انقلاب و ایران را ندارند، 
تلاش می کنند تا ناسازگاری میان کارآمدی سیاست خارجی با پایبندی به ارزش ها 
را القا نمایند، تصریح کرد: دیپلماسی بدون توجه به اصول و ارزش ها، حرکت در 
خلا و تحرک بدون هدف است و اتفاقا پایبندی به ارزش ها است که جهت درست 
دیپلماسی را معین می کند. باقری افزود: پایبندی به ارزش ها نه تنها هیچ مانعی 
برای تحرک و پویایی دیپلماسی و توسعه روابط خارجی ایجاد نکرده و نمی کند، بلکه 

ظرفیت و توان دیپلماسی را افزایش داده و تحرک آن را مؤثرتر می کند.
فلسطین قطب نمای حقوق بشر در جهان است

باقری کنی با اشاره به این که هیچ قاعده و مقرره حقوق بشری بین المللی وجود 
ندارد که مصون از تعرض صهیونیست های متجاوز باشد، اظهار داشت: "فلسطین 
قطب نمای حقوق بشر در جهان است"، چراکه در صحنه فلسطین، یک طرف 
متجاوز و اشغالگر و جنایتکار است که ناقض همه اصول و قواعد حقوق بشر است 

و طرف دیگر ملتی مظلوم صاحب سرزمین فلسطین است که انواع و اقسام حقوق 
وی پایمال شده و با همه وجود برای استیفای حقوقش تلاش می کند.

هنر دیپلماسی ایرانی؛ هم افزایی گفتمان و حکمرانی مقاومت
معاون وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره ظرفیت های متنوع و متعدد سیاست 
خارجی جمهوری اسلامی ایران اظهار داشت: این هنرمندی دیپلماسی ایرانی 
است که از یکسو در مقام الهام بخش جریان مقاومت، به عنوان قدرت منطقه ای 
قدرت های  سلطه جویی  با  مقابله  و  تروریسم  با  مبارزه  سردمدار  انکار  غیرقابل 
خودبرتربین است و از سوی دیگر به عنوان بازیگر فعال و مبتکر در عرصه منطقه و 
جهان از همه ظرفیت های سیاسی و بین المللی خود برای دفاع از کیان مقاومت و 

تحقق اهداف آن بهره می برد.

سیاست همسایگی؛ دوراندیشی دیپلماسی ایران
وی با اشاره به تحرک هدفمند دیپلماسی ایرانی برای پایان دادن به کشتار مردم 
در فلسطین و جلوگیری از نسل کشی صهیونیست های خونخوار در غزه اظهار 
داشت: قطعا یکی از زمینه های بسیج همه ظرفیت های جهان اسلام برای مقابله 
منسجم با تجاوزگری صهیونیست ها سیاست راهبردی دولت در تعامل حداکثری 

با همسایگان و کشورهای منطقه است که از دو سال پیش عملیاتی شده است.
آمریکا بازنده قطعی جنگ نابرابر در غزه

وی با بیان اینکه هر نتیجه ای که جنگ نابرابر در غزه داشته باشد، آمریکا بازنده 
قطعی آن است، تصریح کرد: ضربه مهلک ۱۵ مهر مقاومت هنوز اجازه نداده تا 
سامانه های تدبیر و سیاست آمریکا و رژیم صهیونیستی به فعالیت عادی خود 
بازگردند، به همین جهت نیز آنها با کشتار زنان و کودکان و تخریب زیرساخت های 
منطقه محروم غزه قصد دارند تا به گمان خود، این شکست تاریخی و راهبردی را 

جبران کنند.
تحریم صهیونیست ها، پشتوانه جبهه مقاومت در مصاف با اشغالگران

معاون وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه کشورهای اسلامی برای توقف جنایت 
در غزه نباید فقط به اعلام موضع سیاسی بسنده کنند، تصریح کرد: با ترویج تحریم 
کالاهای اسراییلی و تحریم صادرات نفت و دیگر کالاهای اساسی به این رژیم باید 
عزم جدی دولت های اسلامی برای حمایت از حقوق بشر و دفاع از مردم مظلوم 

غزه نشان داده شود.
فریاد مردم غزه؛ کمک به قاتلان کودکان ما را متوقف کنید!

تجاری  و  اقتصادی  و  سیاسی  تحریم  که  مطلب  این  به  اشاره  با  باقری 
صهیونیست های جنایتکار، بدیهی ترین انتظار مردم مظلوم غزه و دیگر ملت های 
آزاده جهان از کشورهای متعامل با رژیم صهیونیستی به  ویژه کشورهای اسلامی 
است، تصریح کرد: خواست مردم غزه این است: کمک به قاتلان کودکان ما را 

متوقف کنید!
پذیرش نظر مردم فلسطین، راه حل پایدار مسأله فلسطین است

معاون سیاسی وزارت امور خارجه کشورمان با بیان اینکه تجربه ثابت کرده که 
نه تنها صهیونیست های خونخوار هیچ حقی برای فلسطینی ها قایل نیستند، بلکه 
بر همگان به ویژه فلسطینی ها ثابت شده که ترفند نخ نمای دو دولتی حتی به طور 
موقت نیز هیچ دردی از مردم فلسطین را درمان نخواهد کرد، گفت: راه حل پایدار 
که منطبق با قواعد و مقررات بین المللی است، بازگشت به رای و نظر صاحبان 
زندگی  اشغالی  سرزمین های  خارج  و  داخل  در  که  فلسطین  سرزمین  اصلی 
می کنند، است و هر کس که از این راه حل سرباز زند، نمی تواند مدعی حقوق بشر 

و برقراری صلح و امنیت باشد.

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰8۷۷۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۰۷۱ مربوط به تقاضای 
آقای حمید هاتفی آلانق فرزند عبدالحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۲/۶۳ مترمربع پلاک شماره 
الکترونیکی  اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر  واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک  ۱۰۹8۶ اصلی 
۱۴۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۳۲۴۹۱ خریداری به موجب سند رسمی شماره ۱۵۱۳88 مورخ ۱۴۰۰/۰۷/۲۲ دفترخانه ۷ قم )م الف 

)۱8۶۲۵
۲- رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰8۷۳۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴۰۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰8۶۶ مربوط به تقاضای 
خانم سهامه گمنام فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۰/۳۷ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۵۰/۴ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۱۷۱۳۴ مورخ ۱۳۹۳/۰۹/۲۵ دفترخانه ۴۰ قم )م الف 

)۱8۶۲۶
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
نوبت اول: ۱402/08/0۹
نوبت دوم: ۱402/08/24
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

صلاحیت ها  رد  اگر  گفت:  اسلامی  انقلاب  پیشین  دادستان 
و  گزارشات  برخی  اساس  بر  یا  باشد  شخصی  مسائل  دلیل  به 
اتهامات دروغ، فرد یا افرادی را رد صلاحیت کنند، گناه بزرگی 
است و بزرگترین خیانت به کشور این است که انتخابات را بی اعتبار 
کنند. تنها دشمن نمی تواند انتخابات را بی اعتبار کند، همین 
ردصلاحیت های بی دلیل و بی جهت انتخابات را بی اعتبار می کند.
آیت الله سید حسین موسوی تبریزی در گفت وگو با ایلنا، در 
مورد رد صلاحیت برخی داوطلبان و چهره های شاخص انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و دلایل رد صلاحیت اغلب آنها که عدم 
التزام به نظام جمهوری اسلامی عنوان شده است، گفت: این دیگر 
روشن است، کسی که در نظام جمهوری اسلامی کاندیدا می شود 

باید جمهوریت را بپذیرد.
موسوی تبریزی در پاسخ به این سوال که نمایندگانی هستند 
که در دوره فعلی حضور دارند اما برای انتخابات آتی این موضوع 
این دوره هم  آنان عنوان شده است، گفت:  برای رد صلاحیت 
شاید اشتباه شده که آمدند. باید این را بپذیریم که مردم در ایران 
رأی دادند و حکومت آن جمهوری اسلامی شده است، نماینده ها 
هم باید جمهوریت را بپذیرند. البته اینکه خیلی ها را به اشتباه 
ردصلاحیت می کردند، تأیید نمی کنم اما اگر کسی جمهوریت 
نظام را قبول نداشته باشد، اصل نظام را هم قبول ندارد. اصل نظام 
ما از دو کلمه تشکیل می شود جمهوریت و اسلامیت، هر دو را باید 

بپذیرند.
موسوی تبریزی در پاسخ به این سوال که ردصلاحیت داوطلبین 
در دوره فعلی چگونه می بینید، گفت: رد صلاحیت ها به اینکه افراد 
غرضی داشته باشند یا نه بستگی دارد. من دو دوره نماینده بودم. 

نه این دوره، بلکه در دوره های قبل هم گاهی بی دلیل به خاطر 
دعواهای گروهی و حزبی که پیش آمده، بعضی  افراد بر اساس 
آن ها ردصلاحیت شدند و بعضی هم با وجود آنکه مشکلات زیادی 
داشتند اجازه دادند که وارد انتخابات شوند. حتی یکی،  دوبار در 
زمانی که من نماینده بودم می دانستم حضرت امام )ره( هم با این 

ردصلاحیت های بی دلیل مقابله کرد و ناراحت بود.
خالص سازی به معنای تبعیت از گروه خاصی، جمهوریت را زیرپا 

می گذارد
وی افزود: علی ایحال اگر رد صلاحیت در رابطه با جمهوریت نظام 
باشد و واقعیت داشته باشد و تهمتی نباشد، ایرادی ندارد چون 
نظام ما جمهوری اسلامی است. نماینده مجلس باید جمهوریت و 
اسلامیت را قبول کند و نماینده همیشه باید از این دو عنوان دفاع 
کند. اما اگر رد صلاحیت ها از جهات شخصی باشد، بر اساس 
افرادی را رد صلاحیت  یا  اتهامات دروغ، فرد  برخی گزارشات و 

کنند، گناه بزرگی است و بزرگترین خیانت به کشور این است که 
را  انتخابات  نمی تواند  تنها دشمن  کنند.  بی اعتبار  را  انتخابات 
بی جهت  و  بی دلیل  ردصلاحیت های  همین  کند،  بی اعتبار 
انتخابات را بی اعتبار می کند. اخیرا دیدم یکی از نماینده های تبریز 
در مجلس  آقای پزشکیان را رد صلاحیت کردند. من آقای پزشکیان 
را می شناسم، ایشان متدین، خوب و دلسوز هستند. برای اینکه 
مثلا چند انتقاد حسابی کرده بیایند ایشان را ردصلاحیت کنند، 
درست نیست. چند دوره هم ایشان نماینده بوده و حتی کسانی 
که او را ردصلاحیت کردند هم نگفتند ایشان ریالی سوء استفاده 
مالی یا سوءاستفاده از مقام خود کرده است و باید شفاف سازی 

صورت بگیرد.
آیت الله موسوی تبریزی در پاسخ به این سوال که در چند روز 
گذشته برخی تحلیل گران سیاسی از واژه خالص سازی برای این 
روند رد صلاحیت ها استفاده کرده و این اتفاق را در راستای این روند 
توصیف کردند، گفت: من نمی دانم مراد از خالص  چیست. خالص 
یعنی من، گروه من، خانواده من یا همه افراد، متدینین و کسانی که 
نظام را قبول دارند و کسانی که دست  و پای شان تا به حال نلرزیده 
و اتهامات عجیب و غریبی در دادگاه ها ندارند؛ اگر به این معنا باشد 
خوب است. اما اینکه به معنای گروه من و تابع من و گروه خاصی 

باشد معلوم است غلط است و جمهوریت را زیرپا می گذارد.
وی در مورد اینکه برخی تحلیل گران مدعی هستند گروهی به 
دنبال برپایی حکومت اسلامی به جای جمهوری اسلامی هستند، 
گفت: مگر اینکه این ها کسانی باشند که مخالف جمهوری اسلامی 
باشند و بخواهند این کار را انجام دهند در غیراینصورت نظام ما 

جمهوری اسلامی است.

آیت الله موسوی تبریزی:

ردصلاحیت های بی دلیل انتخابات را بی اعتبار می کند

یک تحلیلگر مسائل منطقه غرب آسیا :

رئیس جمهور آمریکا در باتلاق نبرد طوفان الاقصی افتاده است
یک تحلیلگر مسائل منطقه غرب آسیا با اشاره به نتایج طوفان الاقصی در جهان 
گفت: امروز آقای بایدن رئیس جمهوری آمریکا در یک بحران جدی افتاده است. چون 

او نتوانست هیچ یک از وعده های خود را در حوزه سیاست خارجی برآورده کند. 
محمدمهدی شریعتمدار در گفت وگو با ایرنا  با اشاره به پیامدهای طوفان الاقصی 
در مسائل آمریکا اظهارداشت: آقای بایدن قرار بود پرونده خاورمیانه را ببندد و برجام 
را به یک نتیجه از نگاه خود برساند و سپس به سمت چین برود و در چالش و رقابت 
اقتصادی میان چین و آمریکا گوی سبقت را برباید ولی می بینیم که اقتصاد چین روز 
به روز پیشرفت می کند و آمریکا اقتصاد برتر دنیا را ندارد. بحث قدرت های نوظهور 
مثل هند و برزیل که سازمان های اطلاعاتی آمریکا نیز گزارش داده بودند، باعث شد 
انتقال ثقل قدرت و ثروت به شرق و مشخصاً به آسیا برود. قرار بود آمریکا چالش چین را 
به سرانجامی برساند ولی نه تنها آن دو پرونده حل نشد و سراغ چین هم نرفت بلکه در 

باتلاق اوکراین افتاد و امروز علاوه بر اوکراین در باتلاق رژیم صهیونیستی افتاده است.
این کارشناس سیاسی افزود: آقای بایدن از یک طرف باید افکار عمومی یهودیان و 
لابی صهیونیست های داخل آمریکا را راضی نگه دارد و لذا باید از رژیم صهیونیستی 
حمایت کند و از طرف دیگر باید افکار عمومی طرف دیگر مثل ایران را راضی نگه دارد. 
لذا در روز اول در جنگ الاقصی اعلام کرد که ما دلیلی نمی بینیم که بگوییم ایران در 
این جنگ نقشی داشته است و آنها نیز به دنبال گسترش جنگ در غزه نیستند. چون 

انتخابات آمریکا نزدیک است و بایدن دچار مشکل خواهد شد.
وی اضافه کرد: رئیس جمهوری آمریکا طبق ارزیابی ها و بررسی های به عمل آمده 
در همان زمان، با حدود ۶ درصد بیشتر از آرای اقلیت ها رای آورد و آنچه باعث شد بر 
رقیب جمهوری خواه خود پیشی بگیرد، همین ۶ درصد بود که این اقلیت ها شامل 
مسلمانان، سیاه پوستان، اتباع کشورهای عربی و همه کسانی هستند که قطعاً در کنار 

مردم غزه می ایستند و سیاست های رژیم صهیونیستی را تایید نمی کنند.

شریعتمدار گفت: امروز شاهد یک پدیده جدید هستیم و آن افکار عمومی جهان 
غرب بر علیه اسرائیل است و آقای بایدن در یک بحران جدی افتاده است. از یک طرف 
شاهد تغییر جدی در افکار عمومی به سود مردم غزه و علیه رژیم صهیونیستی هستیم و 
از طرف دیگر باید آرای اقلیت ها را در انتخابات آینده به سود خود نگه دارد که بسیار هم 
دشوار است. چون نتوانست هیچ یک از وعده های خود را در حوزه سیاست خارجی 

برآورده کند و امروز در باتلاق نبرد طوفان الاقصی افتاده است.
وی اضافه کرد: عملیات طوفان الاقصی نه تنها نتایج میدانی، نظامی و اطلاعاتی 
بسیار شگفتی داشت بلکه حتی در حوزه منطقه و حوزه جهان هم دارای تاثیر جدی 
بود. البته اگر بخواهیم به مسائل عاطفی، ارزشی و آرمانی بپردازیم، باید بگوییم که این 
مسئله کاملًا روشن است و جهانی که برای درگذشت مرحوم مهسا امینی در ایران، همه 
نیروها را از رؤسای جمهور، نمایندگان مجلس، وزرای خارجی، چهره ها، ورزشکاران و 
هنرمندان بسیج کرد، امروز در برابر کشتار این همه زن و کودک در غزه ساکت است و 

حداقل می بایست یک برخورد برابر صورت می گرفت.
غرب باید پاسخگوی دوگانگی خود در مساله حقوق بشر باشد

این تحلیلگر مسائل منطقه افزود: نوع نگاهی که آمریکا و غربی ها به ماجرای اوکراین 
و قربانیان اوکراین داشتند، با فلسطین و غزه مقایسه نیست. حقوق بشر، قابل تفکیک و 
تمایز نیست. امروز غرب در برابر یک پرسش جدی معرفت شناختی و حقوقی قرار دارد 
و آن پرسش این است که تا چه زمانی می توان معیارهای دوگانه را به کار برد ولی امروز 
حتی شاهد فراتر از معیارهای دوگانه هستیم. چون قلب حقایق و معیارها صورت می 

گیرد. یعنی آنها حقایق غزه را نمی بینند.
وی اضافه کرد: از طرف دیگر در رژیم صهیونیستی یکی از اخبار مهم رسانه های 
غربی این است که یک کودک بر اثر شنیدن آژیر خطری که نیروهای امنیتی رژیم 
صهیونیستی به دلیل احتمال حمله موشکی حماس کشیدند، جان خود را از دست 

داد و جالب است که این خبر به عنوان یکی از اخبار مهم غربی قلمداد شد ولی آیا 
کودکی که در اثر ترس از آژیر خطر جان می دهد با هزاران کودکی که به آن شکل فجیع 

کشته می شوند، آیا یک برخورد برابر در زمینه حقوق بشر و حقوق کودک است؟
تاثیر افکار عمومی جهان بر مراکز تصمیم گیری جهان غرب 

وی افزود: غربی ها قطعا باید این سوال جدی را در زمانی پاسخ بدهند و ما شاهد 
نشانه های تغییر در افکار عمومی به طور جدی هستیم. جهانی که این همه بسیج 
انجام داد؛ به طوری که گفته می شود تا یک میلیارد دلار برای فراخوان ایرانیان در سال 
گذشته در شهرهای غربی ایران هزینه شد تا تظاهرات علیه جمهوری اسلامی ایران 
صورت گرفت ولی امسال ده ها برابر آن تظاهرات بدون این که هزینه ای صرف شود، 
صورت می گیرد و این یک تغییر جدی در افکار عمومی جهان است. امروز مردم به 
صورت خودجوش در کشورهای غربی از غزه و مردم مظلوم فلسطین حمایت می کنند 
و این تغییر در افکار عمومی به طور قطع اثر خود را بر مراکز تصمیم گیری در جهان 

غرب خواهد گذاشت.
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بیانیه انتخاباتی مجمع هماهنگی نیروهای انقلاب استان قم 
همچنان که شرکت در انتخابات یك وظیفه است، گزینش خوب و آگاهانه هم یك وظیفه است.حضرت امام خامنه 
ای)مدظله العالی( .اسفندماه سال جاری به لطف حق تعالی و همت والای ملت همیشه سرافراز ایران اسلامی 
تبدیل به یکی از افتخاراتِ انقلاب اسلامی خواهد شد.رشد فزاینده ثبت نام داوطلبین نمایندگی در دوازدهمین 
دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی، نوید بخش مشارکت سلایق و اقشار مختلف در این آزمون بزرگ سیاسی 
است.ایران اسلامی در کورانهای حوادث سخت و بزرگ تنها با تکیه بر هدایت داهیانه ولایت فقیه و ایمان و اراده 
مردم بصیر، سرافراز بوده و خواهد بود. انتخابات حساس پیش رو نیز، عرصه تکرار سربلندی و اقتدار ملت همیشه در 
صحنه  خواهد بود ان شا الله.مجمع هماهنگی نیروهای انقلاب استان قم بعنوان بزرگترین تشکل سیاسی استان 
از ثبت نام نخبگان و سرآمدان علمی، فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی و اجرایی استان در دوازدهمین دوره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی استقبال نموده و به جهت حمایت از شخصیت های انقلابی و متخصص دعوت مینماید 
جهت ارسال رزومه و دعوت به کمیته انتخابات این تشکل انقلابی با شماره۰۹۱۲۴۵۱۰۷۳۷ تماس حاصل نمایند.

7/5 میلیون ایرانی دیابت دارند
مدیر پیشگیری و مبارزه با بیماری های مرکز بهداشت استان قم، گفت: حدود ۱۴.۲ درصد افراد بالای ۲۵ سال 
کشور به بیماری دیابت مبتلا هستند که رقمی معادل هفت میلیون و ۵۰۰ هزار نفر جمعیت کشور می شود.دکتر 
محمد نیک پور  با بیان اینکه در سال ۲۰۱۳ میلادی، سازمان بهداشت جهانی طرحی ارائه که در آن سعی کرد 
وضعیت بیماری ها را در جهان بررسی کند، گفت: بعد از این بررسی ها مشخص شد که برخلاف قبل از سال ۲۰۰۰ 
که بار بیماری ها بر روی بیماری های واگیردار بود، اکنون این بار به سمت بیماری های غیر واگیر رفته است و ۷۰ 

درصد مربوط به بیماری های غیر واگیر می شود.

بازداشت ۳۰۰ نفر در یک پارتی شبانه 
جانشین فرمانده انتظامی استان سمنان گفت : ۳۰۰ نفر مرد و زن که در پارتی شبانه در شهرستان شاهرود حضور 
داشتند بازداشت شدند.سرهنگ سیدعلی میراحمدی اظهار کرد: مأموران اطلاعات و امنیت عمومی شاهرود با 
اشراف اطلاعاتی و در گشت زنی نامحسوس، متوجه برگزاری پارتی شبانه مختلط و بی بندوبار در یک تالار واقع در 
حومه این شهرستان شدند. وی ادامه داد: مأموران با هماهنگی های لازم و رعایت موازین شرعی و قانونی ۳۰۰ نفر 
مرد و زن هنجارشکن را در این پارتی شبانه بازداشت کردند.او با اشاره به وظایف این نیرو در برخورد با متخلفان بیان 

کرد: تالار مورد نظر به دلیل تخلف صنفی پلمب شد.

برکناری محمد الحلبوسی از ریاست پارلمان عراق
دادگاه عالی قانون اساسی عراق طی حکمی، حکم لغو نمایندگی »محمد الحلبوسی« در پارلمان عراق را صادر 
کرد. با توجه به این حکم، الحلبوسی کرسی نمایندگی پارلمان را از دست می دهد و تبعا نمی تواند ریاست قوه 
مقننه را در اختیار داشته باشد. دادگاه عالی قانون اساسی این حکم را براساس شکایت دو نماینده به نام های »لیث 
الدلیمی« و »باسم خشان« صادر کرده است. نکته قابل توجه این که دادگاه عالی قانون اساسی بر لغو عضویت لیث 

الدلیمی نیز حکم داده است.

فعالیت دو حزب سیاسی غیر قانونی اعلام شد
دفتر امور سیاسی وزارت کشور فعالیت دو تشکل سیاسی را غیرقانونی اعلام کرد.دفتر امور سیاسی وزارت کشور 
روز دوشنبه در اطلاعیه ای اعلام کرد: به آگاهی می رساند: جبهه و ائتلافی تحت عنوان »جبهه پیروان ولایت مطلقه 
فقیه« و همچنین حزب »ایران قوی«، فاقد هرگونه مجوز فعالیت از کمیسیون احزاب بوده و بنابراین فعالیت آن ها 

غیر قانونی است.  

خداحافظی آیت الله جنتی از مجلس خبرگان
محسن اسلامی سخنگوی ستاد انتخابات کشور در گفت وگویی در پاسخ به این پرسش که درست است که آیت الله 
جنتی در انتخابات خبرگان رهبری ثبت نام نکردند؟ گفت:» بله. تعداد ۶۵ نفر از نمایندگان کنونی مجلس خبرگان 

رهبری را خدمتشان بودیم یعنی ثبت نام کردند، اما ایشان تشریف نداشت.«

  مدت خدمت سربازی تغییر نمی کند 
سازمان وظیفه عمومی فراجا: با توجه به کاهش ۳ ماهه مدت خدمت دوره ضرورت که اخیرا بر این اساس ابلاغ 
شده است، هیچ تغییری در قوانین و مقررات خدمت وظیفه عمومی از قبیل معافیت جدید یا کاهش مدت خدمت  

در دستور کار نمی باشد.

مادر شهیدان زین الدین در دیدار اعضای ستاد برگزاری یادواره شهدای قم :

باید مطیع فرمایشات 
 ولی امر مسلمین باشیم 

فرمانده سپاه استان قم و اعضای ستاد برگزاری یادواره سردار سرلشکر پاسدار 
شهید مهدی زین الدین و ۶۰۹۰ شهید استان قم با مادر شهیدان مهدی و مجید 

زین  الدین در آستانه سالروز شهادت این دو شهید والامقام دیدار کردند. 
اعضای ستاد برگزاری یادواره سردار سرلشکر پاسدار شهید مهدی زین الدین و  
۶۰۹۰ شهید استان قم، شب گذشته با مادر شهیدان مهدی و مجید زین  الدین 
در آستانه سالروز شهادت این دو شهید والامقام دیدار کردند.  در ابتدای این دیدار 
سردار محمدرضا موحد فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( و رییس ستاد 
یادواره سردار سرلشکر پاسدار شهید مهدی زین الدین و ۶۰۹۰ شهید استان قم، 
گزارش اجمالی از برنامه های انجام شده در دومین کنگره ملی شهدای استان قم 
و بازخوردهای آنها که در سال گذشته برگزار شد، خدمت این مادر معظم شهید 
تقدیم نمودند و همچنین توضیحاتی در مورد نحوه اجرای برنامه  امسال که ۲۶ 

آبان ماه در گلزار شهدای علی بن جعفر)ع( قم برگزار می شود، ارائه دادند.
شهدا هیچ گاه دچار خودبینی و منیّت نبودند 

براینکه شهدا هرگز منیّت  تاکید  با  مادر شهیدان مهدی و مجید زین الدین 
نداشتند، اظهار داشت: کلام خدا، ائمه طاهرین و پیشوایان دینی که ادامه دهنده 
راه پیامبر اسلام و انبیا بودند، در اولویت شهدا قرار داشت و هیچ گاه دچار خودبینی 
و منیّت نبودند. خانم اسلام دوست با بیان اینکه شهدا از جان و مالشان گذشتند و 
به جبهه های جنگ رفتند، اذعان داشت: قائله های خلق مسلمانان و کردستان از 
توطئه های دشمن و ضد انقلاب ها بود که با تدابیر آقا مهدی زین الدین خنثی شد. 
مادر شهید با تاکید بر اینکه منیّت ها باید از بین بروند و وحدت فراگیر مسلمین در 
مقابل رژیم جنایتکار صهیونیستی ایجاد شود، اظهار کرد: به ازای ریخته شدن هر 
خون  بی گناه بواسطه جنایات و توطئه های دشمنان اسلام، یک درخت سبز روییده 
خواهد شد و حق نمایان می شود.  وی با تصریح به اینکه باید مطیع فرمایشات  ولی 
امر مسلمین باشیم، ابراز کرد: تمام کارهای ما می بایست برای خدا انجام بشود تا ان 

شاء الله سرباز حقیقی و واقعی امام زمان)عج( و نایب بر حقش باشیم.
 

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم  مطرح کرد:

برنامه ریزی استفاده بهینه از فضای 
جایگاه های عرضه سوخت 

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری 
قم گفت: در راستای افزایش منابع درآمدی پایدار در سازمان، درصدد استفاده 

بهینه از فضای موجود در جایگاه های عرضه سوخت تحت پوشش هستیم.
به عنوان  اینکه جایگاه های عرضه سوخت،  با اعلام  امینی  محسن صادقی 
تأمین کننده سوخت شبکه حمل ونقل شهری و به لحاظ تردد خودروها دارای 
اهمیت فوق العاده ای هستند، اظهار داشت: درصدد استفاده بهینه از فضای 
موجود جایگاه های ۱۰ گانه عرضه سوخت تحت پوشش در راستای افزایش منابع 
درآمدی پایدار هستیم. وی استفاده از فضای موجود در جایگاه ها را مورد ارزیابی 
قرار داد و گفت: استفاده بهینه از فضاها و امکانات جایگاه ها که غالباً دارای فضای 
وسیع و غیرقابل استفاده ای هستند، فرصت بسیار مناسبی در جهت تأمین منابع 
مالی سازمان، افزایش منابع درآمدی و در نهایت تکمیل پروژه ای اولویت دار است. 
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری با اشاره به 
اجرای طرح دومنظوره کردن جایگاه ها بیان کرد: جایگاه های CNG تحت پوشش 
سازمان میادین، قابلیت نصب تأسیسات عرضه بنزین را دارند و اگر مجوزهای لازم 
از سوی شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی و سایر ارگان ها صادر شود، 
آمادگی داریم تا نسبت تحقق این امر اقدام کنیم. وی توجه به مطالبات و نیازهای 
شهروندان در مناطق و محلات را امری مهم و پُر اهمیت دانست و تصریح کرد: 
توزیع بهینه ارائه خدمات مورد نیاز شهروند و وجود مراکز خدماتی مسئله ای 
است که اغلب اوقات برنامه ریزان با آن سروکار دارند، چراکه به دلیل رشد پُرشتاب 
جمعیت و کالبد شهرها، مشکلاتی مانند کمبود و فقدان فضای مناسب را به وجود 
آورده که در همین راستا سازمان میادین با رویکرد عدالت محورانه و نگاه متوازن 

ارائه خدمات، طرح های مناسبی را پیش بینی، و در دست اقدام دارد.
 

معاون عمرانی شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت 1۸ درصدی پروژه تقاطع 
غیرهمسطح نیک اندیش 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: تقاطع غیرهمسطح نیک اندیش 
جهت اتصال جاده اراک به بلوار غدیر ۱8 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.

عباس حلوایی زاده در گفت وگویی با اشاره به اجرای پروژه تقاطع غیرهمسطح 
نیک اندیش اظهار کرد: پروژه محور نیک اندیش در جهت اتصال جاده اراک به بلوار 
غدیر با اعتباری بالغ بر ۱۰۰ میلیارد تومان از ابتدای سال جاری آغاز شده و تاکنون 

۱8 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
وی با بیان مراحل اجرایی این پروژه خاطرنشان کرد: پس از اتمام فرایند اجرای 

سفت کاری و ساخت ستون ها، مرحله عرشه سازی آغاز می شود.  
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم یادآور شد: امیدواریم با عملیاتی کردن پل 
ارتباطی میان مناطق چهار و هشت، مسیر دسترسی به بلوار امام صادق)ع( 
پردیسان و قاضی خرم آبادی برای شهروندان آسان تر شود.   وی با اشاره به اینکه 
تقاطع غیرهمسطح نیک اندیشی بخشی از محور ترافیکی شهید سردار سلیمانی 
است ابراز کرد: این تقاطع گسست میان مناطق شهر قم را تا حدی جبران کرده و 

برای کاربری های قمرود شمالی و جنوبی دسترسی ایجاد می کند.
 

شهردار قم خبر داد:

همکاری مدیریت شهری برای ارتقای 
سرانه های ورزشی

شهردار قم از آمادگی مدیریت شهری برای همکاری با مدیریت استان برای 
ارتقای سرانه های ورزشی در سطح شهر خبر داد.

دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد با اشاره به اهمیت ارتقای سطح سرانه های 
ورزشی در شهر اظهار داشت: در این زمینه شهرداری قم نیز همکاری های لازم 
توافقاتی صورت  ادامه داد:  با مجموعه مدیریت استان خواهد داشت. وی  را 
گرفته است تا قطعاتی از املاک شهرداری در سطح شهر برای ایجاد کاربری های 
ورزشی اختصاص پیدا کند و زمین های مناسب و مستعد برای مناطق شهرداری 
قم شناسایی و گزینش شود. شهردار قم با بیان اینکه این املاک با حفظ مالکیت 
شهرداری و تنها برای امور ورزشی عام المنفعه واگذار می شود، تأکید کرد: در این 
عرصه برای شهرداری اهلیت سنجی پیمانکاران مهم است، هر پیمانکار پس از 
پایان سفت کاری یک پروژه می تواند، ملک بعدی را از شهرداری دریافت کند تا با 

پایان پروژه اول، طرح بعدی در شرایط مناسبی قرار گیرد.
 

معاون امور زیر بنایی منطقه پنج شهرداری قم خبرداد:

آمادگی مدیریت شهری برای بهسازی 
آستان پنج امامزاده جمکران 

معاون امور زیر بنایی منطقه پنج شهرداری قم گفت:طرح ها و پروژه های 
مختلفی مانند بهسازی پنج امامزاده در اطراف مسجد مقدس جمکران در دستور 

کار مدیریت شهری قرار دارد.
عباس کریمی روزبهانی دراین خصوص اظهار کرد: عملیات بهسازی و توسعه و 
تعریض هایی در این منطقه اجرا شده و در تلاشیم به زودی مشکلات این منطقه 

را رفع کنیم.
وی با بیان اینکه معارضات و موانعی همچون تملک املاک در مسیر از تسریع در 
پروژه جلوگیری می کند، افزود: همکاری هایی با شرکت برق انجام شده ومنتظریم 
پس ازاتمام عملیات توسعه و تعریض طرح تفصیلی به شرکت برق داده و اصلاح 

تیرها و کابل های برق انجام شود.

سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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ضرغامی درمراسم  بهره برداری از دهکده گردشگری دشت بهشت قم:

زیرساخت های گردشگری قم متناسب با جایگاه آن نیست
قطب های  از  یکی  :قم  گفت  دستی   صنایع  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزیر 
گردشگری است و سالانه میلیون ها نفر به این استان سفر می کنند اما زیرساخت های 

کنونی آن متناسب با جایگاه خاص آن نیست.
وزیرمیراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی همچنین درحاشیه بهره برداری 
از دهکده گردشگری دشت بهشت قم در گفت و گو با خبرنگاران با بیان اینکه باید 
بسترهای تفریحات سالم در کشور فراهم شود اظهارداشت: مردم از سرمایه گذاری در 

بخش گردشگری و تفریحات سالم استقبال می کنند.
ضرغامی اضافه کرد: همچنین توسعه گردشگری ساحلی و دریامحور نیز با بکارگیری 

کشتی های کروز و قایق های ویژه با سوخت یارانه ای در دستور کار قرار گرفته است.
وی در ادامه بیان کرد: قم یکی از قطب های گردشگری است و سالانه میلیون ها نفر 
به این استان سفر می کنند اما زیرساخت های کنونی آن متناسب با جایگاه خاص آن 
نیست. ضرغامی یادآور شد: در کنار اقدامات جاری در حوزه توسعه زیرساخت های 
گردشگری زیارت، در موضوع گردشگری تفریحی و توریستی نیز اقداماتی آغاز شده 
تا مسافران و زائرانی که وارد این استان می شوند استفاده حداکثری از آن داشته باشند.
وی با اشاره به بهره برداری از فاز نخست دهکده گردشگری دشت بهشت قم،گفت: 
روستای نایه و پیرامون آن بخاطر موقعیت جغرافیایی که دارد در فصول مختلف سال 
بخصوص در فصل گرم سال، شرایط بسیار مناسبی را جهت امور تفریحی بوجود 
آورده است. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی عنوان کرد: دهکده 
گردشگری دشت بهشت تا قبل از این یک بیابان بود که امروز تبدیل به یک نقطه بکر 

گردشگری شده است.
ضرورت ورود نقدینگی به توسعه زیرساخت های گردشگری 

ضرغامی رفع موانع احداث و توسعه مناطق گردشگری را جزو اولویت های دولت 
سیزدهم یاد کرد و ادامه داد: طی دو سال اخیر مشکلات و موانع ۵۰ طرح گردشگری 
در کشور برطرف شده است. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی گفت: 
دهکده دشت بهشت بخاطر نزدیکی به استان مرکزی می تواند خدمات همزمانی به 

مردم قم و شهرهای اطراف بدهد.
ضرغامی با اشاره به ضرورت ورود نقدینگی به توسعه زیرساخت های گردشگری، 
خاطرنشان کرد: سرمایه گذاری در بخش گردشگری سودآور است و هزینه های اولیه به 

جیب سرمایه گذاران باز می گردد.
رفع موانع احداث ۵0 پروژه گردشگری 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی  پیش ازظهر سه شنبه در مراسم 
افتتاح دهکده تفریحی دشت بهشت استان قم اظهار داشت: با روی کار آمدن دولت 
سیزدهم تاکنون ۵۰ پروژه در حوزه گردشگری که موانعی بر سر راه آن بود این مشکلات 

برطرف شد و با افتتاح آنان در اختیار مردم جهت بهره برداری قرار گرفت.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی بیان داشت: مجموعه تفریحی دشت 
بهشت از جمله مجموعه های بزرگ در حوزه گردشگری است که از تلاش های سرمایه 

گذار این پروژه تشکر می کنیم.
ضرغامی ابراز داشت: مجموعه های گردشگری برای آحاد جامعه است و نباید اینگونه 
تصور شود که این اماکن برای اقشار مرفه جامعه احداث شده و این سیاست دولت است 

که تمامی مراکز گردشگری در اختیار همه مردم باشد.
با افتخارنسبت به سرویس بهداشتی درجاده ها دغدغه دارم

وی ادامه داد: ساماندهی سرویس های بهداشتی از آنجا که طهارت مورد توجه دین 
است؛ برای ما دارای اهمیت است و به همین تلاش می شود تا در سفرهای استانی 
و بازدیدها این موضوع مورد توجه باشد. وی اظهار داشت: دهکده دشت بهشت قم 

می تواند تبدیل به یکی از بهترین مراکز گردشگری و تفریحی در سطح کشور شود.
وی همچنین با اهمیت نظافت و پاکیزه گی عنوان کرد: در سطح کشور حداقل های 
لازم در توسعه سرویس های بهداشتی انجام نگرفته و مردم در راه ها و جاده ها در 

خصوص سرویس بهداشتی و نمازخانه مشکل دارند.
ضرغامی عنوان کرد: بنده بعنوان وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع افتخار 
می کنم که نسبت به موضوع سرویس بهداشتی مردم در جاده های کشور دغدغه دارم.
دهکده توریستی و تفریحی، گردشگری دشت بهشت خلجستان به مساحت ۱۱8 
هکتار در سطح ملی مصوب هیئت دولت با سرمایه گذاری شرکت توسعه گردشگری 

دشت بهشت ایجاد شده است.
این منطقه در ۲۰ کیلومتری تفرش ، 8۰ کیلومتری قم و ۶۰ کیلومتری ساوه در 
منطقه کوهستانی و خوش آب و هوا در ارتفاع ۲۰۰۰ متری از سطح دریا واقع که یک 
تنفس گاه بسیار خوب و با داشتن آب و هوای دلپذیر و چشمه های آب معدنی محلی 

برای جذب گردشگران داخلی و خارجی شده است.

عکاس :محمد سلطانی

طبیعتمازندراندرپاییزهزاررنگ

با  قم  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
باید  اینکه سایت پسماند صنعتی سلفچگان  بیان 
ظرف یک ماه آینده تعیین تکلیف شود،گفت: پس از 
سلفچگان نیز باید مشکلات دیگر شهرک ها و نواحی 
صنعتی در رابطه با پسماندها و پساب های صنعتی به 

سرعت حل و فصل شود.
ابراهیم معتمدی در جلسه کارگروه مدیریت پسماند 
استان قم گفت: نظارت و پیگیری در حوزه پسماندها 
باید همیشگی و با مشارکت همه مردم و دستگاههای 
اجرایی باشد، زیرا تولید پسماند در حوزه های مختلف 

همیشگی و بسیار گسترده است. 
از  ها  جاده  حریم  پاکسازی  ضرورت  بر  وی 
دستگاههای  مشارکت  با  شده  رها  پسماندهای 
مسؤول تأکید کرد و گفت: تمامی تانکرها و وسایل 
حمل پسماندها و پساب های خانگی و صنعتی در 
استان قم باید هرچه سریعتر شناسایی و مدیریت 

شوند. 
ضرورت فرهنگسازی برای کاهش استفاده از 

کیسه های پلاستیکی 
بر  قم  استانداری  امور عمرانی  معاون هماهنگی 

ضرورت فرهنگسازی در رابطه با کاهش استفاده از 
کیسه های پلاستیکی تأکید کرد و گفت: با توجه به 
آسیب های جدی این کیسه ها برای طبیعت و محیط 
زیست، باید برنامه ریزی جدی برای کاهش تولید و 

مصرف آنها داشته باشیم. 
وی با بیان اینکه سایت پسماند صنعتی سلفچگان 
شود،  تکلیف  تعیین  آینده  ماه  یک  ظرف  باید 
خاطرنشان کرد: پس از سلفچگان نیز باید مشکلات 
دیگر شهرک ها و نواحی صنعتی در رابطه با پسماندها 

و پساب های صنعتی به سرعت حل و فصل شود.

معاون عمرانی استانداری قم: 
پسماند صنعتی سلفچگان باید تا یک ماه آینده تعیین تکلیف شود

شورای  نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه برای تسهیل حمل و 
نقل عمومی در قم به ۵۰۰ دستگاه اتوبوس نیاز داریم، 
گفت: امروز تنها ۲۰۰ دستگاه اتوبوس در ناوگان حمل 

و نقل عمومی قم فعال است. 
سید محمد حسین دهناد در سلسله نشست های 
خدمت مسجد محور و منطقه ای که در مسجد محمدیه 
خیابان باجک برگزار شد، اظهار کرد: مهم ترین مسئله 
ناوگان  کمبود  قم  نقل  و  حمل  بحث  در  معضل  و 
اتوبوس رانی است. رئیس کمیسیون عمران و حمل و 
نقل شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: سال گذشته 
در شورای اسلامی شهر یک هزار میلیارد ریال برای 
اعتبار ۵۰  این  با  اتوبوس تخصیص دادیم که  خرید 
دستگاه خریداری شد، امسال نیز یک هزار و ۶۰۰ 

میلیارد ریال برای این منظور بودجه اختصاص دادیم.
وی با بیان اینکه تعدادی پارکینگ در سطح منطقه 

یک در دست احداث است، عنوان کرد: اصلی ترین 
پروژه های مرتبط با حمل و نقل ترافیک احداث تقاطع، 

تکمیل معابر و غیره است.
بنای دولت سیزدهم تعیین تکلیف 

منوریل است
دهناد با اشاره به اینکه فاز نخست خط a متروی قم 
به طول ۶ کیلومتر تنها نیازمند واگن است تا به بهره 
برداری برسد، خاطرنشان کرد: در منوریل نیز باتوجه به 
رویکرد دولت سیزدهم امیدواریم بهترین تصمیم برای 
منوریل گرفته شود. وی با بیان اینکه یک راهکار، ادامه 
منوریل تا شهرک پردیسان است، تصریح کرد: برای 
اتخاذ تصمیم مناسب، در شورای اسلامی شهر قم 
مشاور گرفته شده است و شورای ششم تلاش دارد پس 

از تکمیل مطالعات، بهترین تصمیم را بگیرد.
شورای  نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
که  نقاطی  باید  اینکه  به  اشاره  با  قم  شهر  اسلامی 

یادآور  بازنگری شود،  تقاضای سفر بیش تری دارند، 
منوریل  تکلیف  و  تعیین  سیزدهم  دولت  بنای  شد: 
است. دهناد در پاسخ به پرسشی درخصوص حفاری 
مجدد خیابان های آسفالت شده، بیان کرد: باتوجه به 
اینکه قیمت قیر افزایش داشته است حساسیت هایی 
برای اجرای آسفالت به وجود آمده است. وی با بیان 
اینکه تلاش ما بر این است که طول عمر آسفالت ها با 
انتخاب نوع مصالح بیش تر باشد، ابراز کرد: شهرداری 
پیش از آسفالت معابر به تمام دستگاه های حفار مانند 
شرکت آب، برق، گاز و... اطلاع می دهد ولی بعضا به 
دلیل تعویض انشعابات حفاری مجدد انجام می شود. 
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی 
نیازمند  مسئله  این  حل  اینکه  به  اشاره  با  قم  شهر 
اظهار  است،  حفار  دستگاه های  بیش تر  همکاری 
زیرساخت های  که  است  این  بر  ما  تلاش  داشت: 

شهری طول عمر بیش تری داشته باشند.

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم :

شهر قم به 300 دستگاه اتوبوس جدید نیاز دارد

رئیس اداره فرهنگی هنری آموزش و پرورش استان قم با اشاره به معرفی و عرضه 
بیش از هزار و ۳۰۰ عنوان کتاب فاخر در نمایشگاه استانی کتاب دانش آموزی قم 
گفت: این نمایشگاه که به مناسبت هفته کتاب برپا شده، تا ۳۰ آبان ماه پذیرای 
امام خمینی)ره( واقع در  تربیتی  دانش آموزان و عموم مردم در کانون فرهنگی 

خیابان شهیدان فاطمی)دور شهر( کوچه ۷ است. 
سید رسول حسینی  در گفت وگویی از برپایی نمایشگاه کتاب دانش آموزی به 
مناسبت هفته کتاب و کتابخوانی در شهر مقدس قم خبرداد و عنوان کرد: این 
نمایشگاه استانی از تاریخ ۲۲ آبان ماه به همت معاونت فرهنگی اداره کل آموزش و 

پرورش استان قم آغاز به کار کرده و تا ۳۰ آبان ماه ادامه خواهد داشت.
وی بیان کرد: کتاب های این نمایشگاه به صورت تخصصی برای کودک و نوجوان 
عرضه می شود و دانش آموزان تمام مقاطع تحصیلی با عنوانین مختلفی از کتاب ها 
و انتشارات متعدد آشنا خواهند شد.  رئیس اداره فرهنگی هنری آموزش و پرورش 

استان قم ابراز کرد: هدف از برگزاری سالانه این نمایشگاه، آشنایی مدیران مدارس 
و تشکل های دانش آموزی با کتب فاخر کودک و نوجوان است که مدیران و تشکل ها 
ویژه دانش آموزان در مدارس خود  نمایشگاهی  نمایشگاه،  این  از  تهیه کتاب  با 
برگزار و کتاب ها را به دست دانش آموزان می رسانند. وی گفت: نمایشگاه کتاب 
دانش آموزی استان قم همه روزه از ساعت 8 صبح تا ۱8 عصر به صورت یکسره در 
کانون فرهنگی تربیتی امام خمینی)ره( واقع در خیابان شهیدان فاطمی)دور شهر( 
کوچه ۷، پذیرای دانش آموزان، مربیان و مدیران مدارس است. حسینی در پایان با 
اشاره به اینکه کتاب های این نمایشگاه با ۵۰ درصد تخفیف ارائه می شود، مطرح 
از هزار و ۳۰۰ عنوان کتاب در موضوعات مختلف علمی، مذهبی،  کرد: بیش 
هنری، ورزشی، شهدایی و... به نمایش گذاشته شده که عموم مردم و همشهریان 
قمی نیز می توانند از این نمایشگاه کتاب استانی بازدید کرده و با عناوین مختلف 

کتاب در حوزه دانش آموزی آشنا شوند. 

رئیس اداره فرهنگی هنری آموزش و پرورش استان قم خبرداد:

معرفی هزار و 300 عنوان کتاب در نمایشگاه کتاب دانش آموزی 

مدیر کل روابط عمومی استانداری قم؛

قم در عرصه فرهنگ سازی استفاده بهینه انرژی 
باید پرچمدار باشد

مدیر کل روابط عمومی استانداری قم گفت: استان قم در عرصه فرهنگ سازی استفاده بهینه انرژی در 
سطح کشور باید پرچمدار باشد و در این جهت باید برنامه ریزی ویژه ای در ابعاد مختلف انجام داد.

رضا اعرابی ظهر سه شنبه در مراسم اختتامیه جشنواره رسانه ای میراث سرد اظهار داشت: موضوع 
برانگیختگی و جریان سازی از رسالت ها و کارکردهای جشنواره های رسانه ای است که موجب می شود 

سبک زندگی انسان ها تغییر کند.
مدیر کل روابط عمومی استانداری قم گفت: در سالهای گذشته استفاده از کمربندی ایمنی در رانندگی 
برای آحاد جامعه فرهنگ نبود که با جریان سازی صورت گرفته این موضوع در جامعه نهادینه و فرهنگ 
شد. وی ادامه داد: در حوزه مصرف بهینه انرژی نیز باید با استفاده از ظرفیت رسانه ها در راستای نهادینه 

سازی این امر اقدام کرد.
مدیر کل روابط عمومی استانداری قم تاکید کرد: استان قم در عرصه فرهنگ سازی استفاده بهینه سازی 
مصرف انرژی در سطح کشور باید پرچمدار باشد و در این جهت باید برنامه ریزی ویژه ای در ابعاد مختلف 

انجام داد.
وی ابراز داشت: مدیران دستگاه ها در راستای ایفای نقش روابط عمومی ها تأثیر بسزایی دارند و مدیر 
اهل رسانه این ظرفیت را بهتر از سایرین درک خواهد کرد. اعرابی عنوان داشت: در ارزیابی عملکرد مدیران 
دستگاه ها یکی از شاخص ها، موضوع ارتباط با رسانه ها است و مدیران باید پاسخگو و پیگیر موضوعاتی که 

از سوی اهالی رسانه به نمایندگی از شهروندان دنبال می شود باشند.

معاون تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست کشور: 

تأمین حقابه های زیست محیطی قم 
باید در اولویت قرار گیرد

معاون محیط زیست دریایی و تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست کشور گفت: تأمین حقابه های 
زیست محیطی استان قم، یکی از مهمترین اولویت هایی است که باید در سطح ملی و از وزارت نیرو 
پیگیری شود.  مجتبی ذوالجودی در حاشیه بازدید از تالاب مره و دریاچه نمک قم در سخنانی اظهار 
داشت: تالاب های استان قم با توجه به شرایط ویژه اکولوژیکی و قرار گرفتن در کریدور مهاجرت پرندگان، 
دارای گونه های غنی گیاهی و جانوری و ظرفیت های عظیم زیست محیطی هستند که باید هرچه بیشتر 
مورد توجه قرار بگیرند.  وی با اشاره به معضل جدی گرد و غبار در مرکز کشور، نقش تالاب های قم در مهار 
این بحران را بسیار تأثیرگذار دانست و گفت: با از بین رفتن بخش عمده ای از تالابها و رودخانه های استان به 
ویژه دریاچه نمك که در حال حاضر وضعیت مناسبی ندارد، کانون های جمعیتی در مرکز کشور مورد تهدید 
قرار می گیرند.  معاون محیط زیست دریایی و تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست کشور گفت: تأمین 
حقابه های زیست محیطی استان قم، یکی از مهمترین اولویت هایی است که باید در سطح ملی و از وزارت 
نیرو پیگیری شود.  وی در پایان، اجرای هرگونه طرح و پروژه صنعتی و معدنی در دریاچه نمک قم را منوط به 
صدور مجوزهای لازم از سوی سازمان محیط زیست عنوان کرد و افزود: با توجه به حساسیت و شکنندگی 
این زیستگاه ارزشمند، ضمن تخصیص اعتبارات لازم، باید برنامه جامعی برای حفاظت حداکثری از آن 

تهیه و تدوین شود.

معاون اداره کل محیط زیست استان قم هشدارداد:

تغییر درسوخت »نیروگاه حرارتی برق« 
سلامتی مردم قم را تهدید می کند

معاون محیط زیست انسانی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به ضرورت تخصیص گاز 
بیشتر به نیروگاه سیکل ترکیبی برق قم گفت: تغییر در سوخت نیروگاه و تخصیص سوخت مایع، سلامتی 

مردم قم در شرایط وارونگی دما تهدید خواهد کرد.
معاون محیط زیست انسانی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم سید احمد شفیعی با اشاره به 
آلودگی هوای کلانشهر های کشورمان در روز های گذشته بر اثر وارونگی دما گفت: با وجود آلودگی برخی 
کلانشهرها، شهر قم علی رغم افزایش ذرات PM۲.۵ و گاز های NOX خوشبختانه به شرایط آلودگی و 
هشدار نرسیده است. وی اصلاح عرضه سوخت یورو ۴ در جایگاه های بنزین شهر قم را در این مسأله مؤثر 
دانست و گفت: حذف مصرف مازوت در واحد های صنعتی پیرامون شهر قم و از همه مهمتر تخصیص 

سوخت گاز به نیروگاه سیکل ترکیبی در عدم ایجاد آلودگی هوا در شهر قم بسیار مؤثر بوده است.
سید احمد شفیعی با بیان اینکه امیدواریم تخصیص گاز به نیروگاه سیکل ترکیبی برق قم ادامه داشته 
باشد، اظهار داشت: با تغییر در سوخت نیروگاه و تخصیص سوخت مایع، سلامتی مردم قم در شرایط 

وارونگی دما مورد تهدید خواهد بود.


